
یک مقام مسئول دراداره کل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

صدور ۲۰۲ پروانه اشتغال جدید 
در استان قم 

رئیس اداره توسعه مهندسی و نظارت بر مقررات ملی و کیفیت ساختمان اداره 
کل راه و شهرسازی استان قم گفت: در سال گذشته تعداد ۲۰۲ پروانه اشتغال به 

کار جدید صادر شد. 
 اسماعیل اسدی بیان کرد: در سال ۱۴۰۰ تعداد ۲۰۲ پروانه اشتغال به کار 

جدید صادر، ۱۱۷۵ مورد تمدید و ۳۹۱ مورد نیز ارتقاء پایه یافت.  
وی افزود: در سال گذشته پروانه اشتغال به کار معماران تجربی، انبوه سازی، 
کاردانی های فنی و مهندسین ساختمان به ترتیب به تعداد ۶، ۲، ۳۶، ۱۵۴۵ 
فقره وفق ضوابط و مقررات موجود صادر گردیده است. همچنین مجوز فعالیت 
در حرفه های مرتبط با ساختمان در قالب صدور پروانه اشتغال به کار شرکت های 
حقوقی اعم از آزمایشگاه های فنی، سازندگان مسکن و ساختمان، شرکت های 

طراح و ناظر و مهندسان مشاور صادر شده است.   
و کیفیت ساختمان  بر مقررات ملی  نظارت  و  توسعه مهندسی  اداره  رئیس 
اداره کل راه و شهرسازی استان قم در پایان خاطر نشان ساخت: سازمان های 
نظام مهندسی  و کاردانی ساختمان موظفند ضمن اطلاع رسانی و بهره گیری 
حداکثری از سرویس ارائه خدمات غیر حضوری با رعایت کامل دستور العمل های 
بهداشتی نسبت به اقدامات اولیه فرآیند صدور، تمدید و یا ارتقای پروانه اشتغال 

به کار اقدام کنند.
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مراقب موج هفتم کرونا باشیم؛

 عادی انگاری ها 
خطرناک است

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم خبرداد:

تحقق ۹۶ درصدی بودجه بودجه شهرداری قم درسال گذشته

 در روزهایی که آمار کرونا تقریباً یک روند ثابت را دارد و 
موارد ابتلاء و فوتی ها نسبت به روزهای قبل از سال ۱۴۰۱، 
تعداد  افزایش  شاهد  یکباره  به  است،  شده  بهتر  تقریباً 

شهرهای قرمز کرونایی بودیم. به طوری که از ۳۴ شهر قرمز 
به ۵۵ شهر قرمز رسیده ایم. ضمن اینکه به تناسب افزایش 
تعداد شهرهای قرمز، شاهد کاهش شهرهای آبی رنگ نیز 
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مدیرعامل مجموعه هتل های زعفرانیه در قم:

ایجاد مرکزی برای تعیین تکلیف 
سرمایه گذاری ضروری است

هنوز از فرش قرمز زیر پای سرمایه گذاران خبری نیست

5

1
سرپرست سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم:

۷۳۹ فقره کارت بازرگانی در قم فعال است

حال  در  گفت:  زعفرانیه  های  هتل  مجموعه  مدیرعامل 
فرصت های  بیشترین  اداری،  بروکراسی های  حاضر 
سرمایه گذاری را از بین می برد. مجتبی سیفی کاشانی یکی 

از سرمایه گذاران فعال در عرصه اقتصادی و گردشگری در 
خصوص پروژه بزرگ مجموعه هتل های زعفرانیه در قم و 
ارائه گزارشی از بازدید استاندار از این پروژه در روزهای اخیر 

  

در  گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  اجتماعی  و  فرهنگی  کمیسیون  رئیس 
اندیشکده اجتماعی برای هر موضوع و آسیبی، هیئت یا میز اندیشه ورز تشکیل 
می شود و آن ها پیرامون یک موضوع مسئله شناسی، ریشه یابی و آسیب شناسی 
ملایی  مصطفی  می کند.  شناسایی  را  موضوع  آن  از  برون رفت  راه های  و  کرده 
و  مشکلات  رفع  برای  اجتماعی  اندیشکده  تشکیل  موضوع  طرح  به  اشاره  با 
آسیب های موجود در جامعه، اظهار کرد: با تشکیل این اندیشکده در شورای شهر 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از برآورد خسارت وارده 
به تابلوهای ترافیکی و هدایت مسیر در چهارشنبه سوری سال ۱۴۰۰ خبر داد و 
گفت: متأسفانه در چهارشنبه آخر سال گذشته به بیش از ۵۰۰ مترمربع تابلوهای 
نصب شده در سطح شهر خسارت واردشده است که رقمی بالغ بر 6۰ میلیارد 
ریال می شود.  حسین شعبان زاده با اشاره به برآورد خسارت به تابلوهای ترافیکی 
و هدایت مسیر در سطح شهر گفت: متأسفانه در چهارشنبه آخر سال گذشته به 

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم خبرداد:
تشکیل اندیشکده اجتماعی برای رفع علمی مشکلات

 و آسیب های جامعه 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:
خسارت ۶۰ میلیارد ریالی چهارشنبه  سوری

 به تابلوهای ترافیکی 
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فرمانده کل ارتش:
هرتهدیدی را با بالاترین سطح 

توانمندی پاسخ خواهیم داد

ارتــش جمهــوری  فرمانــده کل 
اســلامی ایران تاکید کــرد: ارتشِ 
امروز، با تجربه گهر بار دیروز، نبرد 
واقعی را در هر شرایط جغرافیایی 
آموخته و آزموده  و هر نوع تهدیدی 
را با بالاترین سطح توانمندی پاسخ 
خواهــد داد.  بــه گــزارش روابــط 
عمومی ارتش، امیر سرلشکر سید 
2عبدالرحیم موســوی فرمانده کل 

رئیس مجلس شورای اسلامی:
مهار گرانی و تورم مورد توجه 

مسئولان اجرایی قرار گیرد
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بیادی فعال سیاسی اصولگرا: 
باید درحلقه دوم مدیریتی کابینه 

دولت تغییراتی ایجاد شود

رئیس مجلس شــورای اســلامی 
مجلــس  نماینــدگان  گفــت: 
رهنمودهای رهبــر معظم انقلاب 
را بایــد بــه طور ویــژه نصب العین 
قــرار دهند، چــرا که در بســیاری 
از مناطــق کشــور نماینــدگان در 
نظــر مــردم نزدیکتریــن نمونه از 
هســتند.   کشــوری  مســئولان 
محمدباقر قالیبــاف در نطق پیش 

 یک فعال سیاسی اصولگرا 
گفــت:  تغییــرات کابینه باید 
به طــور ویــژه در حلقــه دوم 
مدیریتی آقای رئیسی انجام 
شــود و در وزارت خانه هــای 
و  کار  کشــاورزی،  صمــت، 
نیرو نظارت بیشتری داشته 
ضــرورت  چراکــه  باشــند؛ 
تغییــرات در این وزارتخانه ها  7

مدیرعامل مجموعه هتل های زعفرانیه در قم:

ایجاد مرکزی برای تعیین تکلیف سرمایه گذاری ضروری است
هنوز از فرش قرمز زیر پای سرمایه گذاران خبری نیست

مدیرعامل مجموعه هتل های زعفرانیه گفت: در حال حاضر بروکراسی های 
اداری، بیشترین فرصت های سرمایه گذاری را از بین می برد.

مجتبی سیفی کاشانی یکی از سرمایه گذاران فعال در عرصه اقتصادی و 
گردشگری در خصوص پروژه بزرگ مجموعه هتل های زعفرانیه در قم و ارائه 
گزارشی از بازدید استاندار از این پروژه در روزهای اخیر اظهار داشت: این 
مجموعه هتل در زمینی به مساحت ۱۵۰۰ متر در ۱۶ طبقه در حال ساخت 
است، پروژه در ۱۷ هزار و ۵۰۰ متر زیربنا دارای ۱۰۲  اتاق سوئیت مجلل و 

۳۰۰ تخت راه اندازی خواهد شد.
مدیرعامل مجموعه هتل های زعفرانیه در قم افزود: طرح اولیه پروژه از 
سال ۹۵ با خرید زمین کلید خورد و روند اداری را از سال ۹۶ آغاز کردیم که 
با پیمودن مراحل تا سال ۹8 طول کشید تا بتوانیم مجوزهای اولیه را دریافت 

کنیم.
وی با بیان اینکه روند ساخت و ساز از اردیبهشت ۱۴۰۰ آغاز شد بیان کرد: 
با توجه به اینکه مقدار زمین کمتر از میزان مورد نظر در احداث مجموعه بود و 
برای هتل ۴ ستاره، ۱۱ هزار متر زیربنا در مجوز اولیه تعریف شده بود، جهت 
ارتقاء رتبه هتل به ۵ ستاره، یک ساختمان سه واحدی و دو قطعه زمین مجاور 
تهیه و به متراژ پروژه افزوده تا ضمن افزایش  ۶۵۰۰مترمربع به بنای مفید 

هتل  و ۱۵۰۰ متر زمین آن، موفق به افزایش ارتقای مجموعه نیز گردید.
سیفی کاشانی عنوان کرد: اگر تعامل و همکاری لازم صورت بگیرد این 
هتل تا سال ۱۴۰۲ به بهره برداری خواهد رسید و با هدف گذاری این امر در 
تلاش هستیم همه مجموعه در یک زمان افتتاح گردد تا خدمات رسانی را به 

صورت گسترده و متمرکز برای مهمانان و زائران عزیز فراهم نمائیم.
وی در خصوص سرمایه گذاری انجام شده خاطرنشان کرد: تا به امروز بالغ 
بر ۲۲۰۰ میلیارد ریال در روند ساخت و ساز پروژه هزینه شده و پیش بینی ها 

برای ساخت کل پروژه بالغ بر 8۰۰۰ میلیارد ریال می باشد.
مدیرعامل مجموعه هتل های زعفرانیه گفت: برای این مجموعه بزرگ 
۱۰۰ پارکینگ پیش بینی شده است همچنین تجهیزات کامل ورزشی اعم 

از استخر، سونا، جکوزی در هتل طراحی شده، ضمن اینکه تالار و سالن 
اجتماعات و ۵ رستوران بین المللی از جمله انواع رستوارنهای ایرانی و 
ایتالیایی، کافه و کافی شاپ، فضای بازی و سرگرمی از دیگر بخش های این 

مجموعه بزرگ است.
وی افزود: این مجموعه در انتهای بلوار ۷۵ متری عمار یاسر واقع و ضمن 
دسترسی خوبی به بزرگراه مشهد، تا حرم مطهر و پارکینگ شرقی نیز ۵ 
دقیقه فاصله دارد که این امر ظرفیتی مهم برای پذیرایی از زائران و مسافران 
و گردشگران به شمار می رود و دسترسی خوبی برای همه مهمانان تا مرکز 

شهر وجود دارد.
سیفی کاشانی در مورد این پروژه بیان کرد: مجموعه هتل های بین المللی 
زعفرانیه دارای نمای بومی و سنتی و اسلامی است و با بهره مندی از متریال 

آجر و سنگ، به بهترین شکل ممکن طراحی و چشم انداز زیبایی دارد.
 در ادامه در خصوص نام گذاری پروژه و نام زعفرانیه افزود: من زعفرانیه را 
دوست دارم اگر چه برندهای خارجی بسیاری نیز بود، اما ملاک من یک نام 

و برند ایرانی بود و زعفرانیه اسمی زیبا و ایرانی است.
وی در ادامه پیرامون برخی از مشکلات نیز عنوان کرد: در حال حاضر 
بروکراسی های اداری، بیشترین فرصت های سرمایه گذاری را از بین می برد، 
در این خصوص ایجاد مرکزی برای تعیین تکلیف سرمایه گذاری در قم 
ضروری است تا سرمایه گذاران به واسطه مشکلاتی که در مسیر ایجاد می 

شود سرگردان و گریزان نشوند.
مدیرعامل مجموعه هتل های زعفرانیه اظهار داشت: شاید اگر من می 
دانستم که قرار است اخذ مجوزهای اولیه پروژه، ۴ سال به طول بیانجامد و 
چشم اندازی از مشکلات، پیش روی من بود اصلا به سمت و سوی سرمایه 

گذاری در این حوزه نمی رفتم.
وی تصریح کرد: هنوز از فرش قرمز زیر پای سرمایه گذاران خبری نیست، 
هر چند دولت سیزدهم وعده هایی داده که انشالله عملیاتی شود و این 

مشکلات را بتوانیم با سرعت بیشتری پشت سر بگذاریم.

سیفی کاشانی در مورد اخذ تسهیلات نیز گفت: در ابتدای آغاز به کار پروژه 
نیازی به اخذ وام نداشتم، اما با وجود تورم و افزایش سرسام آور قیمت ها 
مجبور به اقدام جهت اخذ تسهیلات نمایم که البته با توجه به پیچیده تر 

شدن شرایط پرداخت تسهیلات این امر بسیار زمانگیر و دشوار شده است.
وی ادامه داد: مبلغ پیش بینی برای اتمام پروژه 8۰۰۰ میلیارد ریال بوده 
و تا امروز ۲۲۰۰ میلیارد ریال هزینه شده و بنا دارم ۳۵۰۰ میلیارد ریال طبق 
درخواست از بانک، تسهیلات دریافت کنم که دولتی و با سود ۱۴ درصد 

است.
مدیرعامل مجموعه هتل های زعفرانیه در این باره تصریح کرد: امیدوارم که 
با توجه به نگاه دولت جدید بر امر اشتغالزایی و توسعه صنعت گردشگری، 
بتوانیم مسیر اخذ تسهیلات را بسیار راحتر و سهل تر پیمود و جذابیت های 

سرمایه گذاری در این صنعت را برای سرمایه گذاران افزایش داد.
سوی  از  خوبی  همکاری  کرد:  عنوان  مسئولان  همراهی  مورد  در  وی 
سازمان میراث فرهنگی و گردشگری قم و میراث فرهنگی تهران و در سطح 
عالی مساعدت مناسبی در وزارت متبوع شاهد بوده ایم، به خصوص از 
مدیران سابق گردشگری قم و آقای ارجمندی مدیر فعلی کمال تقدیر داریم، 

هر چند هنوز موانعی بر سر اجرای پروژه وجود دارد.
سیفی کاشانی بیان کرد: همکاری های خوبی را از شهرداری و دیگر ارگان 
ها می بینیم، ولی امید است معضلات و مشکلات از مسیر سرمایه گذاری 
برداشته شود، ما نیازمند حمایت ویژه مسئولان هستیم، علی رغم وجود 
برخی مشکلات و موانع در مسیر سرمایه گذاری در قم از همه این تلاش ها 
تقدیر می کنم که در جهت رفع مشکلات و معضلات سرمایه داران در اجرای 

پروژه های اقتصادی و گردشگری قدم برمی دارند.
وی خاطرنشان کرد: مهم ترین تقاضای ما رفع موانع موجود در مسیر 
سرمایه گذاری است به طوری که در بسیاری از کشورهای خارجی زمان 
صدور مجوزهای اولیه بسیار اندک و نهایتا تا سه روز می باشد که این موضوع 
نگرانی و سردرگمی سرمایه گذاران در حوزه های مختلف را کاهش می دهد.
مدیرعامل مجموعه هتل های زعفرانیه اظهار داشت: من بنا ندارم برای این 
مجموعه شریکی از بخش خصوصی داشته باشم چرا که نگران هستم اجرای 

پروژه از مسیر واقعی دور شود.
وی پیرامون اشتغال زایی در مجموعه نیز بیان کرد: پیش بینی اولیه برای 
این امر، ایجاد اشتغال برای ۱۲۰ نفر به طور مستقیم است، اما با راه اندازی 
کامل بخش های مختلف پروژه قطعا اشتغال زایی برای بیش از ۲۰۰ نفر 

خواهد بود.
سیفی کاشانی بیان نمود: بنده ۲۷ سال سابقه حضور در عرصه تولید و 
صنعت دارم و یکی از بنیانگذاران گروه بین المللی آذرخش در کنار برادرانم 
بوده ام و با توجه به اینکه متولد قم و ساکن تهران هستم، بسیار علاقمند 
سرمایه گذاری در استان قم بوده و همواره طی این سالها بزرگترین غرفه 
نمایشگاههای بین المللی صنعت ساختمان را به نام قم داشته ام و این 

افتخار بزرگی است.
وی گفت: قم به چنین هتل و ظرفیتی نیاز دارد و دوست دارم در کنار 
شهرک  در  تولیدی  خطوط  اندازی  راه  همچون  اقتصادی  های  ظرفیت 
صنعتی محمود آباد، در صنعت گردشگری قم نیز حرفی برای گفتن داشته 

باشم.
در انتها ایشان ضمن تشکر و قدردانی از کلیه همسایگان و مجاوران پروژه 
از صبر و شکیبایی این عزیزان کمال تشکر و قدردانی را داشته و امید است 
با آغاز به کار این هتل بین المللی بتوانیم مزاحمت های زمان ساخت و ساز 

پروژه را جبران نماییم.

شهردار دستجرد :

دستجرد به قطب گردشگری استان قم
 تبدیل می شود
اختصاص بسته های تشویقی به سرمایه گذاران
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سه نکته درباره مذاکرات 
هسته ای

انقلاب  معظم  رهبر  خامنه ای،  آیت الله  حضرت 
دیدار  در   ۱۴۰۱ فروردین   ۲۳ تاریخ  در  اسلامی، 

مسئولان و کارگزاران نظام، در ارتباط با مذاکرات هسته ای، سه مسئله را موردتوجه 
قرار دادند.

ایشان در مسئله اول، با ابراز خرسندی از اینکه دیپلماسی کشور در مسیر خوبی 
عمل می کند، خطاب به مسئولان کشور فرمودند: »شما در برنامه ریزی های کاری 
خودتان مطلقاً معطل مذاکرات هسته ای نشوید، مطلقاً؛ کار خودتان را بکنید، وضع 
فعلی کشور را ببینید، بر اساس وضع فعلی برنامه ریزی کنید. ممکن است مذاکرات 
به جاهایی برسد، جاهای مثبتی، جاهای نیمه مثبتی،  منفی ای، هر چه بشود شما 
کار خودتان را بکنید، متوقف نکنید کارتان را به آن ها.« گره نزدن اقتصاد کشور به 
میز مذاکره و معطل آن نماندن تذکری است که رهبر انقلاب به دولت قبلی و دولت 
فعلی گوشزد کرده اند. واقعیت این است در دولت سیزدهم رئیس جمهور هم اعلام 
کرد، که سیاست خارجی ایران وابسته به مذاکرات هسته ای نباید باشد، بلکه این 
امر به عنوان یکی از موضوعات در عرصه روابط خارجی موردتوجه قرار می گیرد. رمز 
موفقیت کشور در این است که برنامه های مرتبط با سیاست خارجی، نظام بانکی، 
نفت، تجارت و ... را پیش برده و هیچ یک از آن ها را معطل به مذاکرات وین نکند. 
تداوم این رویکرد نشان دهنده یک سیاست واقع بینانه و تعامل گرایانه است که در 

اجرای آن جز منافع و مصالح ملت ایران در نظر گرفته نخواهد شد.
در مسئله دوم، رهبر انقلاب با بیان اینکه هیئت مذاکره کننده  ما بحمدالله در 
مقابل زورگویی های طرف مقابل و زیاده خواهی ها مقاومت کرده و به توفیق الهی، 
بدون تردید مقاومت هم خواهد کرد، خاطرنشان کردند: »البته بنده همیشه این را 
به این کسانی که مسئول اند، در همه دولت ها تذکر داده ام که نگاه به کسی که در 
میدان هست و در صف مقدم مشغول فعّالیت است، نباید نگاه بدبینانه و از روی 
سوءظن باشد. خب افراد مؤمن، افراد انقلابی، افراد پُرجدوجهد، پُرکار مشغول 
کارند، دارند در این زمینه کار می کنند؛ اگر نقدی هم می شود، خوش بینانه باشد، 
بدبینانه نباشد؛ ثانیاً،  موجب تضعیف این کسانی نشود که در این میدان مشغول 
تلاش و کار هستند؛ امید مردم هم تضعیف نشود، یعنی جوری حرف زده نشود که 

این ها ]ناامید بشوند[.«
حمایت رهبر انقلاب از گروه مذاکره کننده ناظر بر این است که افرادی مؤمن، 
باتجربه، امین نظام و مورداحترام ارکان مختلف نظام در این عرصه حضور دارند. آنان 
خطوط قرمز نظام را که از سوی رهبر انقلاب به عنوان سیاست قطعی اعلام شده و 
موردتأیید شورای عالی امنیت ملی است، رعایت می کنند و همین امر، آمریکا را در 

وین با چالش روبه رو کرده است.
نکته مهم اینکه تداوم مذاکرات برای لغو تحریم های ظالمانه در دولت جدید، 
در چهارچوب نگاه کارشناسانه مسئولان به خصوص اعضای شورای عالی امنیت 
ملی بوده و مذاکره کنندگان در چهارچوب تعیین شده حرکت می کنند. گزارش و 
صورت جلسه های مذاکرات نیز به مقامات ارشد نظام منعکس شده و رهبر انقلاب 
نیز با رهنمودهای هدایتی و حمایتی خود پشتیبان مذاکره کنندگان بوده اند. در 
مقطع فعلی باید از سربازان عرصه دیپلماسی حمایت کرد و محیطی را فراهم کرد که 

مذاکره کنندگان با اعتمادبه نفس بیشتر در صحنه حاضر شوند.
باید توجه داشت که این مذاکرات کاری بسیار سخت و یک مصاف دیپلماتیک 
است. گفت وگو با قدرت های بزرگ جهان، با سابقه دیرینه خصومت علیه ایران، 
در  صاحب نظران  و  است  مشورت  و  شجاعت  هوشمندی،  هوشیاری،  نیازمند 
عین ارائه نقدهای سازنده، باید از هر اقدامی که باعث تضعیف تیم مذاکره کننده 

می شود، پرهیز کنند.
آیت الله خامنه ای در مسئله سوم، به بدعهدی آمریکا اشاره داشته و فرمودند: 
»آن که بدعهدی کرده، طرف مقابل است؛ خودشان هم الآن در این بدعهدی گیر 
کرده اند، مانده اند؛ یعنی الآن طرف مقابلی که بدعهدی کرد و به قول خودشان پاره 
کرد آن قرار را، خودش الآن در آن گیرکرده و آن ها بیشتر احساس بن بست می کنند. 
ما بحمدالله احساس بن بست ]نمی کنیم[. ما توانسته ایم سختی ها را تحمل و عبور 
کنیم. از خیلی از مشکلات عبور کرده ایم، از مشکلات دیگر هم به توفیق الهی عبور 

می کنیم.«
این بیان رهبر انقلاب ناظر به کارشکنی و لجاجت آمریکاست که با تداوم بدعهدی، 
مذاکرات را بی نتیجه گذاشته است. آمریکا بدون هیچ دلیل موجهی از یک پیمان 
بین المللی که موردتأیید شورای امنیت سازمان ملل بود، خارج شد و نه تنها تعهدات 
قبلی را انجام نداد، بلکه تحریم های جدیدی نیز علیه ایران اعمال کرد. امروز هم 
آمریکا به جای اتخاذ تصمیم سیاسی لازم در جهت توافق، فرصت خود را مصروف 
عملیات روانی کرده و با سنگ اندازی و کارشکنی، باعث تأخیر در رسیدن به توافق 
نهایی شده است. ایران به عنوان کشوری که به برجام پایبند بوده و به تعهدات خود 
در چهارچوب برجام عمل کرده، نه بلاتکلیف است و نه به بن بست رسیده است. 
ایران بر روی خطوط قرمز اعلامی خود خواهد ایستاد و این آمریکایی ها هستند که با 
تعلل در تصمیم گیری، خود را در بن بست قرار داده اند. برخی انتقادهای سه کشور 
اروپایی عضو برجام و همچنین چین و روسیه نسبت به زیاده خواهی های آمریکا در 
مذاکرات، نشانگر انزوای واشنگتن در این عرصه است. امروز ناتوانی آمریکا برای 
اتخاذ یک تصمیم سیاسی علت اصلی به نتیجه نرسیدن مذاکرات است و تعلل این 
کشور در احیای برجام، اندک شانس باقی مانده برای آمریکا برای بازگشت به برجام 

را از بین برده و طبعاً آمریکا مسئول تبعات آن خواهد بود.
قطعاً رهنمودهای سه گانه رهبر معظم انقلاب برای مسئولان جمهوری اسلامی 
ایران در مسیر مذاکرات، چراغ راهنما بوده و چهارچوب حرکت نیز تأمین منافع ملت 
ایران است. ملت ایران جز به یک توافق عزتمند و پایدار که موجب لغو تحریم های 
ظالمانه شود، راضی نخواهند شد و بدون منوط کردن کشور به مذاکرات، با تکیه بر 

توان داخلی موجود در مسیر پیشبرد کشور حرکت خواهند کرد.
دیپلمات سابق جمهوری اسلامی ایران

زلف دولت و برجام
 گره زدن و نزدن! 

 می گفتند با انتخاب رئیسی به عنوان رئیس جمهور، 
عصر گرانی به پایان می رسد و چنان جدی می گفتند 

شود:  می  تکرار  دیگر  بار  پیامبر  یوسف  دوران  معروف  خواب  آن  حکایت  گویی  که 
دوران روحانی همان هفت سال خشکسالی است و زمانه رئیسی، هفت سال نعمت و 
فراوانی. خیلی از حامیان دولت سیزدهم به مردم وعده می دادند که دوران گران خریدن 
به پایان رسیده است و حتی برخی از وزرایی که در زمان روحانی، نماینده مجلس یا 
فعال سیاسی یا فرهنگی بودند از اداره کردن دولت به مثابه آب خوردن حرف می زدند و 
حسن روحانی و دولتش را متهم به ناتوانی در اداره امور می کردند. حالا همان ها سر کار 
هستند. گرانی نه تنها پایین نیامده است بلکه به صورت سرسام آوری بالا می رود و حتی 
ناظران و کارشناسان می گویند این روزها، روزهای خوب مان است و باید منتظر رسیدن 
تورم و گرانی سرسام آور بود. رئیسی و وزرا از دست های پشت پرده و بانیان وضع موجود 
حرف می زدند اما باید به رئیس جمهور و حامیان آنها گفت که حسن روحانی هم وقتی 
دولت را از محمود احمدی نژاد تحویل گرفت با بحران های متعددی روبرو بود. او اما به 
مردم وعده داده بود که می شود با توافق هسته ای به ثبات رسید و وضع اقتصادی کشور 
را بهبود بخشید. رئیس جمهور روحانی به وعده خود عمل کرد و توانست با آغاز مذاکرات 
هسته ای به سبک خودش نه آنگونه که سعید جلیلی مذاکره می کرد، ثبات را به اقتصاد 
کشور برگرداند و بعد از آن با برجام موج آرامش را در بین مردم بوجود آورد. مردم بر خلاف 
امروز و البته چهار سال دوم روحانی که می خرند تا گران نشود، نمی خریدند تا ارزان شود. 
اگر نبود ترامپ و خروج آمریکا از برجام، قطعا داستان دولت دوم روحانی به گونه ای دیگر 
نوشته می شد و شاید نه امروز رئیسی رئیس جمهور بود و نه اصول گرایان تندرو در مجلس 
جولان می دادند. پس می شود بحران های مانده از دولت قبل را مدیریت کرد به شرطی 
که برنامه درستی برای اداره کشور داشت. نمی شود گفت که اقتصاد کشور را به مذاکرات 
گره نزده ایم اما در ظاهر کشور معطل احیای برجام باشد و در کنار آن هیچ برنامه ای هم 
برای اداره امور نداشته باشیم. تازه دولت رئیسی با یک شانس بزرگ یعنی افزایش قیمت 
نفت و بحران اوکراین و روسیه روبرو شده است و گرنه وضعیت مردم درام تر از امروز بود. 
عملکرد دولت سیزدهم، یکبار دیگر نشان داد که با شعار دادن نمی شود کشور را اداره 
کرد. شاید بشود در توییتر از ایجاد شغل با یک میلیون تومان حرف زد اما در واقعیت در 
پرداخت حقوق بازنشستگان در پایان سال ناتوانیم.  در توییتر می شود مشکلات بورس 
را در طی چند روز حل کرد اما در واقعیت بعد از هشت، نه ماه هر روز شاهد از دست 
رفتن سرمایه مردم هستیم. به قول حضرت حافظ»که عشق آسان نمود اوّل ولی افتاد 
مشکل ها« البته امیدواریم با احیای برجام وضعیت مردم سروسامان بگیرد که مهم ترین 

خواسته همه در شرایط فعلی بازگشت ثبات و آرامش به زندگی مردم است.

اخبار

محمد مهاجری، فعال سیاسی اصولگرا: 

وضعیت کنونی ثابت می کند که تیم 
اقتصادی  دولت کارآمد نیستند 

 فعال سیاسی اصولگرا گفت: برخی به آقای رئیسی پیشنهاد می دهند که تیم 
اقتصادی اش را عوض کند یا تغییرات دیگری در کابینه به وجود آورد. واقعیت این است 

که دولت از بحران مدیریتی رنج می برد. 
افزایش است و گرانی ها در برخی کالاها به شدت احساس  به  تورم همچنان رو 
می شود. در این شرایط سید ابراهیم رئیسی می گوید که پشت پرده هایی در گرانی های 

اخیر وجود دارد اما چه پشت پرده هایی؟
محمد مهاجری، فعال و تحلیلگر سیاسی، درباره این موضوع گفت: »پشت پرده 
گرانی ها همان موضوع تحریم است اما به دلیل آنکه آقای رئیسی پیشتر گفته بود که 
تحریم ها اثری در اداره کشور ندارد و عملا وضعیت نابسمان اقتصادی را بر گردن دولت 
قبل انداخته بود، اکنون نمی تواند بگوید تحریم ها وضعیت اقتصادی را برهم ریخته 
است و حالا عنوان پشت پرده تبدیل به گریزگاهی برای آقای رئیسی شده است؛ وگرنه 
قواعد اقتصادی معلوم و مشخص است که ایراد کار از کجاست و می شود فهیمد که چرا 

یک کالا گران می شود و چرا تورم رو به افزایش است«.
آقای  به  نزدیک  از نظر فکری  اقتصادی دولت که همه  تیم  ادامه داد: »حتما  او 
رئیسی هستند، می دانند که علت گرانی ها چیست. حالا آقای رئیسی یا علل را از تیم 
اقتصادی اش جویا شده و می داند اما نمی گوید که این کار یعنی فرافکنی یا آنکه واقعا 
نمی داند و کسی هم چیزی به او نگفته است که ندانستن جرم نیست و او هم تخصص 
اقتصادی ندارد اما اگر این گونه است باید پرسید پس دقیقا وظیفه تیم اقتصادی اش 
چیست؟ آقای رئیسی چه بداند و چه نداند که علل گرانی ها چیست، وضعیت کنونی 

ثابت می کند که تیم اقتصادی اش کارآمد نیستند«.
این تحلیلگر مسائل سیاسی درباره کیفیت عملکرد تیم کابینه دولت، بیان کرد: 
»دولت آقای رئیسی اندیشمند ندارد، برنامه ریز ندارد، سیاستگذار و استراتژیست ندارد. 
اگر این افراد می توانستند کاری بکنند، در همین هفت ماه حداقل می دیدیم که در یک 
حوزه کاری انجام داده باشند. اکنون دولت به جایی رسیده است که برخی به آقای 
رئیسی پیشنهاد می دهند که تیم اقتصادی اش را عوض کند یا تغییرات دیگری در 
کابینه به وجود آورد. واقعیت این است که دولت از بحران مدیریتی رنج می برد و این 

کاملا محسوس است«.
مهاجری در پایان گفت: »ممکن است برخی تصور کنند اگر برجام احیا شود، دولت 
دیگر گریزگاهی ندارد و آن وقت است که ناتوانی های مدیریت اقتصادی دولت نمایان 
می شود. به هر حال این هم هست اما من شخصا باور دارم حداقل فایده احیای برجام 

تعامل ایران با جامعه جهانی است«.
  

معاون اول رئیس جمهور:

 حل مسائل و چالش های کشور
 با همراهی مردم به سرانجام می رسد

 معاون اول رئیس جمهور، به صحنه آوردن مردم برای برطرف کردن مسائل کشور 
را از مهمترین و ضروری ترین ماموریت های امروز کشور دانست و گفت: حل مسائل 
و چالش های کشور با همراهی مردم با بهترین کیفیت و کم ترین هزینه ها به سرانجام 

می رسد. 
محمد مخبر در نشستی که به منظور برای بررسی طرح های نخبگان، رویداد و سامانه 
هم افزایی مدیریت ایران به عنوان زیرساختی برای آشنایی، ارتباط و همکاری مدیران 
کشور با موسسات، شرکت ها و مجموعه های مردمی برگزار شد، گفت:  این طرح مهم 
و ارزشمند است که با اجرای آن استعدادها و ظرفیت های گروه های مردمی برای حل 

مسائل و چالش ها به مدیران اجرایی کشور معرفی می شود.
مخبر اظهار داشت: نخبگان و صاحبان ایده فقط در دانشگاه های معتبر پایتخت 
نیستند بلکه ظرفیت نیروی انسانی در کشور بسیار گسترده است و در دور افتاده ترین 
مناطق و اقصی نقاط کشور نخبگانی وجود دارند که اگر شرایط فعالیت برای آنان فراهم 

شود، کارهایی را انجام می دهند که می تواند برای کشور بسیار موثر و راهگشا باشد.
وی ادامه داد: چنین طرح هایی می تواند به شناسایی و احصاء ظرفیت های مردمی و 
معرفی نخبگان کشور به مدیران اجرایی کمک کند تا از این طریق دستگاه ها و مدیران 

اجرایی بتوانند نیازها و چالش های خود را به مردم و نخبگان واگذار کنند.
معاون اول رییس جمهور اضافه کرد: با اجرای این رویداد و راه اندازی این سامانه 
این امکان فراهم می شود تا مسائل استان ها و مناطق مختلف کشور توسط مردم و 
نخبگان همان مناطق حل و فصل شود و از مراجعه به پایتخت و کلان شهرها تا حد 
زیادی بی نیاز خواهند شد. در این جلسه از رویداد هم افزایی مدیریت ایران که قرار است 
خرداد ماه امسال با حضور بیش از هزار شرکت و مجموعه مردمی برگزار شود گزارش 
ارائه و از سامانه جانبی آن به عنوان بستری پویا و چند منظوره برای آشنایی، ارتباط و 

همکاری مدیران کشور، موسسات و سازمان های مردمی رونمایی شد.
تا فهرست تمام شرکت ها، موسسات و  را فراهم کرده  امکان  این  افزا  سامانه هم 
مجموعه های مردمی که به تایید کارشناسان ارزیابی رسیده اند در معرض دید عموم 
قرار گیرد و کاربران می توانند با ورود به این سامانه و انتخاب موضوع مورد نظر خود، 

فهرست شرکت ها و موسسات فعال در آن موضوع را مشاهده کنند.
 

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس:

باید از ظرفیت ها و قابلیت های عظیم 
حوزه در اداره کشور استفاده کرد 

رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس بر لزوم استفاده هر چه بیشتر از ظرفیت ها و 
قابلیت های عظیم حوزه در اداره کشور تأکید کرد. 

دکتر عطاء الله رفیعی آتانی طی سخنانی در دیدار با مدیر کل صدا و سیمای مرکز قم 
اظهار داشت: امروز حوزه های علمیه در عرصه های مختلف، دارای ظرفیت های بالا و 

متنوعی است که باید بتوان از این قابلیت ها برای اداره کشور استفاده کرد.
وی همچنین افزود: از سویی لازم است علاوه بر علوم متعارف حوزوی، دانش های 
اسلامی در چارچوب رشته هایی مانند اقتصاد، سیاست، حقوق، مدیریت و مطالعات 

حکمرانی در سیاستگذاری های کلان کشور نقش آفرین باشد.
وی ادامه داد: بر همین اساس، مرکز تحقیقات اسلامی مجلس در رویکرد جدید، 
اقدام به تشکیل هفت گروه پژوهشی فرهنگی اجتماعی، مطالعات بنیادین حکمرانی، 
اقتصاد، حقوق، مطالعات سیاسی، مطالعات مدیریتی و تولیدی و زیربنایی نموده 
است. رفیعی آتانی همچنین خاطرنشان کرد: مرکز تحقیقات اسلامی مجلس به عنوان 
اتاق فکر پژوهشگران و اساتید حوزوی در زمینه قانونگذاری، این آمادگی را دارد که در 

این عرصه به ایجاد یک گفتمان جدی در عرصه رسانه، مبادرت کند.
وی ادامه داد: ما بر این باوریم که حوزه های علمیه باید در عرصه سیاستگذاری 
اثرگذار باشند و لذا می بایست زمینه های لازم برای شنیدن سخنان پژوهشگران و 

اساتید حوزوی در عرصه های مختلف به خصوص حوزه قانونگذاری فراهم شود.
رئیس مرکز تحقیقات اسلامی مجلس همچنین از برگزاری کنفرانس برنامه هفتم 
سازی،  گفتمان  قدرت  هفتم،  برنامه  گفت:  و  داد  خبر  فرهنگی  رویکرد  با  توسعه 
سیاستگذاری، قانونگذاری و ریل گذاری مناسب را دارد و اگر بخواهیم این برنامه در 

مسیر درستی قرار بگیرد باید پایه های آن به ویژه در حوزه فرهنگ مستحکم باشد.

وزیر آموزش و پرورش:

تلاش معلمان می تواند زیربنای توسعه 
کشور را ترسیم کند

 وزیر آموزش و پرورش گفت: معلمان سرمایه های انسانی جامعه هستند و تلاش های 
آنان می تواند زیربنای توسعه کشور را ترسیم کند. 

ارائه خدمات  روند  از  بازدید  در  ها،  دانشگاه  پی حضوری شدن  در  نوری  یوسف 
از  تعدادی  با  گو  و  گفت  ضمن  رجایی،  شهید  خوابگاه  در  دانشجومعلمان  به 
دانشجومعلمان، اظهار کرد: ماه رمضان فرصت خوبی است تا در راستای خودسازی 

قدم برداریم و از فیوضات معنوی آن بیش از پیش برخوردار شویم.
وی با اشاره به نزدیک شدن به هفته بزرگداشت مقام معلم، افزود: هفته معلم فرصت 

خوبی برای بزرگداشت مقام معلمان است.
نوری با بیان اینکه شما دانشجو معلمان امیدهای آینده این کشور برای توسعه و 
پیشرفت نظام تعلیم و تربیت کشور هستید، اظهار کرد: آینده آموزش و پرورش و تربیت 
و توسعه نیروی انسانی کشور توسط شما دانشجو معلمان تعیین خواهد شد لذا این 
دوران را قدر بدانید و بر آموختن دانش های مختلف تاکید داشته باشید تا بتوانید دانش 

آموزان خود را در ساحت های مختلف آموزشی و تربیتی، پرورش کنید.

رئیس جمهور با بیان اینکه احیای امید و اعتماد عمومی با اقدام و عمل شدنی 
است، گفت: محکوم به موفقیت هستیم؛ نه می توانیم توقف کنیم و نه اجازه 

عقب گرد داریم. 
به گزارش ایرنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی عصر شنبه در نشست هم اندیشی 
با جمعی از علما و روحانیون با بیان اینکه شخصاً ارتباط با علما را فرصتی مغتنم 
برای دولت می دانم، گفت: دولت تلاش کرده در سطوح مختلف با علما و نهاد 

روحانیت ارتباط داشته باشد و از نظرات و مشورت های آنان بهره بگیرد.
رئیس جمهور با بیان اینکه امروز به لطف خدا امید و انتظار مثبت از دولت به 
وجود آمده که باید با اقدام و عمل تثبیت شده و ارتقا یابد، افزود: ارتقای این 
امیدواری به معنای تبدیل آن به مشارکت، نشاط و سرمایه اجتماعی است و 

دولت در این مسیر گام برمی دارد.
دشمن تلاش می کند روایت مخدوش خود را در ذهن مردم جا بیندازد

آیت الله رئیسی تبدیل امیدواری به سرمایه اجتماعی را در روایت صحیح از 
اقدامات انجام شده دانست و گفت: امروز جنگ روایتها است و دشمن تلاش 
دارد روایت مخدوش خود را از مسیر ۴۰ ساله انقلاب در ذهن مردم جا بیندازد 
اما بهترین و منصفانه ترین روایت در دسترس از آنچه در سالهای پس از پیروزی 
انقلاب اسلامی گذشته و مسیری که باید در ادامه طی کنیم، در بیانیه گام دوم 
انقلاب اسلامی تبیین شده است و دولت مردمی صراحتا اعلام کرده که این 

بیانیه را مبنای تمام اقدامات و برنامه های خود می داند.
دولت در پی مردمی کردن حکمرانی و اداره امور به معنای واقعی است

رئیس جمهور با اشاره به اینکه گفتمان دولت مردمی همان گفتمان امام راحل 
و مقام معظم رهبری است، تصریح کرد: دولت اجرای عدالت را در تمام عرصه ها 
و در تمام سطوح دنبال خواهد کرد و به دنبال تحقق مردمی کردن حکمرانی و 

اداره امور به معنای واقعی است.
آیت الله رئیسی با اشاره به اهمیت توجه به فرهنگ خاطرنشان کرد: باید 
سیاست های اقتصادی و فرهنگی را توأمان و دوشادوش هم پیش برد و دولت 
نگاه »انقلابی و جهادی« و »توجه به جوانان و نسل بالنده انقلاب« را در این ۲ 

عرصه را در دستور کار خود قرار داده است.
وی با استقبال از پیشنهاد ایجاد هماهنگی و هم افزایی بین نهادهای تبیینی 
و تبلیغی دولتی، حاکمیتی، غیردولتی و مردمی گفت: در این دولت تمام 
ظرفیت های نظام در بخش های مختلف حاکمیتی و دولتی در کنار هم قرار 
گرفته و خطایی که در گذشته در جدا کردن نهادهای انقلابی از نهادهای دولتی 

اتفاق افتاده بود اصلاح شده است.

نظام  زیرمجموعه  بخش های  و  نهادها  همه  امروز  افزود:  جمهور  رئیس 
جمهوری اسلامی زیر نظر مقام معظم رهبری و با یک آهنگ واحد فعالیت 
می کنند و حتی در عرصه سیاست خارجی نیز نهادهای انقلابی و وزارت امور 
خارجه کاملا هماهنگ هستند؛ در این دولت سیاست گذاری بر اساس قانون 
اساسی از سوی مقام معظم رهبری انجام شده و همه دستگاههای دیگر مجری 

این سیاست ها هستند.
طی ۷ ماه گذشته بسیاری از راههای فرار مالیاتی مسدود شده است 

اطلاعات،  ملی  شبکه  کامل  تحقق  شبانه روزی  پیگیری  رئیسی  آیت الله 
بهره برداری از سامانه جامع تجارت، راه اندازی درگاه ملی صدور مجوزها و اجرای 
اصلاحات در نظام مالیاتی را بخشی از فعالیت های دولت در حدود ۷ ماه گذشته 
عنوان کرد و اظهار داشت: در نتیجه این اقدامات شفاف سازی قابل قبولی در 
عرصه فعالیت های اقتصادی ایجاد شده و به عنوان مثال بسیاری از راههای فرار 

مالیاتی شناسایی و مسدود شده است.
رئیس جمهور تصریح کرد: دولت همچنین تلاش کرده بخش ها و وظایف 
وزارت  در  سازندگی  بخش  مثال  عنوان  به  کند.  فعال  را  دستگاه ها  مغفول 
برنامه در  و بخش  و جوانان  وزارت ورزش  در  جهادکشاورزی، بخش جوانان 
سازمان برنامه و بودجه مورد توجه بیشتری قرار گرفته تا آنچنان که شایسته است 

فعال شوند.
دولت به هیچ وجه متصدی شایسته ای در عرصه اقتصاد و فرهنگ نیست

آیت الله رئیسی با بیان اینکه دولت به هیچ وجه متصدی شایسته ای در عرصه 
اقتصاد و فرهنگ نیست، خاطرنشان کرد: دولت مردمی سعی کرده نقش آفرینی 
خود را در عرصه های مختلف در سه زمینه »هدایت، نظارت و حمایت« سامان 
دهد و بر همین اساس اصلاح نحوه اجرای سیاست های خصوصی سازی را با 
هدف واگذاری صحیح بنگاه های اقتصادی به بخش خصوصی واقعی دنبال 

کرده است.
رونق بخشی به تولید محوری ترین رویکرد دولت است

رئیس جمهور رونق بخشی به تولید را محوری ترین رویکرد دولت عنوان کرد و 
گفت: باور داریم که غلبه بر مشکلات عرصه های مختلف کشور از جمله در زمینه 
نظام بانکی، رشد نقدینگی و ایجاد اشتغال در گرو سامان دادن تولید است. به 
عنوان مثال اگر تولید در روستاها رونق یافته و به صرفه شود دیگر شاهد خالی 

شدن روستاها و رشد حاشیه نشینی نخواهیم بود.
آیت الله رئیسی با اشاره به اینکه دولت تلاش کرده رفع دغدغه های مردم، 
نخبگان و رهبری در عرصه های مختلف پولی و بانکی، صادرات و واردات، مالیات 
و امثال آن را با جدیت دنبال کند، اظهار داشت: دولت مردمی ضمن تلاش برای 
جبران عقب ماندگی ها، در همان روزهای آغاز به کار با حجم انبوهی از مطالبات 
انباشت شده بخش های مختلف جامعه از جمله فرهنگیان و لایحه رتبه بندی 
معلمان مواجه شد که تلاش کرده ایم یک به یک به این مطالبات رسیدگی کنیم.
راهبرد دولت ایجاد امید و اعتماد مردم و خنثی سازی تلاش دشمن است

رئیس جمهور تاکید کرد: با وجود همه مشکلات و موانع موجود، هر چه به 
پیش می رویم آینده را بیش از پیش روشن و امیدوارکننده می بینم. راهبرد و 
کلان پروژه دولت ایجاد و ارتقای امید و اعتماد نزد مردم و خنثی سازی تلاش 

دشمن برای ایجاد یأس و ناامیدی در جامعه است.
پیش از سخنان رئیس جمهور تعدادی از علما و روحانیون حاضر در جلسه در 

سخنانی به طرح نظرات و دیدگاه های خود پرداختند.

رئیس جمهوردر نشست هم اندیشی با علما و روحانیون؛:

 احیای امید و اعتماد عمومی با اقدام و عمل شدنی است 

محسن پاک آیین*

مصطفی داننده*

رئیس سازمان انرژی اتمی با بیان اینکه دستگاه هایی 
مثل رادیولوژی که مردم از آنها استفاده می کنند، باید به 
لحاظ ایمنی و استاندارد کالیبره شده باشند، گفت: ما 
به عنوان مرجع مسئول و ناظر در تمامی فعالیت های 
پرتوی هیچ نوع غفلتی را در سلامت مردم نمی پذیریم. 

اسلامی در آیین رونمایی از سامانه سیناپ در آیین 
رونمایی از این سامانه با اشاره به صدور ۴۵ نوع مجوز 
داشت:  اظهار  اتمی،  انرژی  سازمان  در  کار  و  کسب 
تاکنون صدور مجوز های کسب و کار به صورت دستی 
انجام می شد و مردم باید مراجعه می کردند. در این 
رفت و آمدها روند کار طولانی شده و متقاضیان دچار 
به صورت  زحمت می شدند. در سازمان هم موضوع 
بایسته، قابلیت نظارت و ردیابی واضح نداشته است. 
لذا از حدود ۴ سال پیش متخصصان حوزه های مختلف 
مربوطه طراحی یکپارچه این سیستم را در سازمان آغاز 
کردند که نهایتاً تحت عنوان سامانه یکپارچه نظارت و 

ارزیابی ایمنی و پرتوی یا سیناپ تعریف شد.
وی تصریح کرد: با شتاب بیشتری که در سال ۱۴۰۰ 
برای تکمیل این موضوع انجام گرفت و به ویژه با تصمیم 
دولت مبنی بر لزوم صدور مجوزهای سراسر کشور از 
طریق سامانه ملی در وزارت اقتصاد و دارایی، این پروژه 
به نتیجه رسید و سامانه سیناپ به درگاه ملی متصل 
شد. امروز همه عزیزانی که در حوزه پرتوهای یون ساز و 
غیر یون ساز نیازمند مجوز یا تمدید مجوز فعالیت خود 

هستند، از طریق این سامانه اقدام می کنند.
رییس سازمان انرژی اتمی افزود: بخشی که از طریق 
سامانه  این  شود،  می  انجام  دارایی  و  اقتصاد  وزارت 
در حال حاضر عملیاتی و متصل است. اما هنوز برای 
زیرمجموعه ها که ۴۵ نوع مجوز است، مقداری کارهای 
فنی و عملیاتی باقی مانده است که در این سازمان و 

وزارت اقتصاد موضوع در دست تنظیم است.
این  به  دستیابی  کرد:  تاکید  جمهور  رییس  معاون 

سامانه کار بزرگی است. حدود ۱۵ هزار مرکز در سطح 
کشور دارای مجوز سازمان انرژی اتمی هستند و فعالیت 
می کنند. در همین حال ۱۴۰ هزار پرتوکار مشغول به 
فعالیت هستند که صلاحیتشان را مرکز نظام ایمنی 
گواهینامه هایشان  و  می کند  تایید  کشور  هسته ای 
را همین مرکز صادر می کند. این جامعه بزرگ که در 
بخش هایی هم در حال گسترش است، نیازمند این بود 
که امور خود را بطور سیستماتیک و کاملا الکترونیکی 
انجام دهد، اطلاع رسانی آن شفاف و روزآمد باشد که 
بتواند کیفیت خدمات دهی مراکز را به هنگام نگه دارد و 

برای گرفتن مجوزهای لازم اقدام کنند.
وی ادامه داد: این امر حائز اهمیت است دستگاه هایی 
که مردم از آنها استفاده می کنند، باید به لحاظ ایمنی و 
استاندارد کالیبره شده باشند. بنابراین نظارت و ارزیابی 
سازمان در حوزه های مربوطه باید به گونه ای باشد که 

برای مردم اطمینان بخش باشد.

رئیس سازمان انرژی اتمی در آیین رونمایی از سامانه سیناپ:

هیچ نوع غفلتی را در سلامت مردم نمی پذیریم

 فرمانده کل انتظامی کشور گفت: در بازرسی های پلیس نظارت بر اماکن عمومی 
در سراسر کشور از واحدهای صنفی متخلف ماه مبارک رمضان به تعدادی از این 
واحدها اخطاریه داده شد و تعدادی پلمب شدند و بیش از ۷۶ هزار واحد صنفی تذکر 

دریافت کردند. 
به گزارش روز یکشنبه ایرنا از پلیس، سردار حسین اشتری در قرارگاه فرهنگی 
اجتماعی که با حضور اعضا و فرماندهان انتظامی سراسر کشور و به صورت ویدئو 
کنفرانس برگزار شد، اظهارداشت: در همین راستا تعداد بازدید از اصناف و مراکز 
پذیرایی مانند رستوران ها در سراسر کشور ۱۶۹ هزار و ۴۹۹ مورد بوده که به  ۷۶ 
هزار و ۳۶۲ مورد تذکر داده شد همچنین از ۲۰ هزار و ۵۹۱ مورد نیز به دلیل تخلف 
از رعایت شئونات تعهد گرفته شد و برای  ۱۲ هزار و ۱۳۵ مورد نیز اخطاریه صادر 

شده است.  
وی درباره آمار تشکیل پرونده برای مراکز پذیرایی متخلف و معرفی به مراجع قضایی 
افزود: برای ۲۹۲ مورد پرونده تشکیل شده، ۱۷۶ دستگاه وسیله نقلیه به دلیل تظاهر 

به روزه خواری توقیف شده و سه هزار و ۴۱۹ واحد صنفی نیز  پلمب شده است.  
حمایت و پشتیبانی پلیس از آمران به معروف و ناهیان از منکر

سردار اشتری به موضوع عفاف و حجاب اشاره کرد و گفت:  ۳۲ دستگاه متولی این 

امر است و پلیس نیز یکی از این دستگاه ها به شمار می رود که به طور مستمر در این 
زمینه فعال است لازم است نهادهایی که در این باره دارای وظیفه هستند هم بیش از 
پیش به یاری مجموعه انتظامی آمده و سهم خود را در ایفای این امر مقدس ادا کنند.
وی با بیان اینکه در رابطه با موضوع عفاف و حجاب تنها مجموعه انتظامی متولی این 
امر نیست، گفت: با برنامه ریزی های انجام شده و تشکیل قرارگاه فرهنگی اجتماعی، 
همه دستگاه ها باید وظایف خود را انجام دهند و اقدامات ایجابی و سلبی برابر ضوابط 
قانونی و مقررات به جد پیگیری شود. فرمانده کل انتظامی کشور درباره امر به معروف 
و نهی از منکر افزود: این امر باید با همکاری همه اقشار جامعه انجام می شود زیرا 
این موضوع یک هنجار اجتماعی است و تقویت آن باعث افزایش امنیت در جامعه 
می شود. در این رابطه پلیس نیز از همه آمران به معروف و ناهیان از منکر حمایت و 
پشتیبانی می کند و به همه رده های انتظامی، کلانتری و پاسگاه ها اعلام شده که 
از همه آمران به معروف و ناهیان از منکر حمایت و پشتیبانی کنند. وی ادامه داد: 
پلیس خدمتگزار مردم و با همه توان پای کار بوده و در این راه با وجود موانع به وظیفه 
خود عمل می کند اما باید در این راه از همه ظرفیت های موجود مانند استانداری ها، 
ائمه جمعه و جماعات، ستاد امر به معروف و نهی از منکر، بسیج، نیروهای مردمی 

سازماندهی شده و شورای فرهنگ عمومی استفاده بهینه شود.

فرمانده کل انتظامی کشور اعلام کرد:

تذکر پلیس به ۷۶ هزار واحد صنفی متخلف در ماه رمضان

سرلشکر سلامی: 

همراهی و هم افزایی ارتش و سپاه یاس و ناامیدی دشمن را رقم زده است
اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه  کل  فرمانده   
ارتش  روز  ماه  فروردین  فرارسیدن ۲۹  پیامی  در 
حماسه  گرامیداشت  و  ایران  اسلامی  جمهوری 
جمهوری  ارتش  زمینی  نیروی  های  آفرینی 
اسلامی ایران را تبریک گفت و افزود: همراهی و 
هم افزایی ارتش و سپاه یاس، ناامیدی و عصبانیت 

دشمنان میهن اسلامی را رقم زده است. 
سرلشکر حسین سلامی در این پیام خطاب به 
امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل 
افزود: فرارسیدن  ایران  ارتش جمهوری اسلامی 
اسلامی  جمهوری  ارتش  روز   " ماه  فروردین   ۲۹
نیروی  های  آفرینی  حماسه  از  تجلیل  و   " ایران 
زمینی آجا که یادآور حکمت، هوشمندی و دور 
اندیشی معمار کبیر انقلاب اسلامی حضرت امام 
خمینی )ره( در حفظ ارتش و خنثی سازی توطئه 
بزرگ منافقین و ضد انقلاب در طلیعه نظام مقدس 
به جنابعالی و خانواده  جمهوری اسلامی است 
بزرگ ارتش مقتدر و افتخار آمیز تبریک و تهنیت 

داشت:  اظهار  سلامی  سردار  کنم.  می  عرض 
تردیدی نیست حماسه سازی ها و فداکاری های 
استقلال،  از  صیانت  در  عزیز  ارتشیان  سترگ 
تمامیت ارضی و منافع ملی کشور طی ۴۴ سال 
گذشته به ویژه در هشت سال دفاع مقدس که هم 
اینک با ابتکارات، خلاقیت ها و توانمندی های 
فناورانه دفاعی و نظامی پیشرفته و بازدارنده امروز 
در عرصه های مختلف و همچنین هوشمندی در 
تشخیص الزامات بازدارندگی موثر برابر تهدیدات 
متصور از اردوگاه دشمنان تبلور معنادار و شگفت آور 
یافته است، جبهه دشمن به ویژه رژیم تروریستی و 
مافیایی ایالات متحده آمریکا و متحدان خبیث 
منطقه ای و فرا منطقه ای آن را بیمناک و از هرگونه 
اندیشه و رویاپردازی برای تعرض و تجاوز به ایران 

اسلامی برحذر داشته است.
وی خاطر نشان کرد: خدای بزرگ را شاکریم که 
تصویر زیبای وحدت، اخوت، همدلی، همراهی 
و هم افزایی " ارتش غیرتمند جمهوری اسلامی 

ایران " و " سپاه پاسداران انقلاب اسلامی " همواره 
ملت  و  امت  امام  خرسندی  و  رضایت  موجبات 
شریف و نجیب ایران عزیز را فراهم آورده است و در 
مقابل یاس، ناامیدی و عصبانیت دشمنان میهن 

اسلامی را رقم زده است.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در 
این پیام ادامه داد: یاد، نام، خاطره و آرمان های 
جمهوری  ارتش  جاوید  همیشه  شهیدان  بلند 
اقتدار،  عزت،  و  داشته  پاس  را  ایران  اسلامی 
سربلندی و موفقیت روزافزون آن فرمانده مومن، 
فرهیخته، انقلابی و با صلابت و آحاد همرزمان 
و  خطیر  سنگرهای  در  خود  قهرمان  و  شجاع 
عنایات  تحت  را  سازمان  آن  مأموریتی  حساس 
حضرت بقیه الله الاعظم )عج( و تبعیت از تدابیر 
و  ولایت  عظمای  مقام  حقش  بر  نایب  فرامین  و 
رهبری و فرمانده کل قوا حضرت آیت الله العظمی 
امام خامنه ای از درگاه خدای قادر متعال مسالت 

می کنم.
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آسیب  روده  دیواره  به  اسید  از  غذایی سرشار  مواد  از  برخی  ناشتای  مصرف 
می رساند و به عفونت معده منجر می شود. به گزارش سرویس وب گردی خبرگزاری 
صدا و سیما، افراد با معده خالی اقدام به خوردن بسیاری از خوراکی ها می کنند، در 
حالی که مصرف برخی از خوراکی ها و مواد غذایی به طور ناشتا برای بدن مناسب 
نیست. متاسفانه، تنها برخی افراد آگاه هستند که اگر برخی خوراکی ها با شکم 
خالی خورده شوند، خیلی سالم نخواهند بود. با توجه به این موضوع، شما را از 

باید ها و نباید ها برای خوردن صبحانه و به صورت ناشتا آگاه می سازیم.
نان و شیرینی های حجیم

خوراکی های حاوی خمیر مایه، لایه پوششی معده را تحریک می کنند و ممکن 
است موجب نفخ شوند.

آبنبات ها
خوردن شکر سطح انسولین را بالا می برد، که این موضوع باعث افزایش کار 
پانکراس درست بعد از بیدار شدن خواهد شد. در نهایت این اتفاق می تواند باعث 

دیابت شود.
ماست و محصولات تخمیری شیر

اگر ناشتا ماست بخورید، هیدروکلریک اسید در معده ایجاد می شود که لاکتیک 
اسید و باکتری های موجود در معده را نابود می کند. پس خوردن مقدار زیادی از 

این محصولات برای صبحانه فواید کمی برای بدن دارد.
گلابی

فیبر خاص موجود در گلابی به مخاط ظریف موجود در معده خالی آسیب وارد 
خواهد کرد.

گوجه فرنگی
گوجه فرنگی حاوی سطح بالایی از تانیک اسید است که اسیدیته معده را بالا 

می برد و همچنین ممکن است که باعث زخم معده شود.
خیار و سایر سبزیجات سبز

سبزیجات خام منابع بزرگی از آمینواسید ها هستند. با این حال ممکن است که 
موجب سوزش سردل، نفخ، و درد های شکمی شوند، به خصوص زمانی که ناشتا 

مصرف شوند.
قهوه

برخی از افراد قهوه را به صورت ناشتا می نوشند، اما استفاده از قهوه به صورت 
ناشتا به علت وجود کافئین در آن برای معده مضر است پس بهتر است ابتدا یک 

لیوان آب مصرف نمایید.
چای

چای را یکی از سالم ترین نوشیدنی های جهان است، اما مصرف چای به صورت 
ناشتا باعث افزایش اسید معده می شود و افزایش اسید معده روی دیواره معده تأثیر 

می گذارد و موجب زخم دستگاه گوارش می شود.
موز

اگر موز را ناشتا مصرف کنید، ممکن است که موجب افزایش سریع و زیاد میزان 
منیزیم در خون شود و این موضوع درنهایت می تواند به قلب آسیب وارد کند.

ادویه ها
غذا های حاوی ادویه می توانند موجب آسیب و تحریک مخاط معده و افزایش 
میزان تولید اسیده معده شوند و این اتفاق می تواند موجب بسیاری از مشکلات 

گوارشی شود.
مرکبات

مرکبات غنی از اسید های میوه ای هستند و زمانی که به صورت ناشتا خورده 
شوند، ممکن است که موجب سوزش سردل شوند و همچنین احتمال ابتلا به 

گاستریت و زخم معده را بالا خواهند برد.
نوشیدنی های گازدار سرد

مصرف نوشیدنی های گازدار مانند نوشابه در صبح می تواند موجب آسیب به 
مخاط و کاهش رسیدن خون به معده شود و در نتیجه عمل هضم غذا ها را کاهش 

می دهد.
خوراکی هایی که باید مصرف شوند:

گندم سیاه
گندم سیاه سیستم گوارشی را به طور آهسته تحریک می کند و همچنین منبع 

خوبی از پروتیین، آهن و ویتامین ها می باشد.
فرنی ذرت

از سیستم بدنی  و آهن های سنگین  باعث دفع سموم  این خوراکی  مصرف 
می شود، عملکرد و تعداد میکروب های خوب روده را متعادل می سازد، و احساس 

سیری طولانی مدتی به فرد می دهد.
جو

نفوذ  از  و  می کند  محافظت  معده  دور  پوششی  لایه  از  خوراکی  این  مصرف 
هیدروکلورونیک به دیواره معده جلوگیری می کند. جو همچنین حاوی فیبر محلول 

است که موجب کاهش سطح کلسترول خواهد شد.
جوانه گندم

مصرف ۲ قاشق غذاخوری جوانه گندم حدود ۱۵% از میزان توصیه شده ویتامین 
ای، و ۱۰% از میزان فولیک اسید هر فرد را تامین می کند و همچنین روند سیستم 

گوارش را آرام می سازد.
تخم مرغ

محققان دریافته اند که خوردن تخم مرغ برای صبحانه میزان مصرف کالری را به 
طور چشمگیری کاهش می دهد.

هندوانه
مصرف هندوانه به صورت ناشتا میزان مایعات خوبی را برای بدن فراهم می کند 
و همچنین برای سلامتی چشم ها و قلب به دلیل دارا بودن سطح بالایی از لیک. 

پن مفید می باشد.
بلوبری

براساس آخرین تحقیقات، مصرف منظم بلوبری موجب تعادل فشار خون و 
متابولیسم می شود. به خصوص اگر برای صبحانه مصرف شوند.

نان تمام غلات بدون خمیر مایه
کربوهیدرات ها و دیگر مواد مغذی موجود در نان برای بدن بسیار مفید هستند که 

بهترین زمان برای مصرف این نان ها صبح ها می باشد.
آجیل ها

آجیل ها اگر برای صبحانه مصرف شوند سلامتی گوارشی را سالم و PH معده را 
متعادل می سازند.

عسل
عسل به بیدار شدن بدن در صبح و تامین قدرت و انرژی سیستم بدنی کمک 
می کند. این ماده همچنین عملکرد مغز را تقویت کرده و میزان سطح هورمون 

حس خوب یا سراتونین را افزایش خواهد داد.

۹ راهکار برای رهایی از دندان درد در شبخوردنی هایی که نباید ناشتا خورده شوند

تسکین دندان درد در شب بسیار دشوار است و باعث می شود که فرد نتواند 
بخوابد؛ با این حال رهکارهایی برای کمک به کاهش این درد در شب و به خواب 
رفتن فرد وجود دارد که در این گزارش به ۹ درمان خانگی برای تسکین دندان درد 

در شب اشاره شده است.
استفاده از داروهای تسکین دهنده درد

مصرف داروهای ضد درد و مسکن هایی که بدون نسخه پزشک به فروش می 
رسند مانند استامینوفن یا ایبوپروفن یک روش سریع و ساده برای کاهش دردهای 
به  بهتر است  دندانتان شدید است،  اگر درد  دندان است.  تا متوسط  خفیف 

دندانپزشک مراجعه کنید تا مسکن های قوی تری برایتان تجویز کند.
کمپرس سرد

استفاده از کمپرس سرد می تواند به کاهش درد دندان کمک کند. یک کیسه 
حاوی یخ را در یک حوله پیچیده و روی صورت یا فک خود بگذارید. رگ های خونی 
موجود در آن منطقه منقبض شده و می تواند باعث کاهش درد شود. اگر احتمال 
می دهید که در شب دچار درد شوید از بعد از ظهر هر چند ساعت حدود ۱۵ تا 
۲۰ دقیقه از کمپرس سرد استفاده کنید تا از درد دندان در موقع خواب جلوگیری 

شود.
ارتفاع دادن به سر

جریان خون در سر می تواند درد و التهاب را افزایش دهد. برای برخی از افراد، 
خوابیدن روی یک بالش بلند یا استفاده از دو بالش ممکن است دردشان را کاهش 

دهد و کمک کند بهتر بخوابند.
پمادهای دارویی

استفاده از ژل های بی حس کننده و پمادهایی که حاوی موادی مانند بنزوکائین 
هستند می تواند با بی حس کردن منطقه درد، احساس درد را کاهش دهد. 

استفاده از بنزوکائین برای کودکان خردسال مناسب نیست.
شستشو با آب نمک

شستشوی ساده با آب نمک یک درمان خانگی معمول برای دندان درد است. 
آب نمک یک ماده ضد باکتری طبیعی است، بنابراین می تواند التهاب را کاهش 
دهد. همچنین از دندان های آسیب دیده در برابر عفونت محافظت می کند. 
شستشو با آب نمک همچنین می تواند به از بین بردن ذرات مواد غذایی باقی 

مانده بین دندان ها کمک کند.
شستشو با هیدروژن پراکسید )آب اکسیژنه(

پریودنتیت یک نوع عفونت لثه است که می تواند باعث بروز مشکلاتی از قبیل 
درد و خونریزی شود. شستشوی دهان با دهانشویه حاوی هیدروژن پراکسید به 
کاهش پلاک و علائم پریودنتیت کمک می کند. باید پراکسید هیدروژن را با مقدار 
مساوی آب رقیق کنید و محلول را در دهان بچرخانید. این روش درمانی برای 
کودکان مناسب نیست، زیرا این خطر وجود دارد که کودکان این محلول را به طور 

تصادفی ببلعند.
چای نعناع

گرداندن دمنوش نعناع در دهان یا مکیدن کیسه چای نعناع نیز ممکن است به 
تسکین موقت درد دندان شبانه کمک کند. نعناع حاوی ترکیبات ضد باکتری و 

آنتی اکسیدانی است. همچنین اثر بی حسی خفیف ایجاد می کند.
میخک

»اوژنول« که یکی از ترکیبات اصلی میخک است می تواند باعث کاهش درد 
دندان شود. اوژنول به عنوان ضد درد عمل کرده و منطقه درد را بی حس می کند. 
به منظور استفاده از میخک برای دندان درد، پودر میخک را در آب خیس کنید تا 
یک خمیر درست شود. سپس خمیر را روی دندان بمالید. جویدن آرام یا مکیدن 
دانه میخک نیز به تسکین درد کمک می کند. این درمان برای کودکان مناسب 

نیست، زیرا ممکن است آن را ببلعند.
 سیر

اثر ضد باکتریایی سیر ممکن است به از بین بردن باکتری ها در دهان کمک کند. 
آلیسین که ترکیب اصلی سیر است، اثر ضد باکتریایی خوبی دارد که ممکن است 
به از بین بردن باکتری های موجود در دهان کمک کرده و درد دندان را کاهش 
دهد. یک حبه سیر را به آرامی جویده و اجازه دهید روی دندانتان قرار گیرد. این 

کار می تواند به درمان دندان درد شبانه کمک کند

رئیس کمیته نورویورولوژی ایران:

کدام بیماران نمی توانند روزه بگیرند
رئیس کمیته نورویورولوژی ایران و عضو انجمن اورولوژی زنان ایران گفت: افرادی 
که کاهش کارکرد کلیه دارند و افزایش کراتین خون در آنها وجود دارد، نباید روزه 

بگیرند.
مهری مهراد، افزود: بر اساس مطالعات پزشکی و علمی جهانی و بین المللی  
یکی از بهترین روش های درمانی کبد چرب، فشارخون بالا و کاهش وزن انجام 
روزه متناوب است یعنی به این صورت که فرد ۱۶ ساعت از روز را هیچ غذا و 
نوشیدنی و آب مصرف نکند و پس از 8 ساعت مواد غذایی مورد استفاده قرار گیرد.
 وی با اشاره به اینکه تثبیت قند خون، کنترل حافظه و بهتر شدن حافظه و 
شستشوی کبد از فواید روزه داری است، اظهار داشت: به شرط اینکه در فاصله 
افطار تا سحر افراد مایعات لازم را بنوشند و ایام روزه داری فرصت مناسبی برای آب 

شدن چربی ها و حفظ سلامت کبد و قند خون و بیماری های دیگر است.
مهراد  داد: کسانی که دیابت دارند به ویژه افرادی که انسولین مصرف می کنند 
به دلیل اینکه میزان مصرف غذا و قند خون آنها باید کنترل شود روزه برای آنها 
مناسب نیست ولی بیماران دیابتی که روزانه یک تا دو قرص مصرف می کنند 
اگر قرص های قند خود را در سحر و افطار مصرف می کنند روزه داری برای آنها 

مشکلی نخواهد داشت.
 وی با اشاره به اینکه افراد گرفتار تیروئید پرکار روزه داری برای آنها مناسب نیست، 
گفت: البته این قضیه برای بیماران کم کاری تیروئید متفاوت است و می توانند این 

بیماران نسبت به روزه داری اقدام کنند.
رئیس کمیته نورویورولوژی ایران خاطرنشان کرد: کسانی که داروهای متعدد 
مانند داروهای فشارخون داروهای درمان سرطان و یا بیماری های دیگر را مصرف 
می کنند و یا عمل جراحی کلیه انجام داده و استنت در کلیه آنها وجود دارد باید 

نسبت به انجام روزه داری امتناع کنند.
 وی گفت: همچنین افرادی که زخم معده فعال دارند، گرفتار عفونت های 
حاد مانند سرماخوردگی آنفولانزا و کرونا هستند و یا در دوره نقاهت این بیماری 
را هستند نباید روزه بگیرند همچنین افرادی که گرفتار سینوزیت حاد، اسهال، 

التهاب مفصل و آرتروز هستند روزه داری برای آنها مناسب نیست.

سلامت

تاثیر نان سبوس دار برای کاهش خطر 
بیماری قلبی

فیبر موجود در خوراکی هایی مانند سبزیجات و غلات برای هضم، متابولیسم و 
طول عمر بسیار مهم هستند اما تحقیقات جدید نشان می دهد که فیبر غلات 
کامل ممکن است مزایای منحصر به فردی نسبت به سایر خوراکی های فیبردار 
برای سلامت قلب داشته باشد. بر اساس نتایج این مطالعه  که ۳۱ مارس در نشریه 
JAMA Network Open منتشر شد، فیبر غلات کامل مانند نان تیره، سبوس 
و غلات بیشتر از فیبر میوه ها و سبزیجات، التهاب و خطر ابتلا به بیماری های 
قلبی را کاهش می دهد. محققان چند دانشگاه، از جمله »دانشکده بهداشت 
عمومی هاروارد چان« و دانشگاه »کلمبیا«، در این مطالعه داده های چهار هزار و 
۱۲۵ بزرگسال ۶۵ ساله و مسن تر را طی حدود ۲۵ سال پیگیری بررسی کردند. 
آنها مصرف فیبر )محاسبه شده از بررسی های غذایی( را با نشانگرهای التهاب در 
خون و میزان موارد ابتلا به بیماری قلبی در شرکت کنندگان در طول زمان مقایسه 
کردند. آنها متوجه شدند که کلا فیبر با نشانگرهای کمتر التهاب و خطر کمتر ابتلا 
به بیماری قلبی مرتبط است، که این موضوع جای تعجب نداشت.تحقیقات قبلی 
نیز نشان داده بودند که مصرف فیبر کافی سلامت روده را بهبود می بخشد، قند 

خون را تنظیم می کند و خطر ابتلا به بیماری های مزمن را کاهش می دهد.
اما محققان هنگام جداسازی داده ها بر اساس منابع فیبر، متوجه شدند که یک 
نوع خاص فیبر با کاهش هرچه بیشتر خطر ابتلا به بیماری قلبی و التهاب مرتبط 
است که این فیبر خاص، فیبر موجود در غلات کامل مانند نان تیره، غلات پرفیبر 
)مانند بلغور جو دوسر( و سبوس است. در مقابل، این مطالعه نشان داد که فیبر 
میوه و سبزیجات - مانند سیب، پرتقال، موز، لوبیا، کلم بروکلی و نخود فرنگی - به 
طور مداوم با کاهش التهاب مرتبط نبود. »روپاک شیواکوتی«، نویسنده اصلی این 
مطالعه و استادیار اپیدمیولوژی در »دانشکده بهداشت عمومی کلمبیا میلمن«، 
گفت که این تفاوت تعجب آور بود. شیواکوتی به خبرنگار پایگاه اینترنتی »بیزینس 
اینسایدر« گفت: به طور کلی تصور می شود که فیبر در کاهش التهاب نقش دارد، 
اما داده های مطالعه ما نشان می دهد که فیبر میوه ها و سبزیجات در مقایسه با فیبر 
غلات نقش کمتری در کاهش سطح التهاب دارند. نتایج این مطالعه حاکی از آن 
است که غلات کامل در کاهش سطح التهاب و خطر ابتلا به بیماری قلبی به ویژه 
مفید هستند، اما با این حال به تحقیقات بیشتری برای تعیین بهترین روش ممکن 

برای بهره گیری از منابع مختلف فیبر برای سلامتی مورد نیاز است.
غلات کامل فواید منحصر به فردی برای سلامت قلب دارند

محققان در ابتدا این نظریه را مطرح کردند که فیبر غلات کامل به دلیل کاهش 
بیشتر التهاب نسبت به سایر انواع غلات، خطر ابتلا به بیماری قلبی را کاهش می 
دهد. در حالیکه درست است که غلات کامل با التهاب کمتر مرتبط هستند، اما 
این تفاوت را به طور کامل توضیح نمی دهد. همچنین علاوه بر فیبر سایر مواد 
مغذی موجود در غلات سبوس دار، ممکن است به این مزایا کمک کند که از 
جمله آنها پروتئین، ویتامین های B، چربی سالم و مواد معدنی هستند. به گفته 
شیواکوتی، در حال حاضر، بهترین توصیه این است که همچنان از توصیه های 
فعلی برای مصرف تمام انواع فیبرها پیروی کنید، و از مصرف میوه ها و سبزیجات 
کم نگذارید، زیرا آنها همچنان منبع خوبی از مواد مغذی هستند. وی افزود:  اگر 
به طور خاص نگران سلامت قلب یا التهاب هستید، چند وعده غلات کامل را به 

رژیم غذایی خود اضافه کنید.
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 در روزهایی که آمار کرونا تقریباً یک روند ثابت را دارد و موارد ابتلاء و فوتی ها نسبت 
به روزهای قبل از سال ۱۴۰۱، تقریباً بهتر شده است، به یکباره شاهد افزایش تعداد 
شهرهای قرمز کرونایی بودیم. به طوری که از ۳۴ شهر قرمز به ۵۵ شهر قرمز رسیده ایم. 
ضمن اینکه به تناسب افزایش تعداد شهرهای قرمز، شاهد کاهش شهرهای آبی رنگ 

نیز بوده ایم، به طوری که از ۵۴ شهر آبی به ۳۵ شهر کاهش یافته است.
به  و ورود  پایانی فروردین  تعداد شهرهای قرمز کرونایی در روزهای  افزایش  شاید 
اعضای کمیته علمی کشوری  از  برخی  که  باشد  زنگ خطری  اردیبهشت، همان 
کووید ۱۹، در روزهای ابتدایی فروردین هشدار داده بودند. بنا بر آنچه که همواره گفته 
می شود، اصولًا بعد از گذشت دو تا سه هفته از یک رویداد جمعی، باید منتظر افزایش 
آمار کرونا بود و حالا در روزهای بعد از ۱۳ فروردین به سر می بریم و تقریباً همان دو هفته 
را پشت سر گذاشته ایم. البته برای افزایش آمار بستری ها و فوتی ها، باید کمی بیشتر از 
دو هفته را منتظر ماند. اما، آنچه مسلم است اینکه افزایش تعداد شهرهای قرمز کرونایی 
می تواند زنگ خطری برای ورود به موج هفتم بیماری باشد. بنا بر اعلام وزارت بهداشت، 
در هفته سوم فروردین ۱۴۰۱ مصادف با هفته ۱۱۲ اپیدمی کرونا در کشور، تعداد موارد 
سرپایی مثبت شناسایی شده در هفته اخیر ۲۰۶8۶ نفر، تعداد موارد بستری جدید 
در هفته اخیر ۳۰۴۶ نفر و تعداد موارد فوتی جدید در هفته اخیر ۲8۲ نفر بوده است. 
بر اساس همین گزارش، در استان تهران، تعداد موارد سرپایی مثبت شناسایی شده 
۹۴۱ نفر، تعداد موارد بستری جدید ۵۳۲ نفر و تعداد موارد فوت جدید ۷۱ نفر بوده 
است. همچنین در هفته اخیر در استان تهران، موارد بستری افزایش بارز داشته و فوت 
استان تهران نیز افزایش یافته است. بروز موارد بستری به حد متوسط کشور صعود کرده 
و میزان مرگ و میر از متوسط کشور بیشتر شده است. بر اساس اعلام وزارت بهداشت، 
در هفته اخیر در ۲۵ استان افزایش یا ایستایی بیماران بستری گزارش شده است. بنا 
بر آنچه که متخصصان علم پزشکی عنوان می کنند؛ احتمالًا اگر قرار باشد موج هفتم 
به وقوع بپیوندد این زمان برای هفته اول اردیبهشت پیش بینی می شود، اما چندان 
سهمگین نخواهد بود و بیشتر به شکل یک موج در افزایش موارد سرپایی است و خیلی 
بعید است که مرگ و میر را افزایش دهد. زیرا، میزان واکسیناسیون در کشور قابل توجه 

بوده است. آمارهای وزارت بهداشت نشان می دهد که حدود ۶۰ درصد بستری ها در 
سنین بالای سن ۵۰ سال هستند و عمده مرگ و میرها هم در سنین بالاتر از ۶۰ سال 
و کسانی که بیماری زمینه ای دارند، رخ می دهد. در همین حال، بازگشایی مدارس 
و دانشگاه ها با حضور دانش آموزان و دانشجویان، می تواند این نگرانی را تشدید کند 
که اگر در این مراکز آموزشی، رعایت پروتکل ها جدی گرفته نشود، شاید به وقوع موج 
هفتم شدت ببخشد. یکی از مهم ترین کاستی ها در رعایت پروتکل های بهداشتی در 
مراکز آموزشی کشور، نبود تهویه مناسب است. متأسفانه اغلب مدارس، از تهویه درست 
و استاندارد برخوردار نیستند. در همین حال، شلوغی کلاس های درس در دانشگاه ها، 
بر این نگرانی افزوده است. زیرا، ثبت نام های ترم دوم دانشگاه ها به شکل مجازی و 
بر پایه تشکیل کلاس های آنلاین بوده است. حالا، همین کلاس ها حضوری شده و 

شلوغی کلاس های درس، بر نگرانی ها از افزایش بیماری کرونا دامن زده است.
بنا بر گفته معاون وزیر آموزش و پرورش، ۷ درصد دانش آموزان به دلیل بیماری، غیبت 
دارند. البته این مقام مسئول در وزارت آموزش و پرورش، عنوان نداشته که این ۷ درصد 
به علت کرونا غیبت دارند و یا اینکه به دلیل سایر بیماری ها، قادر به حضور در مدرسه 
نیستند. در همین حال، عادی انگاری ها در سطح جامعه باعث شده تا میزان استفاده از 
ماسک در اماکن عمومی به زیر ۵۰ درصد برسد. در حالی که استفاده از ماسک و رعایت 
دستورالعمل های بهداشتی، مهم ترین اقدام در مقابله با قطع زنجیره انتقال ویروس 
است. بر اساس اعلام معاونت بهداشت وزارت بهداشت، میزان رعایت پروتکل های 
بهداشتی در کشور در هفته منتهی به ۲۷ فروردین ۱۴۰۱ )از ۲۰ تا ۲۷ فروردین(، 
۵۱.۷۹ درصد بوده است. در عین حال میانگین میزان رعایت بهداشت فردی در اماکن 
عمومی استان های کشور در بازه زمانی ۱۷ تا ۲۴ فروردین ۱۴۰۱، ۵۶.۴۴ درصد بوده 
است. در این شاخص بیشترین میزان رعایت در استان کرمانشاه با ۶۶.۲۰ درصد و 
کمترین میزان رعایت هم در استان هرمزگان با ۴۳.۵۵ درصد بوده است. همچنین 
میانگین رعایت بهداشت فردی در اماکن عمومی کشور از ۱۰ تا ۲۴ فروردین ۱۴۰۱، 
۵۶.۴۴ بوده است که فرودگاه ها با ۹۳.۱8 درصد بیشترین میزان رعایت و رستوران ها با 

۴۹.۶۱ درصد کمترین میزان رعایت را در این شاخص داشته اند.

مراقب موج هفتم کرونا باشیم؛

 عادی انگاری ها خطرناک است

رییس ستاد کانون های فرهنگی هنری مساجد:

جایگاه تربیت نیروی انقلابی 
در مسجد است

رییس ستاد کانون های فرهنگی هنری مساجد گفت: جایگاه تربیت نیروی انقلابی در 
مسجد است و اصل موفقیت جمهوری اسلامی با مسجد بوده و با مسجد نیز حفظ می 

شود.
حجت الاسلام والمسلمین حبیب رضا ارزانی در مراسم تجلیل از کانون های برتر فهمای 
۱۴۰۰ ضمن خیر مقدم به ائمه جماعات ومدیران کانون ها گفت: قم در حوزه کانون های 
مساجد یک جایگاه ویژه دارد و دلیل آن همدلی و دست به هم دادن بوده و توانستند موفق 

به رقم زدن یک اتفاق مهم شوند.
رئیس ستاد کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور با بیان اینکه ظرفیت جمهوری 
اسلامی در مسجد است گفت: ظرفیت عظیمی که در جمهوری اسلامی وجود دارد به 

واسطه مسجد است.
وی با بیان اینکه اصل موفقیت جمهوری اسلامی با مسجد همراه بوده و با مسجد نیز 
باید حفظ شود گفت: اگر آوا را در مسجد آوردید می شود آوای انقلابی اگر تئاتر در مسجد 
باشد می شود نمایش مسجدی اگر فیلم در مسجد ساخته شود ارزش های دینی و اسلامی 

را حفظ کرده است.
حجت الاسلام والمسلمین ارزانی تصریح کرد: مراقب باشیم اشتباه نکنیم اساس کار 
مسجد است الحمدالله در مسجد مقدس جمکران هستیم که جایگاه بسیار عظیمی دارد.

وی با بیان اینکه ارزش های دینی و اسلامی در مسجد متبلور است گفت: جایگاه تربیت 
دینی جوانان انقلابی در مسجد است.

حجت الاسلام والمسلمین ارزانی با بیان اینکه اساس همه ی کارها مسجد است گفت: 
امروز در مسجد جمکران هستیم که نه تنها متعلق به قمی ها بلکه مسجدی بین المللی 

است و ما باید حرف های خود را در مسجد داشته باشیم.
وی در ادامه با بیان اینکه اصل در مسجد، امام جماعت است گفت: همه فعالیت های 

نهادهای مختلف در مسجد باید با هدایت، حمایت و نظارت امام جماعت باشد.
رئیس ستاد کانون های فرهنگی هنری مساجد کشور در بخش دیگری از سخنان خودبا 
اشاره به انقلاب شکوهمند اسلامی گفت: ۴۳ سال قبل اتفاق مبارکی رقم خورد و آن اتفاق، 

انقلاب مردم ایران بود.
وی با اشاره به اتحاد مساجد جهان اسلام گفت: در این ۴۳ سال ارتباط بین کشورها 
دولتی و رسمی بوده است اما ارتباط مردم با مردم ضعیف بوده است و این ارتباط مردمی باید 

بین مساجد کشورهای مسلمان برقرار شود و باید این ارتباط بزرگ رقم بخورد.
حجت الاسلام والمسلمین ارزانی در پایان با اشاره به جایگاه قم و موفقیت کانون های این 
استان گفت: ستاد کانون های مساجد استان قم توانست با کمترین امکانات و تجهیزات 

اتفاقات بزرگی را در کانون های مساجد قم رقم بزند.
 

با حضور تولیت حرم بانوی کرامت صورت گرفت؛

رونمایی ترجمه زیارتنامه حضرت معصومه)س( 
به ۷ زبان پرمخاطب

 ترجمه زیارت نامه حضرت معصومه)س(به ۷ زبان پر مخاطب در مراسمی با حضور تولیت 
آستان مقدس بانوی کرامت رونمایی شد.

حجت الاسلام والمسلمین مهدی احمدی در مراسم رونمایی از ترجمه زیارتنامه حضرت 
معصومه )س( به ۷ زبان پرمخاطب با بیان اینکه از ترجمه زیارت نامه حضرت معصومه سلام 
الله علیها در قالب های گوناگون می توان استفاده کرد، گفت: شبستان حضرت زهرا سلام 
الله علیها به پذیرایی از زائران بین الملل اختصاص یافته است و ترجمه زیارت نامه حضرت 
معصومه سلام الله علیها که در قالب کتابچه های کوچک و شکیلی به چاپ رسیده است و 

در این شبستان قرار خواهد گرفت تا زائران خارجی از آن استفاده کنند.
معاون فرهنگی آستان مقدس بانوی کرامت با اشاره به روند حضور زائران غیر ایرانی در 
حرم مطهر بانوی کرامت، گفت: در مبادی ورودی حرم مطهر خادمان در صورت مراجعه 
زائر غیر ایرانی با بخش بین الملل هماهنگ می شوند و بخش بین الملل با فرستادن یک 

کارشناس زبان دان زائران غیر ایرانی را راهنمایی و همراهی می کند.
در ادامه حجت الاسلام قاسمی مدیر مرکز آفرینش های هنری آستان مقدس فاطمی 
با اشاره به گفت وگوهای انجام گرفته با فعالان عرصه بین الملل، گردشگران و زائران بین 
المللی یکی از چالش های زائران بین المللی آستان مقدس فاطمی را نحوه ارتباط با حضرت 
معصومه و این آستان مقدس عنوان کرد و گفت: زائرانی که به زبان های عربی و فارسی 

آشنایی ندارند به متنی نیاز دارند که بتوانند با زبان خودشان با حضرت راز و نیاز کنند.
زبان های  به  علیها  الله  نامه حضرت معصومه سلام  زیارت  ترجمه  اینکه  بیان  با  وی 
پرمخاطب در دستور کار پژوهشکده آستان قرار گرفت افزود: حدود ۲۰ زبان به عنوان هدف 
اول ترسیم شد و در فرصت کمی با استقبال پژوهشگران عرصه بین الملل، ترجمه های اولیه 
انجام شد و در نهایت ۷ زبان انگلیسی، تایی، ژاپنی، فرانسوی، اردو، ترکی آذری و اسپانیولی 

آماده شد و پس از اخذ مجوزهای لازم به چاپ رسیده است که امروز رونمایی می شود.
مدیر مرکز آفرینش های هنری آستان مقدس فاطمی ادامه داد: ترجمه زیارتنامه بانوی 
کرامت به ۱۷ زبان دیگر هم مقدماتش فراهم شده و در حال تکمیل است تا برای تمام 
زبان هایی که زائر معتنابهی دارند زیارتنامه تهیه شود و در حرم مطهر در اختیار زائران قرار 
گیرد. وی گفت: بخشی از زندگینامه حضرت معصومه سلام الله علیها به همراه شرح 
زیارتنامه هم آماده شده و پی از اتمام ترجمه در چاپ های بعدی به این زیارتنامه ها اضافه 

می شود.

 معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران :

شبکه جهانی مساجد با محوریت
 مسجد مقدس جمکران راه اندازی شود

معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران ، ضمن اعلام آمادگی مسجد جمکران برای 
همکاری با کانون های فرهنگی هنری مساجد گفت: امیدواریم در آینده نزدیک شاهد 
راه افتادن شبکه جهانی مساجد با محور مسجد مقدس جمکران باشیم و با صادر کردن 

فرهنگ ها شاهد رویداد بین المللی فهما باشیم.
به گزارش خبرگزاری حوزه، همزمان با سالروز میلاد با سعادت امام حسن مجتبی)ع(، 
حجت الاسلام یاسین حسین آبادی در مراسم تجلیل از برترین های سومین رویداد ملی 
فهما استان قم، که در مسجد مقدس جمکران برگزار شد ضمن خیر مقدم به ائمه جماعات 
و مدیران کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم،گفت: مسجد مقدس جمکران به 
عنوان مسجدی که نقش ویژه ای در آخر الزمان ایفا می کند جهت همکاری با کانون های 

مساجد اعلام آمادگی می کند.
معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران با بیان اینکه نقش مسجد مقدس جمکران 
در بین مساجد نقش ویژه ای است، افزود: این مسجد بستری با حضور ۵۲ ملیت و ۲۰ 
میلیون زائر در اختیار مدیران کانون و ائمه جماعات دیگر مساجد می باشد و به یاری 
یکدیگر می توان اقدامات موثری را رقم زد. معاون فرهنگی مسجد مقدس جمکران 
با اعلام آمادگی مسجد مقدس جمکران برای همکاری با کانون های فرهنگی هنری 
مساجد افزود: ان شاالله شاهد راه افتادن شبکه جهانی مساجد با محور مسجد مقدس 
جمکران باشیم و با صادر کردن فرهنگ ها و محصولات فرهنگی و هنری، شاهد رویداد 

بین المللی فهما باشیم.
حجت الاسلام حسین آبادی افزود: مسجد جمکران ظرفیت های فراوان و متعددی دارد 

و آمادگی هرگونه تعامل و همکاری با کانون های فرهنگی هنری مساجد استان را دارد.

ارائه خدمات فرهنگی به بیش از ۶۳ هزار 
زائر غیرایرانی در مسجد مقدس جمکران

 
واحد تکریم زائران غیرایرانی مسجد مقدس جمکران در سال ۱۴۰۰ پذیرای بیش از ۶۳ 
هزار زائر غیرایرانی از کشورهای مختلف بوده و خدمات فرهنگی متعددی را به آنان ارائه کرده 

است.
به گزارش خبرگزاری حوزه، واحد تکریم زائران غیرایرانی مسجد مقدس جمکران در سال 
۱۴۰۰ پذیرای بیش از ۶۳ هزار زائر غیرایرانی از کشورهای مختلف بوده و خدمات فرهنگی 

متعددی را به آنان ارائه کرده است.
این زائران از کشورهایی همچون عراق، هند، پاکستان، بحرین، عربستان، لبنان، کویت، 
نیجریه، روسیه، عمان، سوریه، افغانستان، ترکیه، فرانسه، آلمان، انگلستان، استرالیا، هلند، 
کانادا، آمریکا، آذربایجان، گرجستان، تایلند، تانزانیا، هلند، چین، سوئیس، سوئد، ایتالیا، 
فلسطین و کشورهای آفریقایی به مسجد مقدس جمکران مشرف و از خدمات فرهنگی این 

مکان مقدس بهره مند شدند.
گفتنی است: با کاهش محدویت های کرونایی در ماه های اخیر میزان حضور زائران 
غیرایرانی در مسجد مقدس جمکران افزایش یافته است و خادمان این مکان مقدس 
در بخش تکریم زائر برنامه های مختلفی همچون مراسمات مذهبی، جلسات پرسش 
و پاسخ به شبهات، سخنرانی با موضوعات مرتبط با شناخت امام زمان)عج( و فرهنگ 
مهدویت، جلسات شعرخوانی و... را برای این زائران به زبان های مختلف برگزار می 

کنند.
اهدای هدایای تبرکی، پذیرایی و استقبال از این زائران از دیگر برنامه های واحد تکریم 

زائرین غیرایرانی مسجد مقدس جمکران است.

 استاندار قم:

رفع دغدغه های هنرمندان قمی
 با جدیت پیگیری می شود

 استاندار قم گفت: دغدغه ها و درخواست های هنرمندان قمی پس از دسته 
بندی و احصاء اولویت ها، در سطوح ملی و استانی با جدیت پیگیری می شود.

با مدیران انجمن های  سید محمدتقی شاهچراغی شنبه شب در نشست 
فرهنگی و هنری استان قم گفت: در حال حاضر مسائل و لایه های متراکمی از 
مشکلات هنرمندان وجود دارد که بخشی در استان و بخشی در سطح ملی باید 

پیگیری و حل شود.
وی با بیان اینکه دولت جدید و وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی توجه ویژه ای 
به هنرمندان به ویژه جایگاه و اثربخشی شهر مقدس قم دارد، خاطرنشان کرد: 
زمینه رفع برخی از مشکلات و دغدغه ها بسیار در دسترس بوده و باید برنامه 

ریزی درست و اقدامات لازم برای آن تعریف شود.
برای  انجام شده  اقدامات  و  کارها  از  رسانی  اطلاع  بر ضرورت  قم  استاندار 
از هنرمندان در حوزه های  تأکید کرد و گفت: حمایت های لازم  هنرمندان 
مختلف فرهنگی و هنری انجام شده و بر اساس زمانبندی مشخص برای دغدغه 

های ایشان برنامه ریزی می شود.
وی با بیان اینکه هنرمندان باید زیبایی ها را بشناسند، زیبایی و برجستگی قم 
را هویت فرهنگی و باورها و اعتقادات مردم در این خطه مقدس دانست و گفت: 
فضای فکری و فرهنگی و سبک زندگی در قم، شاید متفاوت از برخی نقاط دیگر 

باشد.
شاهچراغی با اشاره به تحولات چشمگیر در فضای فرهنگی و هنری کشورمان 
آزادگی را  و  باید حریت  تأکید کرد: هنرمندان قمی  انقلاب اسلامی،  از  پس 
سرلوحه خود قرار داده و قطعا با انجام حمایت های لازم، اثرگذاری هنرمندان 

شکوفاتر خواهد بود.
وی در پایان با بیان اینکه حمایت از هنرمندان باید در ریل صحیح خود قرار 
بگیرد، تصریح کرد: برخی مدیران در کار اجرایی، صرفا نگاه سخت افزاری دارند 
که این نگاه در حمایت از هنرمندان باید تغییر کند و شهر قم با وجود ظرفیت های 

بی نظیر فرهنگی و هنری، می تواند به نظر محتوایی الگو باشد.
قم دارای ظرفیت های چشمگیر فرهنگی و هنری است

گفت:  نشست  دراین  نیز  قم  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل   
دستگاه های اجرایی باید با توجه به قانون بودجه سال ۱۴۰۱ هرچه بیشتر از 

هنرمندان و آثار هنری استان حمایت کنند.
سید موسی حسینی کاشانی  گفت: قم دارای ظرفیت های چشمگیر فرهنگی 
و هنری است و بدون تردید با انجام حمایت های لازم، شاهد رشد و شکوفایی 

هرچه بیشتر در این عرصه خواهیم بود.
وی از برنامه ریزی و اقدامات جدی برای تعامل و هماهنگی با هنرمندان استان 
خبر داد و گفت: تلاش کرده ایم تا هنرمندان قمی، مجموعه فرهنگ و ارشاد 

اسلامی استان را خانه خود بدانند و همواره تعامل دوسویه وجود داشته است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با اشاره به اختصاص ۲ درصد از 
بودجه های هزینه ای دستگاه ها در حوزه فرهنگ و هنر در بودجه سال ۱۴۰۱ 
، گفت: این اقدام ارزشمند می تواند در حوزه اقتصاد فرهنگ بسیار مؤثر بوده و 

امیدواریم در استان به خوبی انجام شود.
وی با بیان اینکه باید همه مردم و مسؤولان نسبت به کارهای هنری هنرمندان 
قمی آگاهی و آشنایی داشته باشند، گفت: باید زمینه لازم برای خرید آثار هنری 

و بهره مندی هرچه بیشتر مردم از عرصه های فرهنگی و هنری را فراهم کنیم.
در این نشست که با حضور مدیران انجمن های فرهنگی و هنری استان قم 
در اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار شد، شرکت کنندگان دغدغه ها، 
درخواست ها و مشکلات هنرمندان زیرمجموعه انجمن های خود را ارائه کردند.

مدیر ستاد کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم خبرداد:

 کسب رتبه اول ستاد کانون های مساجد 
استان قم در فهمای ۱۴۰۰

مدیر ستاد کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم با اشاره به کسب رتبه 
اول ستاد کانون های مساجد استان قم در فهمای ۱۴۰۰،کار تشکیلاتی، آموزش 
و توانمند سازی کانون ها را از عوامل موفقیت استان قم در فهمای ۱۴۰۰ عنوان 

کرد.
حجت الاسلام سعید روحانی در مراسم تجلیل از کانون های برتر که در جمکران 
برگزار شد، ضمن خیر مقدم به ائمه جماعات و مسئولین کانونها که نقش اصلی را 
در این موفقیت به دوش داشته اند و آرزوی قبولی طاعات و تبریک سالروز ولادت 
امام حسن مجتبی)ع( گفت: در حال حاضر کانونهای مساجد در کشور از مرز 

۲۶۰۰۰ کانون گذشته و سهم قم از این رقم ۴۲۹ کانون فرهنگی می باشد.
مدیر ستاد کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم یادآور شد: این آمار 
به صورت رسمی است وبا این تفسیرکه هر مسجد یک کانون اما با اجازه ستاد در 
برخی از مساجد هم کانون خواهر و هم برادر تشکیل شده که در مجموع ۶۴۴ 
کانون خواهر و برادر داریم. وی ادامه داد: کانون های مساجد گسترش خوبی در 

استان داشته اند و شبکه مناسبی را در سطح استان رقم زده اند.
وی با اشاره به سایت بچه های مسجد گفت: اعضای کانون ها با کد ملی ثبت 
شده اند که طبق آمار سامانه بچه های مسجد ۵۵۴۳۷ عضو داریم که بیش از ۶۰ 

درصد را آقایان و نزدیک به ۴۰ درصد را خانم ها تشکیل می دهند.
مدیر ستاد کانون های فرهنگی هنری مساجد استان قم، تصریح کرد: به 
اعضا  اکثریت  اند که  داده  نوجوانان تشکیل  را  اعضا  لحاظ سنی ۵۳ درصد 
کانونها را تشکیل می دهند. وی همچنین با اشاره به تعداد کانون های شهری 
و روستایی استان گفت: به نسبت شهر و روستا 8۳درصد شهری و ۱۷ درصد 
کانون ها روستایی هستند. حجت الاسلام روحانی، تصریح کرد: بر اساس این 
آمار استان قم در سه سال متوالی در رویداد فهما و با اختلاف بالا نسبت به استان 
دوم بالاترین امتیاز را کسب نموده اند که جای تشکر از تک تک مسئولین و ائمه 
جماعات را دارد. وی در ادامه با اشاره به محورهای شاخص در کسب این رتبه 
گفت: در استان قم کار به صورت تشکیلاتی انجام شده است،همچنین چارت 
تشکیلاتی قوی و آموزش به مسئولین و ایجاد لایه های مختلف مشورتی در 
ستاد،تهیه سند چشم انداز و آموزش و توانمندسازی ارکان تشکیلاتی کانونها از 
جمله دلایل موفقیت استان قم بوده است. مدیر ستادکانون های فرهنگی هنری 
مساجد استان قم همچنین استفاده از ظرفیت خواهران در برنامه های کانونها که 
نقش بسزایی در این برنامه ها داشتند، همچنین پیاده کردن طرح منطقه بندی 
که ارتباط نزدیک با کانونها برقرار شد و تاثیر بسزایی در امتیازگیری کانونها داشت 
را از جمله دیگر عوامل موفقیت ستاد قم عنوان کرد. وی با اشاره به فعالیت کانون 

ها در دوران کرونا گفت: فعالیت کانون ها در زمان کرونا به صورت مجازی بود.

 رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

امسال سه محصول زراعی در قم تحت 
کشت قراردادی قرار می گیرد

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم با اشاره اهمیت کشت قراردادی 
گفت: امسال سه محصول زراعی در قم تحت کشت قراردادی قرار می گیرد.

محمد رضا حاجی رضا در گفت و گویی ضمن تاکید بر دستور کار قراردادن 
برای  قراردادی  کشت  مفهوم  و  اهمیت  باید  کرد:  بیان  قراردادی،  کشت 
تولیدکنندگان بخش کشاورزی تبیین شود. وی با اشاره به اینکه در کشت بهاره 
باید از تمام توان کشاورزان استفاده شود گفت: سه محصول پنبه، ذرت علوفه 
ای و سورگوم به صورت مشخص تحت کشت قراردادی، قرار گیرد. حاجی رضا 
همچنین ضمن تاکید بر نقش تعاونی ها گفت: باید از ظرفیت های تعاونی 
ها استفاده شود و تعاونی ها هم در شرایط خاص به کمک مردم بیاند. رییس 
سازمان جهاد کشاورزی استان قم در پایان افزود: در برداشت های امسال با 
توجه به شرایط اقلیمی کشور و خشکسالی ها به گونه ای عمل شود که از دسترنج 

تولیدکنندگان و بهره برداران به نحو شایسته حفاظت شود. 

گرسنگی  بهانه  به  دار ها  روزه  می گویند:  برخی 
اما  می شوند،  ترهم  عصبانی  و  بدخلق   وتشنگی، 
تنها فردی که درحالت عادی  این درست نیست، 
بدخلق است درماه رمضان هم بدخلق ترمی شود، 
این درحالی است که ماه رمضان فرصتی تا آستانه 
تحمل مان را بالاترببریم. دراین گزارش مهارت هایی 

را می آموزیم تا بتوانیم خشم مان را کنترل کنیم.
زیاد می شنویم که بزرگان می گویند: ماه رمضان 
و  خوردن  از  شکم  داشتن  نگه  گرسنه  ماه  تنها 
زبان   ، چشم  حفظ   ماه  بلکه  نیست،  آشامیدن 
،گوش و همچنین کنترل رفتار  و به خصوص  خشم 
محسوب می شود. یعنی در کنار این حفظ شکم، 
می بایست کارهایی هم انجام دهیم که به تقوای 

الهی نزدیک شویم. 
نتوانیم  ما  باعث می شود  رفتارهایی که  از  یکی 
کنترلی بر زبان و اعضای خود داشته باشیم، عدم 
کنترل خشم و غضب است. اینکه در هنگام رانندگی 
با یک اتفاق کوچک از کوره به در می رویم و با راننده 
های دیگر درگیر می شویم، اینکه برای خرید یک 
نان در نانوایی با دیگران بحثمان می شود؛ چه بسا 
درگیر هم می شویم. در خانه با همسر و فرزندان یا 
پدر و مادرمان ،  در مواجه با همکار ها در محل کار  
نمی توانیم عصبانیت خود را کنترل کنیم و دیگران را 
با زبانمان می آزاریم؛ خود نشانه هایی است که ما  بر 

غضب و خشممان کنترل نداریم.
برخی می گویند: روزه دارها به بهانه گرسنگی و 
تشنگی، بدخلق تر هم می شوند، اما این درست 
نیست تنها فرد  بدخلق در حالت عادی می تواند  در 
ماه رمضان بدخلق تر شود، این در حالی است که  
ماه رمضان می تواند فرصتی باشد تا تصمیم بگیریم 
اگر در حالت عادی ، آستانه تحمل مان پایین است 
و زود خشمگین می شویم، کارهایی انجام دهیم که 
کنترلمان بر خودمان بیشتر شود و به تعبیری یک 

خودسازی داشته باشیم.
*چرا ماه رمضان فرصت خوبی برای ترک 

گناهان است؟
کارشناس  ریاضت«،  »محمود  الاسلام  حجت 
مذهبی و از خطبای تهران در رابطه با این موضوع 
به فارس می گوید: »در ماه مبارک رمضان از لحاظ 
زمانی یک پتانسیلی وجود دارد که خداوند به انسان 
برای ترک گناه کمک می کند .چرا که خداوند کریم 
است و در ماه رمضان کریمانه برخورد می کند ، یعنی 
اگر انسان تصمیم بگیرد که از کارهای اشتباهش توبه 

کند، بهترین ماه ، ماه رمضان است. 
پس به تعبیر ائمه قبل از اینکه شما بخواهید توبه 
کنید سعی کنید رذیله بداخلاقی را در وجودتان از 
بین ببرید چون اگر همه واجبات و مستحبات را هم 
انجام دهیم و بداخلاق باشیم، به کار نمی آید. لذا 
مومن خوش اخلاق درجاتش از بقیه مومنان خیلی 
از  نیست  بداخلاق  که  کافری  حتی  است،  بالاتر 
مومن بداخلاق و تندخوی بهتر است و این را خود  
تاکید کردند که بداخلاقی  نیز  پیامبر اسلام)ص( 
مومن ممکن است او را به کفر برساند, اما خوش 

اخلاقی کافر ممکن است او را به مسیر دین بیاورد.
حضرت  سربازان  جزو  صفین  جنگ  در  شمر 
علی )ع(  بود و زحمت هم زیاد کشید, اما یکی از 
چیزهایی که باعث شد او تبدیل به شمر شود، همین 
بداخلاقی اش بود. از قدیم هم وقتی می خواستند 
کسی را مثال بزنند که بداخلاق و عصبانی بوده، 
می گفتند مثل شمر است، اما از کسی هم اگر می 
خواستند تعریف کنند، می گفتند: خلق محمدی 
دارد، یعنی همیشه اهل بیت ما در رأس پیغمبر )ص( 

زبانزد خوش اخلاقی و عصبانی نشدن بودند.

1- موقع عصبانیت تصمیم نگیرید!
از آنجا که ماه مبارک رمضان فرصت مغتنمی است 
که انسان خودسازی داشته باشد و خشم و غضب 
بسیاری از بدی ها را به همراه خود دارد، لذا به گفته 
حجت الاسلام ریاضت در تعاریف دینی ما آمده که 
موقع خشم و غصب تصمیم نگیرید، چون باعث 

پشیمانی می شود!
2- مکان خود را تغییر دهید

نمی کند،  غلبه  به خشم خود  انسان  که  زمانی 
اندیشه  بدون  تصمیماتش  و  رود  می  کنار  عقلش 
خواهد بود، پس باید سعی کنیم بر غضب تسلط پیدا 
کنیم، یکی از این راه ها این است که انسان حالتش 
را تغییر دهد یعنی مثلا اگر نشسته، بلند شود، یا اگر 
ایستاده، بنشیند و نفس تازه  کند ، یا اینکه حتی 
محیط را تغییر دهد مثلا به اتاق دیگری برود یا خانه 

را ترک کند.
3- به دیگران غضب نکنید

از ائمه)ع( نقل شده که تمرین کنیم به کسی خشم 
و حضرت عیسی)ع(  امام سجاد  نکنیم.  و غضب 
هم  النبی  سنن  در  اند،  کرده  نقل  روایتی  چنین 
داریم که اهل بیت)ع( غضبناک نمی شدند، ممکن 
زمان  در  شان  اخلاقی  خوش  خیلی  حالت  بود 
اما عصبانی نمی شدند چون  هایی تعدیل شود، 
در عصبانیت فرد هر کاری انجام دهد، گناه است 
چرا که عقل انسان زائل می شود. ما هم اگر پیرو 
اهل بیت)ع( هستیم در ماه مبارک رمضان توصیه 
هایشان را برای کسب فضائل می بایست انجام دهیم 

و کارهایی بکنیم تا ترک خشم کرده باشیم.
کوچکترها  با  و  احترام  ها  پیشکسوت  4-به 

مهربانی کنید
از نمونه دستورات ائمه)ع( برای ترک خشم و غضب؛ 
پیغمبر )ص( فرمودند به بزرگترها و پیشکسوت ها 
نگه  را  سفیدشان  موی  حرمت  و  بگذارید  احترام 
دارید. یک جوان و نوجوان زمانی می تواند حرمت 

نگه دارد که پرخاشگر نباشد. 
همچنین به کوچکترها با مهربانی رفتار کنید. اگر 
یک پدر، مادر ، پدربزرگ  و مادربزرگی تندخو باشد، 
آیا می تواند به خصوص در ماه رمضان به کوچکتر 
برخورد کند؟ خیر،  مهربانی  با  یا جوانش  از خود 
نمی شود ! تنها وقتی فرد می تواند  در ماه رمضان 
ادوار  مهربانانه و کریمانه  رفتار کند در طول همه 
باشد. یعنی حتی اگر طرف  فردی خوش اخلاق 
مقابل با شما تندخو شود، جواب ندهد و کریمانه 

رفتار کند . 
5- فکر کردن و سکوت را تمرین کنید

یکی از با فضیلت ترین اعمال در ماه رمضان »تفکر 
کردن« است. وقتی می خواهیم حرف بزنیم، قبلش 

فکر کنیم همین باعث می شود که دیگر عصبانی 
نشویم. متاسفانه امروز در جامعه کرکره فکر کردن 
پایین آمده است، خصوصا در جمع هایی می بینیم  
عده ای تنها دنبال نمادهای ظاهری دین هستند و 
اصل دین را رها کرده اند. اگر فکر کنیم که میزبانِ 
میهمانیِ رمضان، خداوند کریم و بهار این ماه ،قرآن 

است چطور ما نباید کریم باشیم؟ 
در روایات داریم خوش به حال کسی که سکوت 
فکر  رفتاری   هر  از  قبل  وقتی  می کند،  فکر  و 
می کند،دیگر حرف و عمل دیگران نمی تواند او  را  
عصبانی  کند. همینطور در روایت دیگری داریم که 

یاران خاص اهل بیت)ع( کثیر العبادات بودند. 
5- خودتان را هنگام عصبانیت جای دیگران 

بگذارید
اگر زیاد سکوت کنیم و زیاد تفکر داشته باشیم 
حتی اگر کسی حرف نامربوط هم به ما زد ، انگار 
نشنیده ایم که بخواهیم عکس العملی هم نشان 
دهیم، اما گاهی هم پیش می آید که ظرفیت ما در 
طول زندگی یا در همین ماه مبارک کم می شود در 
اینطور مواقع بهتر است که خودمان را جای طرف 
مقابل بگذاریم یعنی مثلا اگر یک تصادفی کرده ایم،  
به جای عصبانیت خود را جای طرف مقابل بگذاریم 
و ببینیم شاید بیماری در ماشین داشته که با سرعت 

رانندگی کرده  و باعث تصادف شده است.
6- آستانه تحملتان را بالا ببرید

شرایط امروز  از زمان جنگ و دفاع مقدس سخت 
تر نیست . زمان جنگ  همه روزه می گرفتند، شرایط 
اقتصادی نابسامان بود، مردم عزیزانشان را از دست 
می دادند، اما مشکلی که پیش می آمد مردم می 
گفتند سلامتی رزمندگان صلوات بفرستید،  بخشی 
از این کم شدن آستانه تحمل به خاطر خودخواه 
شدن ما است کمتر به دیگران فکر می کنیم لازم 
است خود را هم جای دیگران بگذاریم تا تحمل مان 

بالا برود.
مردم در دهه شصت آسایش زیادی نداشتند، اما 
نداشت،  تلویزیون  آن دوره  آرامش داشتند. کسی 
اما الان بیشتر مردم  تلویزیون هوشمند دارند، الان 
وسایل آسایش زیاد شده اما آرامش کم شده است. 
با والدین زندگی می کردند  قالب جوانان آن دوره 
،کمتر به فکر طلاق می افتادند چون آرامش داشتند 
ها  جوان  الان  اما  آوردند،  می  تاب  را  مشکلات  و 
همه می خواهند خانه مستقل داشته باشند البته 
حقشان است اما آرامششان کم است، زود عصبانی 
می شوند، با پدر ، مادر، همسر درگیر می شوند، 
آمار طلاق به خاطر کم شدن آستانه تحمل بالا رفته 
است. انشاالله  در ماه مبارک رمضان درک ما از زندگی 

بالاتر برود.

رفتار کریمانه اهل بیت)ع( را الگو قرار دهیم؛

 روش های کنترل خشم و عصبانیت در ماه رمضان
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 رئیس کل سازمان امور مالیاتی:

معافیت های مالیاتی غیرهدفمند
پاشنه آشیل نظام مالیاتی است

رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور با تاکید بر اینکه ساماندهی معافیت های 
مالیاتی از برنامه های تحولی این سازمان است، گفت: معافیت های مالیاتی گسترده 

و غیرهدفمند، پاشنه آشیل نظام مالیاتی است.
»داود منظور« در نخستین بازدید میدانی سال جدید در جمع مدیران، معاونان 
و روسای امور مالیاتی اداره کل امور مالیاتی مودیان بزرگ، تاکید کرد: ساماندهی 

معافیت های مالیاتی در دستور کار سازمان قرار دارد.
وی، معافیت های گسترده و غیرضروری را از چالش های اساسی نظام مالیاتی 
برشمرد و گفت: باید به سمتی حرکت کنیم که معافیت های مالیاتی، ساماندهی 
و هدفمند شوند که در این صورت می توان انتظار داشت نسبت مالیات به تولید 

ناخالص داخلی نیز افزایش قابل ملاحظه ای پیدا کند.
منظور با بیان اینکه حجم گسترده معافیت های مالیاتی در کشور نیازمند بازنگری 
است، ادامه داد: لغو معافیت مالیاتی صادرات مواد خام و نیمه خام و همچنین حذف 
معافیت مالیاتی مناطق آزاد، از جمله مصادیق ساماندهی معافیت های مالیاتی 

است.
وی با اشاره به برخی تغییرات در سیاست های این سازمان و اعمال جهت گیری های 
جدید در نظام مالیاتی، ضمن اشاره به برنامه ریزی برای کمک به تسریع امور در 

فرآیندها تاکید کرد: امسال بخشودگی جرایم هدفمند خواهد بود.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور خاطرنشان کرد: بخشودگی برخی جرایم 
باعث ایجاد فرهنگ و رویه نادرست برای به تاخیر انداختن پرداخت مالیات، بی 
نظمی در تمکین مالیاتی و به طور کلی قانون گریزی می شود؛ بنابراین امسال رویکرد 

این سازمان برای بخشودگی جرایم مالیاتی متفاوت خواهد بود.
وی با بیان اینکه تکریم مودیان خوش حساب و مودیانی که به موقع به تکالیف 
قانونی خود عمل می کنند یک اصل و ضرورت است، گفت: اجازه سوء استفاده 
به کسانی که به اشکال مختلف درصدد فرار مالیاتی یا اجتناب از پرداخت مالیات 

هستند را نمی دهیم.
رئیس کل سازمان امور مالیاتی کشور، فساد را خط قرمز این سازمان قلمداد کرد 
و افزود: قاطبه همکاران این دستگاه به اصول و ارزش های سازمانی پایبند و متعهد 
هستند و برخورد قاطع و جدی با متخلفان در دستور کار قرار دارد و اجازه نمی دهیم 

عده ای معدود، وجهه و اعتبار سازمان را در نزد مردم خدشه دار کنند.
منظور در ادامه با تاکید بر اینکه تحول در نظام مالیاتی در حال رقم خوردن است، 
تصریح کرد: تحقق بیش از ۱۱۰ درصدی درآمدهای مالیاتی سال گذشته نتیجه 

تلاش حداکثری و زحمات بی وقفه همکاران این سازمان است.
های  پایانه  قانون  اجرای  اینکه  بیان  با  کشور  مالیاتی  امور  سازمان  رئیس کل 
فروشگاهی و سامانه مودیان یکی از اقدامات اساسی سازمان برای هوشمندسازی 
نظام مالیاتی است، گفت: در کنار اجرای این قانون، اگر پایه های جدید همچون 
مالیات بر عایدی سرمایه و مالیات بر مجموع درآمد نیز اجرایی شوند، تحول مورد 
انتظار در نظام مالیاتی به شکل مطلوب رخ خواهد داد. وی، اصلاح و تحول در 
نظام مالیاتی را مطالبه ملی و اولویت مهم کشور خواند و گفت: آینده رشد و توسعه 
اقتصادی کشور در گرو اصلاحات نظام مالیاتی است. منظور اظهار داشت: اثرات 
فشارها و تکانه های خارجی با مالیات ستانی نوین قابل خنثی شدن است و باید به 
سمتی حرکت کنیم که بخش اعظم بودجه کشور از محل مالیات ها تامین شود. نظام 
مالیاتی پیشرو می تواند بودجه فارغ از نفت ایجاد کند و همه ما مسوولیم که در این 
گفتمان سازی مشارکت کنیم. وی با اشاره به شناسایی حدود یک میلیون مودی 
جدید عنوان داشت: امسال تغییراتی در اجرای ماده )۱۰۰( قانون مالیات های 
مستقیم خواهیم داشت و تولید اظهارنامه برآوردی برای بخش قابل توجهی از مودیان 
نیز در دستور کار سازمان قرار دارد. این مقام مسوول ادامه داد: اینکه طلافروشان و 
آهن فروشان بزرگ از تبصره ماده )۱۰۰( استفاده کنند از عدالت مالیاتی به دور است 

و تبصره ماده )۱۰۰( برای کسب و کار خرد طراحی شده است.

سرپرست سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم:

۷۳۹ فقره کارت بازرگانی در قم فعال است
 سرپرست سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در مجموع تعداد ۷۳۹ 
فقره کارت بازرگانی در قم فعال می باشد که ۴8۹ فقره آن تولیدی و ۲۵۰ فقره دیگر 

تجاری است. 
اکبر ابدالی اظهارداشت :تسهیل امور در بخش صادرات استان را به صورت جدی 
دنبال می کنیم و در همین ارتباط میزان صادرات کالاهای غیر نفتی از گمرکات قم 
طی سال ۱۴۰۰ از لحاظ ارزش به ۲8۳ میلیون دلار و از لحاظ وزن به ۲۹۵ هزار 

تن رسیده است. 
وی افزود: سال گذشته عمده کالاهای صادراتی استان به ترتیب ارزش صادرات 
شامل محصولات سرب، مفتول مس، مواد پلاستیکی، سوخت های معدنی، الیاف 
سنتتیک یا مصنوعی غیر یکسره)الیاف پلی استر(، کفش، محصولا لبنی، ماشین 

آلات مکانیکی، محصولات آلومینیوم، شمش روی بوده است. 
وی ادامه داد: همچنین طی این مدت عراق، امارات، افغانستان، آلمان، پاکستان، 
هند، ترکیه، روسیه، ترکمنستان و ازبکستان به ترتیب ارزش صادرات عمده کشورهای 
هدف صادراتی کالاهای ساخت قم بوده اند.   ابدالی گفت: میزان واردات استان نیز 
از لحاظ ارزش ۳۰۳ میلیون دلار و از لحاظ وزن ۶۲ هزار تن بوده است.  وی بیان 
داشت: مهمترین کالاهای وارداتی استان را نیز ماشین  آلات و وسایل مکانیکی، 
قطعه های ماشین آلات راهسازی و سایر ماشین آلات، مواد پلاستیکی، چای، 
ماشین آلات و دستگاه های برقی، قطعه های ساخته شده از چدن، آهن و فولاد، 

آلومینیوم، مرغ منجمد و محصولات شیمایی آلی تشکیل داده اند.
وی ادامه داد: همچنین چین، امارات، ترکیه، ایتالیا، هند، عمان، برزیل، آلمان، 
عراق و ژاپن مهمترین کشورهایی هستند که محصولات ساخت آن ها در سال گذشته 

از طریق گمرکات استان قم به کشور وارد شده است.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس اعلام کرد؛

حذف حباب قیمت ها در بازار خودرو
 با عرضه در بورس

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس با حمایت از عرضه خودرو در بورس کالا، گفت: 
بورس کالا بهترین بستر برای حراج واقعی در کشور است که می تواند زمینه ساز 

کاهش و حذف حباب قیمت ها در بازار خودرو باشد.
»مهدی طغیانی« در خصوص واگذاری سهام ۲ شرکت خودروسازی ایران خودرو و 
سایپا، اظهار داشت: گرچه در این سال ها بخشی از سهام شرکت های خودروسازی 
اما  فرآیند خصوصی سازی شکل گرفته است،  نوعی  به  و  در بورس عرضه شده 
این ۲  مدیره  هیئت  اعضای  عمده  و  است  دولتی  شرکت ها  این  اداره  همچنان 

خودروساز توسط سهامداران دولتی منصوب می شوند.
وی گفت: اگر مدیریت سهام دولت در این شرکت ها به بخش خصوصی واقعی 
واگذار شود و نحوه تصمیم گیری این خودروسازها نیز مانند دیگر شرکت ها انجام 
شود؛ به طور حتم این شرکت ها می توانند به سمت کارایی بیشتر و کاهش هزینه 

های تولید حرکت کنند.
طغیانی اضافه کرد: اگر دولت در جایگاه خود به عنوان ناظر، سیاست گذار، تولید 

کننده و خودروسازان قرار گیرد، به نظر می رسد، مشکل خودروسازان برطرف شود.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس بیان کرد: از دلایل عمده ای که دولت موفق 
به باز کردن کلاف سردرگم و پیچیده خودروسازی نمی شود، این است که برخی از 

مسوولان در قالب سیاستگذار، ناظر است و نیز در تولید نقش دارند.
وی در خصوص فروش خودرو در بورس هم گفت: در این شرایط که خودرو به 
کالای سرمایه ای تبدیل شده است، بهترین راهکار برای خروج از این وضعیت پیش 

بردن فروش خودرو به سمت حراج های واقعی است تا به دست دلالان بازار نیافتد.
طغیانی خاطرنشان کرد: بورس کالا بهترین و شاید به روزترین سیستمی است که 
حراج واقعی در کشور را رقم می زند، ایرادات آن برطرف شده و سامانه های مشخصی 

دارد.

وحید شقاقی معقتد است که اقتصاد ایران حداقل با پنج ابرچالش در دهه پیش 
رو مواجه است که یکی از آن ها بحث شکاف طبقاتی و توزیع نامتوازن ثروت است 

که منجر به فقر بیشتر می شود.
، پس از ابلاغ سیاست های کلی تامین اجتماعی توسط رهبر معظم انقلاب، 
مباحث اقتصادی و اجتماعی حول این ابلاغیه و بندهای آن داغ شده است. یکی 
از مواردی که در این رابطه بیش از سایر مفاد جلب توجه کرده است، بحثی است 
که با سطوح دیگر اقتصاد کشور ارتباط تنگاتنگی دارد و آن هم بند ششم ابلاغیه 
)تاکید بر هدفمندسازی یارانه ها با تاکید بر کاهش شکاف طبقاتی و تحقق عدالت 

اجتماعی( است. 
وحید شقاقی )کارشناس اقتصادی و استاد دانشگاه تربیت مدرس تهران( در این 
رابطه ضمن انتقاد از شیوه توزیع یارانه ها در سال های اخیر اظهار کرد: اقتصاد ایران 
حداقل با پنج ابرچالش در دهه پیش رو مواجه است که یکی از آن ها بحث شکاف 
طبقاتی و توزیع نامتوازن ثروت است که منجر به فقر بیشتر می شود. مطالعات ما 
ثابت کرده است که در ابتدای دهه ۱۳۹۰ ضریب جینی )به عنوان شاخص اصلی 
سنجش شکاف طبقاتی در کشورها( حدود ۰.۳۶ بوده و در پایان این دهه یعنی 
در ابتدای سال ۱۴۰۰ بیش از ۰.۴۱ بوده که اگر این رقم از مرز ۰.۴۵ عبور کند، 
کارشناسان آن را یک مرز هشدار در همه جای دنیا ارزیابی می کنند که در آن 
صورت ممکن است رویدادهای ناگواری رخ دهد. یکی از اصلی ترین مسائلی که 
در ایران پیرامون علل افزایش این شکاف های طبقاتی مطرح است، بحث توزیع 

ناموزون و نامتناسب یارانه ها در کشور است. 
وی با بیان اینکه »در ابتدای دهه ۹۰ جمعیت زیر خط فقر مطلق کشور ۱۱درصد 
بوده که این رقم در پایان سال ۱۴۰۰ این رقم به بالای ۲۵درصد رسیده است و از 

هر ۴ ایرانی یک نفر زیر خط فقر مطلق است« افزود: ما بی ثباتی زیادی در نظام 
یارانه ای کشور داریم که به تشدید فقر و شکاف طبقاتی می انجامد. ما ماهیانه 
بیش از ۲۳۰هزار میلیارد تومان یارانه در حوزه های مختلف می پردازیم که بیش 
از ۷۰درصد این یارانه پنهان به دو دهک بالای ثروتمند جامعه می رسد که اقلیتی 
محض هستند. در حقیقت ما چیزی به  نام نظام یارانه ای حامی فرودستان و 
اقشار  برای  یارانه  دنیا  این درحالی است که در همه جای  نداریم.  متوسط ها 

فرودست است اما شکل توزیع یارانه در کشور ما حامی ثروتمندان است. 
شقاقی با تاکید بر اینکه »تجربه ارائه یارانه پنهان در بحث ارز باعث شد که در 
فقدان نظارت دولت برخی ارز دولتی را به قیمت آزاد در داخل بفروشند و سود آن 
را از کشور خارج کنند« گفت: شکل توزیع یارانه توسط دولت ها در ایران معمولا 
باعث شکاف طبقاتی و تضییع عدالت اجتماعی شده و نظام توزیعی آن بیشتر 
هم تراژدی است و هم کمدی! به  این معنا که ما به بسیاری از بنگاه های اقتصادی 
آب و برق و سوخت و زمین رایگان و کارگر ارزان می دهیم تا ارز حاصل از صادرات 
تولیدات آن ها را وارد صندوق ارز نیمایی کنند ولی باز هم دور از چشم دولت ارز را 
وارد بازار آزاد می کردند. این درحالی است که ما می توانستیم به شیوه های دیگری 
یارانه بدهیم تا دقیقا به فرودست ترین لایه های جامعه اصابت کرده و حتی بتواند 

مولد تولید با بهره وری باشد.
مریضی که درگیر فشار خون و قند بالاست را قبل از بهبود شرایط جراحی 

نمی کنند! 
استاد اقتصاد دانشگاه تربیت مدرس با اشاره به اینکه »ما در این حوزه به اصلاح 
ساختاری و جراحی بزرگ نیاز داریم« اضافه کرد: اکنون اما وقت این جراحی 
بزرگ یارانه ای نیست. زیرا مریضی که درگیر فشار خون و بیماری قند از نوع حاد 

است ابتدا باید به یک شرایط متعادل و با ثبات برسد و سپس برای هرگونه جراحی 
آماده شود. وضعیت اقتصادی ما نیز در چنین شرایطی است و به نظر می رسد قبل 
از احیای برجام و آزادسازی منابع ارزی ایران و همچنین قبل از مهار تورم لجام 
گسیخته موجود، هر اقدامی در جهت جراحی نظام یارانه ای موجود )که ضروری 

هم هست( آسیب های به شدت ویران کننده ای دارد. 
وی با بیان این نکته که در سال های 8۷ و 8۶ نیز اقداماتی در جهت هدفمندسازی 
یارانه ها و جراحی صورت گرفت، تصریح کرد: در آن سال تحلیل این بود که ما 
بجای دادن یارانه به تولیدکننده و یا ارائه سوبسید روی مصرف کالاها، این یارانه 
را مستقیم به کل جامعه به صورت کاملا برابر بدهیم. این طرح البته بعدا تبدیل به 
قانون شد و قرار این بود که سود حاصل از اجرای این طرح برای ارتقای فناوری و 
توسعه بنگاه ها اختصاص یابد که اساسا این اهداف محقق نشد. بحث یارانه نقدی 
نیز قرار بود متناسب با درآمد خانواده ها توزیع شود ولی دولت احمدی نژاد آن را 
به کلیه افراد جامعه اختصاص داد و بخش غیرنقدی یارانه ها که بحث کالابرگ بود 
را نیز عملا از این برنامه حذف کرد. این طرح اساسا به یک مبلغ ۴۲هزارمیلیارد 
تومانی ثابت را ایجاد کرد که در همان زمان نیز تاثیر شگرفی بر جای نمی گذاشت. 

ضمن اینکه بانک اطلاعاتی لازم برای اجرای این طرح نیز تا آخر فراهم نشد. 
شقاقی با تاکید بر اینکه »حتی عدد پرداخت یارانه نقدی نیز بنابر قانون در 
سال های اخیر تغییر نکرد« ادامه داد: این اقدام یارانه ای نیز مانند بسیاری از 
اقدامات اقتصادی دیگر در میانه کار خود رها شد و به اهداف خود نرسید. اکنون 
نیز وقت اصلاح نظام یارانه ها نیست. این امر یک ضرورت است که در ابلاغیه نیز 
برحسب همین ضرورت مطرح شده، اما مادام که شرایط لازم تورمی و بودجه ای 
وجود دارد، اجرای این طرح اصلا به صلاح نیست، زیرا در شرایط بی ثبات و ملتهب 

اساسا نباید چنین اقدامی کرد. 
این کارشناس اقتصادی با تاکید بر اینکه »درحال حاضر حذف یارانه ها از تولید 
و مصرف خود تورم بیشتر به همراه می آورد« گفت: مدیریت کنونی و ظرفیت 
دولت فعلی توان اجرایی لازم برای انجام یک چنین پروژه بزرگی را ندارد. تیم 
اقتصادی دولت توان چنین کاری را ندارد و این یعنی ما در این جراحی از جراح 
کاردانی نیز بهره مند نیستیم. لذا مادامی که یک شرایط پیش بینی پذیر در اقتصاد 
ایران حکمفرما نباشد، نمی توانیم در این جهت و برای بهبود وضعیت گروه های 
فرودست اجتماعی مثل کارگران و دیگران به اجرای هدفمندسازی یارانه ها چشم 

بدوزیم. 
وی در پایان در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه »آیا می توان به جای یک شوک 
قیمتی و جراحی گسترده یارانه ای گام به گام و با طرح برخی از کالاها )مانند 
یارانه نان یا گوشت( یا پرداخت کالابرگ شرایط را مدیریت کرد؟« توضیح داد: نظام 
یارانه ای همواره یک حاشیه عمده دارد و آن بحث فساد است. لذا اجرای نامناسب 
و بدون بستن راه های بی ثباتی و فساد، خود چالش آفرین است. شاید دولت برای 
برخی کالاها ممکن است دولت به دلیل شرایط خاص کنونی اقدام به پرداخت 
یارانه مربوط به همان کالا را با کنترل شرایط تورمی انجام دهد، و شاید بخواهد 
رقمی را به نام یارانه کالاهای راهبردی نان یا گوشت به همان یارانه قبلی سرپرستان 
خانوار اضافه کند، اما تبدیل این سیاست به یک برنامه کلان و همه جانبه با یک 
جراحی و شوک گسترده قیمتی، آثار و عواقب بسیار ناگوارتری خواهد داشت. لذا 
به نظر می رسد به صورت موقتی و جسته و گریخته می توان برای عبور از تنگناهای 

اقتصادی موجود چنین اقداماتی را انجام داد

درحاشیه ابلاغ سیاست های کلی تأمین اجتماعی مطرح شد:

اکنون وقت جراحی یارانه ای نیست

یک کارشناس اقتصادی مطرح کرد:

افزایش ۱۰۰ درصدی محصولات پروتئینی پس از حذف ارز ترجیحی
به  توجه  با  داشت:  اظهار  اقتصادی  کارشناس  یک 
بررسی ها، حذف ارز ترجیحی از نهاده های دامی ممکن 
است باعث افزایش ۱۰۰ درصدی محصولات پروتئینی شود 
این در حالی است که در این سال ها هم نرخ گوشت مرغ و 

گوشت قرمز بسیار افزایش داشتند.
مرتضی عزتی با اشاره به آثار و تبعات حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی اظهار داشت: در افزایش نرخ تورم کالاهای اساسی 
پس از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی شکی نیست. علاوه بر نرخ 
پایه تورم تحت تاثیر افزایش نرخ ارز، رشد نقدینگی، رشد 
نرخ دستمزد و ... حذف ارز ترجیحی هم منجر به ایجاد تورم 

خواهد شد و قیمت ها را بالا می برد.
وی ادامه داد: اینکه پس از حذف ارز ترجیحی نرخ تورم 
افزایش می یابد یک بحث ساده  حسابداری است و قطعا با 
افزایش نرخ نهاده ها، قیمت محصول نهایی هم بالا می رود. 
معتقدم افرادی که تورم ناشی حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی را 
انکار می کنند در واقع مدعی می شوند که ۲ ضربدر ۲ به 
عدد ۴ نمی رسد به این معنا که موضوع اثرگذاری حذف ارز 

ترجیحی بر قیمت ها به همین اندازه ساده و روشن است.
این کارشناس اقتصادی با تاکید بر اینکه سیاست حذف 
نادرست است، گفت: هر چند  تومانی  ارز ۴۲۰۰  یکباره 
معتقدم از ابتدا اختصاص ارز ۴۲۰۰ تومانی راهکار درستی 
نبود اما به معنای این نیست که دولت به یکباره تصمیم به 
حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی بگیرد بلکه این اقدام باید به تدریج 
به اجرا برسد و حذف  اقتصادی کشور  براساس شرایط  و 
ارز ۴۲۰۰ تومانی باید به صورت پلکانی  بر روی انواع کالا 

اساسی به اجرا برسد  

وی با بیان اینکه واقعیت این است حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
بر قیمت بخشی از کالاها اثر می گذارد، افزود: بخشی از 
تا به امروز چیزی حدود ۵ برابر  اقلام دارویی از سال ۹8 
افزایش قیمت داشته اند یعنی تنها در سه سال با این میزان 
افزایش قیمت مواجه شدند و افزایش قیمت ارز اثر خود را بر 
روی انواع اقلام دارو گذاشته است. بنابر این اگر قیمت ارز در 
بخش دارو به نرخ ارز نیمایی هم برسد نباید انتظار داشت که 

شاهد افزایش جهشی قیمت ها در این باشیم.
عزتی ادامه داد: با توجه به شرایط این بازار،  پس از حذف 
ارز ترجیحی میزان انواع اقلام دارویی باید حداکثر تا ۳۰ 

درصد افزایش قیمت داشته باشد. همچنین الزام این است 
که کیفیت تولیدات داخلی در بخش دارو باید افزایش پیدا 

کند و عرضه داروی با کیفیت ساخت داخل بالا رود.         
داشته  توجه  باید  کرد:  تاکید  اقتصادی  کارشناس  این 
و  و شرکت ها  داروسازان  از  برخی  این مدت  در  باشیم که 
با  و  کردند  استفاده  سوء  شرایط  از  دارو  سازنده  نهادهای 
افزایش قیمت داروهای خارجی، داروی داخلی مشابه آن 
را گران کردند و احتمالا همین شرکت ها حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی را بهانه کنند و باز هم عامل گرانی دارو شوند بدون 
انکه واقعا ارز تاثیری در تولیدات این شرکت ها گذاشته باشد.   

وی با اشاره به اثر حذف ارز ۴۲۰۰ بر روی مواد پروتئینی 
اظهار داشت: بخش قابل توجهی از نهاده های تولیدات 
دامی وارداتی است که اثر نهاده های وارداتی بر روی قیمت 
تمام شده محصولات پروتیئنی میانگین حدود ۴۰ درصد 
کمتر  تاثیر  نهاد ه ها  )گوسفند(  اقلام  از  برخی  در  است. 
از ۱۰ درصدی و در برخی از اقلام مانند )مرغ( تاثیر ۵۵ 
درصدی دارد.    عزتی افزود: با توجه بررسی ها، حذف ارز 
افزایش  باعث  نهاده های دامی ممکن است  از  ترجیحی 
۱۰۰ درصدی محصولات پروتئینی شود این در حالی است 
که در این سال ها هم نرخ گوشت مرغ و گوشت قرمز بسیار 
افزایش داشتند به طوری که گوشت مرغ از ۱۳ هزار تومان 
در هر کیلو به بالای ۴۰ هزار تومان هم رسید. اما اینکه قیمت 
گوشت تا ۳۰۰ درصد و قیمت مرغ تا ۵ برابر هم افزایش پیدا 
می کند تحلیل غیر منطقی است چراکه در تمام این سال ها 
افزایش نرخ ارز اثر خود را در بر روی این کالا گذاشته بود.      

این کارشناس اقتصادی گفت: طبق آنچه که مورد بررسی 
تورم مواد  بر روی  تومانی  ارز ۴۲۰۰  اثر حذف  قرار گرفته 
غذایی حدود ۷۰ درصد خواهد بود و قطعا نرخ تورم کالاهای 
اساسی به بالاتر از نرخ تورم ۴۰ تا ۵۰ درصد موجود می رسد.  
ارز  توزیع  با فساد در  برای مبارزه  اراده دولت  وی درباره 
۴۲۰۰ تومانی تاکید کرد: وقتی فضا را به این حد و سطح 
باز می گذارند، طبیعی است که فساد رخ دهد از سوی دیگر 
قدرت کنترلی و نظارت دولت ها هم آنقدر بالا نیست که 
این فساد را مهار کنند و این در در سایر کشورها هم دیده 
می شود. واقعیت این است قدرت کنترلی سیستم ها برای 

مبارزه با این سطح از فساد بالا نیست.

مدیرامور بین الملل بانک مرکزی جزئیات جدید از مذاکرات اخیـر درخصوص 
آزادسازی وجوه مسدودی ایران را اعلام کرد.

بدنبال اظهارنظر اخیر وزیر و سخنگوی امور خارجه کشورمان درخصوص 
توافقات برای آزادسازی منابع ایران و سفر هیأت منطقه ای به ایران در این 
خصوص و متعاقب آن، موضع گیری روز گذشته ند پرایس، سخنگوی وزارت 
امور خارجه آمریکا درباره این موضوع، خبرگزاری ایرنا ضمن پیگیری این 
موضوع از یک مقام بانک مرکزی، به جزئیات بیشتری در این باره دست یافت.
مدیر امور بین الملل بانک مرکزی ضمن تأئید مذاکرات درخصوص آزادسازی 
منابع مسدودی ایران و حضور نماینده بانک مرکزی در این مذاکرات، گفت: 
مذاکرات با هدف آزادسازی منابع ارزی ایران که بصورت غیرقانونی در سایر 
کشورها مسدود شده است، از چندی قبل بصورت جدی در دستور کار قرار 
گرفته است و در همیـن راستـا نیز اخیرا بخشی از این منابع معادل حدود 
۳۹۰ میلیون پوند که بیش از ۴۰ سـال، توسط انگلیـس مسـدود شده بود، 

بطور قطعی وصول شد.
وی در ادامه، به اخباری که طی روزهای اخیر، درباره توافق جدید برای 
آزادسازی بخش قابل توجهی از منابع مسدودی ایران منتشر شده و همچنین 
اخبار مربوط به سفر هیأت منطقه ای به تهران در این خصوص، اشاره کرد 
و ضمن تأئید این موضوع، افزود: براساس این توافق، چارچوب کلی برای 
آزادسازی بخش قابل توجهی از منابع مسدودی ایران در یکی از کشورها 
مشخص شده و سفر هیأت منطقه ای به تهران نیز به منظور جمع بندی 

جزئیات اجرایی کردن این توافق صورت گرفته است.
وی در پاسخ به سوالی درخصوص میزان این مبلغ، به رقم دقیـق اشاره 
نکرد، اما گفت: این مبلغ چندین برابر مبلغی است که اخیرا پس از توافق با 

انگلیس، وصول شد.
اظهارنظر روز گذشته سخنگوی وزارت خارجه آمریکا مبنی بر رد آزادسازی 
منابع مسدودی ایران، سوال دیگر ایرنا از این مقام بانک مرکزی بود. وی در 

پاسخ به این سوال گفت: مقامات وزارت خارجه کشورمان در اظهارنظرهای 
خود، از توافق اولیه برای آزادسازی منابع مسدودی ایران خبر دادند و هیچگاه 
صحبت از اینکه منابع مذکور آزاد و وصول شده است، از جانب مقامات ایرانی 

صورت نگرفته است، کما اینکه درخصوص توافق ایران و انگلیس، وقتی که 
۳۹۰ میلیون پوند بطور قطعی وصول شد، این موضوع رسما اعلام و تأئید 
شد. اتفاقا سفر هفته گذشته هیأت منطقه ای به ایران که از سوی وزارت امور 
خارجه نیز اعلام شد، نیز دقیقا در همین راستا و به منظور بررسی و جمع 
بندی درخصوص جزئیات نحوه و فرآیند آزادسازی منابع مسدودی ایران در 
چارچوب همین توافق، صورت گرفت، بنابر این به نظر میرسد هیچگونه 

تعارضی بین این اظهارنظرهـا وجود ندارد. 
وی در پاسخ به سوال دیگر ایرنا مبنی بر اینکه در برخی خبرها، مطرح 
شده است که توافق اخیر در چارچوبی مستقل از برجام صورت گرفته است، 
منظور از این موضوع چیست، افزود: مذاکراتی که درخصوص ازادسازی 
منابع مسدودی ایران در سایر کشورها از سوی دولت پیگیری میشود، در 
راستای صیانت از منافع ملت ایران و در چارچوب قوانین بین المللی است، 
چرا که مسدود کردن منابع ایران در سایر کشورها، کاملا برخلاف مقررات بین 
المللی بوده و تعدی به حقوق ملت ایران بوده و از این رو، این موضوع می 
بایست در چارچوبی مستقل از برجام پیگیری و تعیین تکلیف شود و همین 
اصل نیز در مذاکرات و توافق هایی که تاکنون صورت گرفته، به عنوان یک 

مبنای اساسـی مدنظر بوده است. 
این مقام بانک مرکزی در عین حال تأکید کرد: با توجه به رشد قابل ملاحظه 
درآمدهای ارزی به سبب افزایش بازگشت ارز حاصل از صادرات و همچنین 
رشد چشمگیر قیمت نفت، با فرض حفظ شرایط موجود نیز سال جاری 
در مقایسه با سال گذشته از نظر درآمدهای ارزی، در وضعیت بهتری قرار 
خواهیم داشت، اگرچه همانطور که مقامات وزارت امور خارجه نیز اعلام 
کردند، جمهوری اسلامی ایران، آزادسازی منابع مسدود شده را حق مسلم 
ملت ایران و مسدود کردن آنها را اقدامی غیرقانونی میداند و حداکثر ظرفیت 
خود را برای آزادسازی این منابع در چارچوب مصالح و منافع مردم بکار بسته 

است.

مدیر امور بین الملل بانک مرکزی مطرح کرد:

جزئیات جدید از مذاکرات اخیـر درخصوص آزادسازی وجوه مسدودی ایران
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دو بازیکن سابق استقلال که در بهترین روزهای فوتبال خود قرار داشتند با 
تیم هایی که برای ادامه فوتبالشان انتخاب کردند در دو مسیر متفاوت قرار گرفته اند 

که آینده شان را مشخص خواهد کرد.
درست در روزهایی که اخبار بدی از امارات در خصوص مهدی قایدی ستاره 
سابق استقلال به گوش می رسد و این بازیکن در سال منتهی به جام جهانی نه تنها 

در ترکیب ثابت، بلکه حتی روی نیمکت تیم شباب الاهلی هم جایگاهی نداشته 
و حتی گفته می شود در آستانه دیپورت قرار دارد، اللهیار صیادمنش دیگر ستاره 
سابق آبی پوشان در لیگ جزیره خوش می درخشد و شب گذشته موفق شد اولین 
گلش را با پیراهن هال سیتی در چمپیونز لیگ وارد دروازه کاردیف کرده تا جایگاه 
خود را در تیم ملی ایران در آستانه اعزام به بزرگترین رویداد ورزشی جهان در قطر 

محکم تر از پیش کند.
قایدی و صیاد منش که به ترتیب در حال حاضر ۲۳ و ۲۰ ساله هستند، هر دو در 
سن ۱۶ تا ۱۷ سالگی به استقلال پیوستند و در یک مقطع در زمان سرمربیگری 
وینفرد شفر به صورت همزمان در استقلال بازی کرده و در برخی مواقع زوج خط 

حمله استقلال را هم تشکیل می دادند.
صیاد منش خیلی زود از استقلال به لیگ ترکیه رسید و از ترکیه ابتدا به اوکراین 
و سپس به لیگ انگلستان قدم گذاشت تا با سرعت در مسیر پیشرفت و ترقی گام 

بردارد.
در حالی که در سال منتهی به جام جهانی قرار داریم و آمادگی هر بازیکنی به 
خصوص در لیگ های اروپایی می تواند گارانتی خوبی برای حضور در جام جهانی 
باشد، صیاد منش در سن ۲۰ سالگی با درک این موضوع روز به روز در مسیر 

پیشرفت گام بر می دارد تا از این فرصت طلایی به راحتی عبور نکند.
در نقطه مقابل صیادمنش، مهدی قایدی حضور دارد که بعد از درخشش با 
پیراهن استقلال در لیگ برتر و لیگ قهرمانان آسیا ستاره شدن در فوتبال ایران 
و رسیدن به پیراهن تیم ملی، راهی لیگ امارات شد و در حالی که برخی پیش 
بینی ها برای او پیشرفت در لیگ امارات و سپس انتقال به لیگ های اروپایی بعد از 
جام جهانی بود، این بازیکن در مسیر افت قرار گرفت تا جایی که حتی ادامه کارش 
در شباب الاهلی هم با ابهام مواجه است. وجه اشتراک قایدی و صیاد منش سکوی 
پرتاب آنها )استقلال( و سن شبیه به هم شان برای حضور در استقلال بود؛ و وجه 
تمایز آنها نیز به بعد از ترانسفر آنها باز می گردد که صیاد در مسیر پیشرفت و قایدی 
در مسیر افت قرار گرفت و این تمایز به حدی هست که حالا یکی شانس بالایی برای 

بازی کردن در جام جهانی داشته باشد و دیگری نه!
صیاد منش و قایدی باید در مقاطعی تصمیماتی مشابه می گرفتند تا از استقلال 
ترانسفر شوند، اما مسیر حرکت آنها تفاوت کرد تا این تمایز بزرگ بین این دو بازیکن 

جوان ایجاد شود.

چه کسی درست تصمیم گرفت؟

صیادمنش - قایدی؛ تفاوت بزرگ در سرنوشت دو بازیکن سابق استقلال

ورزشی

سرمربی تیم فوتبال فولاد ایران گفت: ما و آهال شناخت بیشتری از هم پیدا کرده ایم و این دیدار برای هر دو تیم سخت تر خواهد 
بود.

  جواد نکونام در نشست خبری پیش از دیدار فولاد ایران مقابل آهال ترکمنستان، در چارچوب هفته چهارم مرحله گروهی لیگ 
قهرمانان آسیا اظهار داشت: تمام تمرکز ما روی بازی روز )دوشنبه( خواهد بود. گروه سختی داریم و همه تیم های این گروه خوب 
هستند. ما و آهال شناخت بیشتری از هم پیدا کرده ایم و این دیدار برای هر دو تیم سخت تر خواهد بود. شرایط و حساسیت 
مسابقات را می دانیم و نیاز داریم با تمرکز کامل بازی کنیم. باید اشتباهات دیدار قبل استفاده کنیم تا به سه امتیاز برسیم. می دانیم 

آهال با تمام قدرت بازی می کند تا پیروز شود و خودش را در کورس نگه دارد.
وی با بیان اینکه فولادی ها برای موفقیت باید تلاش و تمرکز بیشتری داشته باشند، خاطرنشان کرد: در لیگ قهرمانان آسیا باید 
بتوانید پیروز شوید و این موضوع برای ما حیاتی است. در دو دیدار نخست شایستگی پیروزی داشتیم، اما نتوانستیم به این مهم 
دست یابیم و در بازی سوم هم در لحظه آخر به برتری رسیدیم. سرمربی فولاد با اشاره مجدد به شناخت دو تیم نسبت به یکدیگر 
گفت: کاملًا تیم متفاوتی خواهیم بود و تاکتیک متفاوتی برای بازی فردا پیش بینی کرده ایم تا مقابل حریف پیروز شویم. رقیب 
هم تغییراتی خواهد داشت و آمادگی این موضوع را داریم. با این حال تمرکز ما روی تیم خودمان است و با توجه به فاصله سه 
روزه دیدارها،  باید با تمرکز بالایی بازی کنیم. بازی فردا را با تغییر سیستم آغاز می کنیم. نکونام در مورد فاصله کم میان دیدارها 
خاطرنشان کرد: در این شرایط، بازیکنان از لحاظ روحی و روانی خسته می شوند و ریکاوری در این تورنمنت ها اهمیت بالایی 
دارد. تلاش کردیم برای دیدار با آهال، تیم را از لحاظ روانی و فیزیکی ریکاوری کنیم. فرصت برای کار تاکتیکی خیلی محدود 

است و ما فقط می توانیم کارمان را با صحبت و جلسات مختلف پیش ببریم.

سرمربی تیم فوتبال سپاهان بازی تیمش مقابل التعاون را سرنوشت ساز توصیف کرد.
محرم نویدکیا در نشست خبری پیش از دیدار سپاهان ایران - التعاون عربستان اظهار داشت: بعد از شکست مقابل التعاون 
بازی سرنوشت سازی داریم و باید خیلی با هوش و منظم کار کنیم. التعاون نتایج خوبی گرفته و برای ما قابل احترام است، 

ولی باید بازی خوبی انجام دهیم.
 دو شکست پشت سر هم بچه های ما را اذیت کرد، ولی خدا را شکر همه سرحال هستند و تلاش می کنند تا بازی خوبی 

انجام دهند. فقط امیداوارم احساساتی نشوند و با نظم و منطق کار کنند تا به نتیجه دلخواه برسیم.
وی اشاره کرد: این طبیعی است که در این مسابقات موقعیت هایی داشته باشیم، ولی نیاز داریم در ضربات آخر با دقت 
بیشتری کار کنیم. بازیکنانم در بازی اول خیلی خوب این کار را انجام دادند و درباره بازی آخر مقابل التعاون هم نمی توان 
قضاوت کرد. ما تنها در بازی دوم موقعیت ها را از دست دادیم. من به بچه هایم ایمان دارم و می دانم می توانیم با استفاده از 

موقعیت های مان گل بزنیم و نتیجه خوبی نیز کسب کنیم.
سرمربی تیم سپاهان درباره تغییر روش بازی تیمش گفت: سعی کردم همیشه تیمم ساختار هجومی داشته باشد. ما با 
همان روش همیشگی ادامه می دهیم، ولی باید مقداری با دقت و با هوش تر باشیم تا بتوانیم از موقعیت های مان استفاده 

کنیم. اینکه بخواهیم تغییر نگرش در سیستم و نحوه بازی داشته باشیم، نه، چنین چیزی وجود ندارد.
نویدکیا درباره غیبت عزت الله پورقاز و اینکه آیا غایب دیگری نیز برای بازی فردا دارند، گفت: همه بچه های ما حضور دارند و 
به غیر از بازیکنی که در بازی قبلی اخراج شده است، غایبی نداریم. در بازی های قبل مدافعان ما کارشان را به درستی انجام 
داده اند و نمی توان به عملکردشان دربازی قبلی هم ایرادی گرفت و اتفاقی که رخ داد یکی از اتفاقات فوتبالی بود. ما کارمان 

را به همان روش ادامه می دهیم.

نکونام:

با تاکتیک متفاوتی به میدان می رویم
نویدکیا: 

بازی مان مقابل التعاون سرنوشت ساز است

کشتی گیر قمی در مسابقات آسیایی 
حضور می یابد

کشتی گیر قمی در مسابقات وزن ۶۰ کیلوگرم رقابت های انتخابی تیم ملی 
کشتی آلیش مردان ایران در تهران به روی تشک رفت و با کسب ۳ پیروزی پیاپی 

جواز حضور در مسابقات قهرمانی آسیا را به دست آورد.
روح الله نعمتیان کشتی گیر قمی در مسابقات وزن ۶۰ کیلوگرم رقابت های 
انتخابی تیم ملی کشتی آلیش مردان ایران در تهران به روی تشک رفت و با 
شکست حریفان و ۳ پیروزی متوالی توانست در لیست نهایی کشتی گیران حاضر 

در اردوی تیم ملی برای اعزام به مسابقات قهرمانی آسیا خود را جای دهد.
نعمتیان در دور اول حریفی از استان سمنان را با نتیجه ۶ بر صفر از پیش رو 
از استان گیلان را در یک مبارزه  آلیش کاری  برداشت و در دومین دیدار خود 
حساس و نفس گیر با نتیجه ۱۲ بر ۱۰ با شکست بدرقه کرد، رویاروی نعمتیان در 
دور سوم با حریف دیگری از استان گیلان بود که نتیجه این کشتی در پایان ۶ بر 

۴ به سود وی به پایان رسید تا وی نماینده ایران در مسابقات قهرمانی آسیا باشد.
از استان قم در این مسابقات در وزن ۶۰ کیلوگرم روح الله نعمتیان، در وزن 8۰ 
کیلوگرم اسلام شکوهی راد و در وزن ۱۰۰ کیلوگرم علی فیروزگاه و جواد عباسی 

نیز به عنوان مربی حضور داشتند.
نفرات نهایی کشتی گیران تیم ملی کشتی آلیش ایران بدین ترتیب است: در وزن 
۶۰ کیلوگرم روح الله نعمتیان )قم(، در وزن ۷۰ کیلوگرم محمد نبی زاده )سمنان(، 
در وزن 8۰کیلوگرم هادی سلیمی)سمنان(، در وزن ۹۰ کیلوگرم علیرضا پهلوان 
زاده)گلستان(، در وزن ۱۰۰ کیلوگرم عیسی روایی)خراسان شمالی( و مثبت ۱۰۰ 
کیلوگرم شادمان عظیمی)فارس( و نیز حبیب اله ترابی و حمید رضا آذر مهر در 
اوزان 8۰ و مثبت ۱۰۰ کیلو گرم به عنوان قهرمان لیگ در تیم ملی حضور دارند.   
کشتی آلیش از سال های بسیار دور به صورت یک کشتی سنتی در کشورهایی از 
جمله قرقیزستان، ازبکستان، ایران، لیتوانی، قزاقستان، … و در کل، آسیای میانه 
دارای ریشه بوده و در   ایران نیز در مناطقی از جمله استان خراسان، گلستان، 
مازندران و غیره دارای آثار دیرینه می باشد. فعالیت های بین المللی این ورزش از 
سال ۱۹۹۰ آغاز شد و قوانین مسابقات آن توسط بای آمان آرکین از قرقیزستان، 
عبدالکریم سودی از ایران، ناصر عزیزوف از ازبکستان، ویلتا کنتا تاس از لیتوانی 
تنظیم گردیده و در سال ۱۹۹۵ اولین دوره مسابقات بین المللی آلیش با قوانین 

متحدالشکل در کشور قرقیزستان در دوبخش مردان و زنان برگزار شد.

عصبانیت بازیکن پیشین پرسپولیس؛

سند مالی علیه دروغ بزرگ رادوشوویچ 
درباره بازیکن تیم ملی ایران

مدافع تیم ملی فوتبال ایران اسناد مالی مربوط به پرداخت پول به رادوشوویچ را به 
باشگاه داد. شکایت بوژیدار رادوشوویچ از باشگاه پرسپولیس به دلیل عدم دریافت 
مطالبات خود باعث صدور حکم 8۶۶ هزار یورو )معادل ۹۵۰ هزار دلار( از سوی فیفا 
شد تا باشگاه پرسپولیس چاره ای جز پرداخت این پول یا اعتراض به آن برای بررسی 
مجدد در دادگاه عالی ورزش )CAS( نداشته باشد. فیفا در حالی رأی به محکومیت 
باشگاه پرسپولیس داده است که دروازه بان کروات سرخ ها از ارائه سند دریافت ۴۶ 
هزار یورو از باشگاه که از طریق صادق محرمی آن را دریافت کرده بود، سر باز زد تا 
عصبانیت مدافع تیم ملی ایران را به همراه داشته باشد. محرمی که در دیناموزاگرب 
کرواسی بازی می کند برای پرداخت بخشی از مطالبات رادوشوویچ پولی را از باشگاه 
دریافت می کند تا به رادو انتقال دهد. رادو نیز برگه ای را بابت دریافت این پول امضا 
کرده و به صادق محرمی می دهد اما بار دیگر خواستار دریافت همین پول از حساب 
باشگاه شده است. صادق محرمی با ناراحتی بابت رفتار عجیب رادوشوویچ سند 
مربوط به پرداخت ۴۶ هزار یورو به این بازیکن را در اختیار باشگاه پرسپولیس قرار داده 

است تا آنها در دفاعیه خود برای ارسال به دادگاه عالی ورزش از آن استفاده کنند.

واکنش تند باشگاه پورتو به مطلب 
توهین آمیز اسپورتینگ علیه طارمی

باشگاه پورتو واکنش تندی به مطلب توهین آمیز رقیب خود علیه مهاجم ایرانی 
این تیم نشان داد. دو روز پیش باشگاه اسپورتینگ لیسبون متنی توهین آمیز علیه 
مهدی طارمی، ستاره ایرانی تیم پورتو منتشر کرد. پس از این ماجرا طارمی در 
دیدار بامداد روز )یکشنبه( مقابل پورتیموننسه موفق شد سه گل به ثمر برساند 
و یک پاس گل بدهد. او پس از زدن گل اول و دومش رو به یکی از دوربین ها، 
علامت سکوت نشان داد که به نظر می رسید خطاب به باشگاه اسپورتینگ است. 
با وجود این واکنش، رسانه »اوجوگو« پرتغال نوشت که باشگاه پورتو در یکی از 
خبرنامه های داخلی خود، به اقدام باشگاه اسپورتینگ واکنش نشان داده و نوشته 
است: »طارمی به عنوان یک انسان و یک ورزشکار متهم می شود. او که قربانی یک 
حمله نژادپرستانه بی شرمانه بود، پاسخ خود را برای دیدار با پورتیموننسه با سه گل 

محفوظ نگه داشت و به مخالفانش دستور داد خفه شوند«!

حضور تیم فوتبال امید در بازی های 
کشورهای اسلامی قطعی نیست

 
حضور تیم فوتبال امید در بازی های کشورهای اسلامی هنوز نهایی نشده و 
بستگی به تصمیم مهدوی کیا دارد. اصغر رحیمی در باره ی وضعیت حضور تیم 
ملی فوتبال امید در بازی های کشورهای اسلامی به میزبانی قونیه ترکیه بیان کرد: 
با ماجدی سرپرست فدراسیون فوتبال صحبت کردم و قرار شد با مهدی مهدوی کیا 
صحبتی داشته باشد. تیم فوتبال امید مسابقات قهرمانی زیر ۲۳ سال آسیا را در 
ازبکستان دارد و اگر بخواهد در بازی های کشورهای اسلامی شرکت کند و سپس 
به بازی های آسیایی هانگژو برود، ممکن است خسته باشد. بنابراین ما تصمیم به 
حضور در این بازیها را به خودشان سپردیم. رحیمی در مورد تعداد نفرات اعزامی به 
بازیهای کشورهای اسلامی گفت: هنوز در رشته هایی که به صورت ماده ای برگزار 
می شوند، تعداد نفرات نهایی نشده و حضور فوتبال هم نهایی نیست با این حال 

فکر می کنم حدود ۳۵۰ تا ۳۷۰ ورزشکار در این بازی ها داشته باشیم.

روزهای سخت یحیی با سرخپوشان؛

تنها »فرمول« پرسپولیس برای عبور از سنگلاخ
آلومینیوم  برابر  با شکست  تیم فوتبال پرسپولیس که 
از جام حذفی کنار رفت و با انتقادات شدید هوادارانش 
جز  چاره ای  وضعیت  این  از  خروج  برای  شد،  مواجه 

درخشش در شش بازی باقیمانده لیگ برتر ندارد
= برنامه ۶ هفته باقیمانده رقابت های فصل جاری لیگ 
برتر مشخص شد تا تیم های درگیر این رقابت ها برای بهبود 
جایگاه خود چاره ای جز رقابت فشرده در ۲۷ روز نداشته 

باشند.
بازی های فشرده ای که به طور متوسط هر چهار روز یک 
بار برگزار می شود تا رقابت های لیگ برتر قبل از تاریخ فیفا 

دی که از دهم خردادماه شروع می شود به پایان برسد.
مسابقات فصل جاری در حالی پس از پایان ماه مبارک 
رمضان از سر گرفته می شود که رقابت در پایین جدول 
برای بقا و قهرمانی در بین مدعیان به اوج خود رسیده 
است. پرسپولیس با پنج قهرمانی متوالی در لیگ برتر 
شرایط مساعدی برای تکرار آن ندارد. استقلال با کسب 
تفاضل ۶  با  چهارم  و  بیست  هفته  پایان  در  امتیاز   ۵۶
امتیازی نسبت به سرخپوشان در صدر جدول قرار دارد تا 

کار را برای یحیی گل محمدی سخت تر از گذشته کنند.
فشار حداکثری روی یحیی

ششمین  کسب  برای  حالی  در  محمدی  گل  یحیی 
قهرمانی متوالی در لیگ برتر تیمش را هدایت کرد که 
قهرهای او و استعفا از مقام سرمربیگری باعث تشدید 

تنش در تیمی شد که با وجود پنج قهرمانی متوالی همواره 
با حساب خالی از پول روبرو بوده است.

فشار  با  حذفی  جام  از  پرسپولیس  حذف  با  حالا  او 
مضاعف منتقدان و هواداران روبرو شده است تا کار برای 
متوالی  قهرمانی های  تعداد  رؤیای  به  بخشی  واقعیت 

پرسپولیس سخت تر از همیشه شود.
یک راه تا رسیدن به انتهای فصل

گل محمدی برای تحقق وعده تکرار قهرمانی متوالی 
در لیگ برتر فصل جاری یک راه بیشتر ندارد. این تیم با 
وجود کمبود ۶ امتیازی نسبت به رقیب سنتی باید تمام 
دیدارهای سخت پیش روی خود را با پیروزی پشت سر 
پیکان، ذوب آهن اصفهان،  بگذارد. سرخ ها که مقابل 
و  مشهد  خودرو  شهر  تبریز،  تراکتور  اصفهان،  سپاهان 
تکرار  برای  داشت  خواهند  بازی  شیراز  سپاسی  فجر 
ششمین  ندارند.  بردن  جز  چاره ای  خود  قهرمانی های 
قهرمانی پیاپی در ۶ هفته مانده به لیگ برتر با فرمول 
صد درصد برد و با نگاه به احتمال از دست دادن امتیاز از 
سوی استقلال تهران که بازی های سخت زیادی هم دارد 

می تواند رقم بخورد.
چهار بازی مهم خارج از پایتخت

پرسپولیس سه دیدار خود را به طور قطع در خارج از 
تهران برگزار می کند. البته این تیم با وجود میزبانی در 
هفته بیست و هفتم از سپاهان اصفهان با حکم کمیته 

خود  رقیب  از  دیگری  شهر  در  است  مجبور  انضباطی 
پذیرایی کند تا همین موضوع نشان از کار سخت سرخ ها 

برای تکرار قهرمانی داشته باشد.
حذفی واقعی از راه رسید

و تکرار آن در هر دیدار  پرسپولیس چاره ای جز بردن 
از  که  سرخ ها  ندارد.  جاری  فصل  پایانی  هفته های  از 

رقابت های جام حذفی با شکست مقابل آلومینیوم اراک 
کنار گذاشته شدند باید با همان تفکر در دوئل های چهار 
روز یک بار خود شرکت کنند و هر دیدار را شبیه به یک 
فینال تصور کنند تا امتیاز از کف نداده و منتظر لغزش 
احتمالی رقیب سنتی برای تکرار قهرمانی و تحقق رؤیای 

عدد »۶« در فرهنگ پرسپولیس شوند.

رفتار مجیدی برخلاف درخواست خودش/موقعیت حساسی که نباید از دست برود
سرمربی استقلال در حالی علیه عضو کمیته داوران صحبت های جنجالی انجام داد 

که پیش از آن خودش باشگاهش را دعوت به آرامش کرده بود.
به گزارش خبرنگار مهر، در بحبوحه جدال رسانه ای دو باشگاه استقلال و پرسپولیس 
که سطح آن بسیار هم پایین آمده بود و سرانجام با دخالت کمیته اخلاق بین دو باشگاه 
آتش بس داده شد، فرهاد مجیدی سرمربی استقلال به درستی به این موضوع ورود 
کرد و در مصاحبه ای تصویری با دوربین باشگاه اعلام کرد از باشگاهش خواسته از 

بیانیه نویسی دست برداشته تا آرامش تیم در این روزهای بحرانی بر هم نخورد.
مجیدی که بهتر از هر فرد دیگری از اهمیت وجود آرامش در این روزهای حساس 
برای تیمش آگاهی دارد، با ورود به موقع و حتی قبل از آنکه کمیته اخلاق به این 
موضوع ورود کند باشگاهش را به آرامش دعوت کرد تا هفته های پایانی لیگ را هم به 

سلامت به پایان برساند.
شکست استقلال مقابل نساجی در جام حذفی که در پی ارائه بازی کاملًا برتر از 
سوی آبی پوشان و در ضربات پنالتی رقم خورد، عرصه را چنان بر استقلالی ها تنگ 
کرد که مجیدی کنترل خود را در نشست خبری از دست داد و بر خلاف صحبت های 
خودش قبل از بازی، نسبت به برخی داوران و کارشناسان داوری صحبت های تندی 

انجام داد که این صحبت ها سر آغاز چالش های تازه برای این باشگاه شد.
مجیدی بدون آنکه از فرد خاصی نام بیاورد یکی از کارشناسان داوری را »شیتیل 
بگیر« قدیمی دانست که حالا ارتقاء گرفته و در رسانه ها کارشناسی می کند. اولین 
واکنش را به این ادعا که در آن از هیچ فرد خاصی هم اسم آورده نشده بود، علی 
خسروی داور قدیمی و عضو فعلی کمیته داوران انجام داد و عنوان داشت تمایل ندارد 
پاسخ آدم های بی سواد را بدهد. اما این ختم ماجرا نبود و طیفی از داوران به حمایت 
از علی خسروی بدون آنکه نامی از فرهاد مجیدی بیاورند پیام های تندی در فضای 
مجازی منتشر کردند که این پیام ها توسط خسروی باز نشر داده شد تا مشخص شود 

مورد تایید این کارشناس داوری است.
این جدال رسانه ای که مشخصاً به اختلاف بین جامعه داوری و سرمربی آبی ها 
انجامید سرانجام منجر به واکنش صریح مدیرعامل باشگاه استقلال شد. آجورلو که 
مدت ها چراغ خاموش حرکت می کرد و هیچ خبری از وی نبود، سرانجام روز جمعه 
نسبت به این اتفاقات واکنش نشان داد و با مصاحبه بلند و بالایی که با سایت باشگاه 
انجام داد، از کمیته داوران خواست داورانی که علیه استقلال و سرمربی آن اعلام 

موضع کردند در چینش های داوری نقشی نداشته باشند.
بعد از جدال رسانه ای دو باشگاه استقلال و پرسپولیس و بیانیه بازی سطح پایین 
بخش رسانه ای این دو باشگاه، مجیدی واکنش کاملًا درستی انجام داد تا با بازگشت 
آرامش به موفقیت تیمش در این فصل کمک کند. اما بعد از شکست مقابل نساجی 
مجیدی که قبلًا گفته بود؛ »حرف نگفته را همیشه می توان گفت« و »حرف های 
نگفته ما بماند برای پایان فصل«، خود این چنین نکرد و حرف های نگفته اش را بر 

زبان آورد.
شاید مجیدی در آن لحظه به دلیل حذف از جام حذفی آنقدر ناراحت و عصبی بود 
که حواسش به این موضوع نبود که هنوز در لیگ شانس اول قهرمانی است و با این 
حال ۶ بازی مهم تا انتهای فصل پیش رو دارد و در چنین شرایطی باز کردن جبهه 
رسمی مقابل عضو کمیته نمی تواند رفتار چندان منطقی از سرمربی تیمی باشد که 
در کورس قهرمانی قرار دارد؛ و چه بسا این اتفاق در ناخودآگاه داورانی که قرار است 
در ۶ بازی پیش روی این تیم قضاوت کنند تاثیر سوء گذاشته و به ضرر این تیم تمام 

شود.
چه بسا خویشتن داری مجیدی در آن نشست خبری می توانست آرامش این تیم را 
در هفته های باقی مانده از لیگ حفظ کرده و شانس موفقیت آنها را افزایش دهد. اما 
حداقل اینکه آن نشست خبری چالش جدیدی برای استقلال در ادامه لیگ ایجاد کرد 

و حداقل اینکه باید بخشی از تمرکز و انرژی خود را برای مدیریت بر این فضا بگذارند.

واکاوی اتفاقات پرحاشیه آبی ها؛

رفتار مجیدی برخلاف درخواست خودش
باسمه تعالی     

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه:۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰269۰/۱
تولد:  تاریخ  پدر:عبداله  نام  فیروزجائی  محمدعلی  به  بدینوسیله 
۱۳۳۵/۰۱/۰۲ شماره ملی: ۰۳8۰۷۹۱۹۹۴ شماره شناسنامه:۷8۳۱۴ 
بایگانی  بشماره  کلاسه۱۴۰۰۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۲۶۹۰/۱  بدهکارپرونده 
۱۴۰۰۰۲8۲۱ که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می 
.۱۳۹۱/۱۲/۰۶ ۳۵۳۴۳۷۲،تاریخ  شماره  بانکی  قرارداد  برابر  که  گردد 
ریال  طلب:۳۷/۷۲۲/۹۳۶  اصل  مبلغ  سامان  بانک  و  شما  بین 
وسود:۴/8۶۰/۴۷۹ریال وخسارت تاخیر تادیه:۷۰/8۶۵/۲8۹ریال،تاریخ 
تاخیر  وخسارت  خسارت:۱۴۰۰/۰۶/۲۱  محاسبه  مبنای 
روزانه:۳۱/۵۰۰ریال که طبق اعلام بانک بستانکار سود و خسارت تاخیر 
وتادیه و خسارت روزانه براساس رای وحدت رویه ۷۹۴ و بخشنامه شورای 
محاسبه  مبنای  است،تاریخ  شده  محاسبه  مرکزی  بانک  و  اعتبار  و  پول 
خسارت:۱۴۰۰/۰۶/۲۲، بدهکار می باشید که براثر عدم پرداخت وجه 
بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه 
صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده۱8آئین نامه 
اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که 
تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه چاپ ومنتشر 
می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر 
این صورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه 

شما تعقیب خواهد شد. )م الف۱۵۱۶۲(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
تاریخ انتشار :۱۴۰۱/۰۱/29
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 رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: نمایندگان مجلس رهنمودهای رهبر معظم 
انقلاب را باید به طور ویژه نصب العین قرار دهند، چرا که در بسیاری از مناطق کشور 

نمایندگان در نظر مردم نزدیکترین نمونه از مسئولان کشوری هستند. 
محمدباقر قالیباف در نطق پیش از دستور خود در جلسه علنی روز یکشنبه مجلس 
شورای اسلامی ضمن تبریک فرا رسیدن سالروز ولادت کریم اهل بیت، امام حسن 
مجتبی )ع( به تمامی مردم ایران و عموم محبان و شیعیان آن حضرت در سراسر 
جهان، بیان کرد: رهنمودهای معظم انقلاب در دیدار با کارگزاران نظام مجموعه ای از 
تذکرهای اخلاقی عمیق و توصیه های کاری دقیقی بود که راه عبور از مسیر پر پیچ و 

خم کارآمدی نظام را نشان می دهد.
وی افزود: در نظر داشتن رضای الهی در کارها، پرهیز از رفتارهای نمایشی، دوری 
از غرور و انفعال و مغتنم شمردن فرصت مسئولیت تکلیفی برای عموم مسئولان کشور 
محسوب می شود، اما نمایندگان مجلس این رهنمودها را باید به طور ویژه نصب العین 
قرار دهند، چرا که در بسیاری از مناطق کشور نمایندگان در نظر مردم نزدیکترین نمونه 
از مسئولان کشوری هستند و کار درست و غلط یک نماینده نقش موثری در اعتماد 

مردم به کلیت نظام خواهد داشت.
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه خاطرنشان کرد: علاوه بر این رهبر معظم 
انقلاب توصیه کاری مهمی نیز در این دیدار بیان کردند که بخش هایی که مربوط 
به مجلس است حتما مورد توجه همه نمایندگان قرار خواهد گرفت. اما در این بین با 
توجه به اهمیت زیاد برنامه هفتم توسعه ضروری است توضیح داده شود که مجلس 
یازدهم معتقد است با تعیین پیشران های اصلی اقتقصادی، فرهنگی و اجتماعی 
باید مدل برنامه نویسی برنامه هفتم متحول شود تا به جای کلی گویی و تصویب 
مجموعه ای از احکام آرمانی غیر قابل دستیابی، برنامه عملیاتی را تصویب کنیم که 
همه ظرفیت های کشور را بر اولویت های مشخص هماهنگ و هم افزا کند و در همین 
راستا از سال گذشته بحث های کارشناسی در کمیسیون های مجلس و مرکز پژوهش 
ها صورت گرفته است و مجلس آماده است هماهنگ و هم افزا با دولت در اسرع وقت 

این برنامه را به تصویب  برساند.
قالیباف در ادامه بیان کرد: ان شاءالله با عمل به توصیه های اخلاقی شخصی و 
اجتماعی رهبر معظم انقلاب و توصیه های کاری ایشان بتوانیم بیش از پیش در ایفای 

وظیفه مسئولیت خود در پیشگاه مردم سربلند باشیم.
افسار گرانی ها مهار شود

وی با اشاره به وضعیت گرانی ها که باید مورد توجه مسئولان اجرایی قرار گیرد، 
تاکید کرد: گرانی اقلام اصلی معیشت و رفاه مردم نکته مهمی است و درست است که 
ریشه گرانی ها در تورم ناشی از عملکرد دولت های پیشین است، اما این مساله وظیفه 
دستگاه های مربوطه را در کنترل قیمت ها نفی نمی کند و امیدوارم تلاش های شبانه 
روزی آنها در مهار زدن بر افسار گرانی ها هر چه سریع تر به نتیجه برسد و نگرانی های 

مردم در تامین معیشت برطرف شود.
به ذکر است کشتار هدفمند مردم مظلوم  رئیس مجلس خاطرنشان کرد: لازم 

فلسطین به دست جنایتکاران صهیوینست و هتک حرمت مسجد الاقصی را به شدت 
محکوم می کنیم و این قبیل اقدامات بیانگر ترس روزافزون رژیم اشغالگر صهیونیستی 

از مقاومت شجاعانه مردم فلسطین است.
ناقوس مرگ اشغالگران و متجاوزان به صدا درآمده است 

قالیباف بیان کرد: به اشغالگران هشدار می دهیم که آتش خشم تاریخی مسلمانان 
از هر زمانی شعله ورتر شده است و مجازاتی سخت و درهم کوبنده در انتظار آنها است. 
خون شهید راه حق را آشکار، مجاهدان فی سبیل الله را مصمم و صف منافقان را از 

مومنان جدا می کند.
وی با بیان اینکه فلسطین بیدارتر از همیشه است، گفت: ناقوس مرگ اشغالگران و 
متجاوزان به صدا درآمده است. جوانان مسلمان به خصوص جوانان مجاهد فلسطنی 
به لطف خداوند انتقام برادران و خواهران خود را از صهیونیست های آدم کش و 
غاصب خواهند گرفت و جمهوری اسلامی ایران تا دستیبابی به هدف نهایی و با تمام 
قوا پشتیبان انتفاضه نوین مردم عزتمند و شجاع فلسطین خواهد بود و جبهه متحد و 
مقتدر مقاومت در سراسر جهان نقشه های دشمن صهیونیست را نقش بر آب خواهند 
کرد. رئیس مجلس شورای اسلامی خطاب به دولت های کشورهای مسلمان اظهار 
کرد: دولت های کشورهای مسلمان در ماه رمضان باید همصدا با ملت های بیدار و 
غیور خود جنایت های رژیم اشغالگر و رو به زوال صهیونیستی را محکوم کنند. بدون 
شک دولت هایی که در برابر قتل فلسطینیان سکوت کرده اند، در نظر مسلمانان 

همدست جنایتکاران هستند.
قالیباف افزود: هر کسی که امروز در عمل پشتیبان مردم فلسطین نباشد و برای 
قطع ید جنایتکاران صهیونیست اقدامی نکند، به محاربه با خدا برخاسته است، هر 
چند که روزه بگیرد و نماز بگذارد همانا جز این نیست که خداوند از دوستی ورزیدن با 
کسانی که با شما در دین جنگیده اند و از سرزمین خود بیرونتان رانده اند یا در بیرون 
راندنتان همدستی کرده اند، شما را باز دارد و هر که با آنها دوستی ورزد از ستمکاران 

خواهد بود.

رئیس مجلس شورای اسلامی:

مهار گرانی و تورم مورد توجه مسئولان اجرایی قرار گیرد

 صباح زنگنه کارشناس مسائل خاورمیانه:

بغداد گرفتار تعارض منافع قدرت های بزرگ است
 نماینده پیشین ایران در سازمان همکاری  اسلامی گفت: 
جمهوری اسلامی ایران بارها و بارها به دوستان عراقی گوشزد 
زدن  آسیب  برای  محلی  به  عراق  نمی دهد  اجازه  که  کرده 
به امنیت ایران و آسیب رساندن به روابط دوستانه دو کشور 
تبدیل شود، حال این نیروهای مخالف چه می خواهد رژیم 
صهیونیستی، چه آمریکا و چه عربستان سعودی و ترکیه باشد. 
طبعا بحث امنیت و علائمی که از اخلال در امنیت عراق یا 
امنیت ایران بروز کند، با عکس العمل مواجه شده و خواهد شد 
و نقش دیپلمات های دو کشور باید بر این موضوع متمرکز باشد 
که عوامل موثر در این وضعیت را شناسایی کرده و آن ها را از 

میان بردارند. 
صباح زنگنه در گفت وگو با ایلنا، در تحلیل فراز و نشیب روابط 
ایران و عراق در ماه های اخیر گفت: روابط ایران و عراق محکوم 
شرایط فراگیرتر از بحث دولت ها و و حکومت هایی است که 
جابجا می شوند؛ به لحاظ تاریخی، فرهنگی و اجتماعی و 
در جهان می توانند  و  دارند  منطقه  در  که  مسائل مشترکی 
داشته باشند، روابط در حقیقت از این عناصر تاثیر می پذیرد 
و دولت ها می توانند این ارتباط ها را گسترش داده، تسهیل 
کنند و می توانند فضای بهتری برای توسعه این روابط ایجاد 
کنند و یا گاهی هم ممکن است به سمت تضعیف این روابط 

و ایجاد تنش در روابط گام بردارند. وی ادامه داد: شرایطی که 
الان منطقه در آن به سر می برد، شرایط بسیار فشرده ای است 
و فشارها از اطراف بر این روابط هم تاثیر می گذارد.  فشارها از 
سوی کشورهای بزرگ مانند آمریکا که با نام اشغال یا آزادسازی 
وارد عراق شد، وجود دارد تا سایر کشورهای پیرامون عراق که 
آن ها هم به دنبال داشتن جاپایی در سیاست ها و برنامه های 
این کشور هستند؛ چه آن هایی که به دنبال کسب منافع مادی 
هستند ، مانند کشورهای فاقد منابع نفتی نظیر اردن و مصر 
چه آن هایی که نفت دارند نظیر عربستان سعودی اما مایل 
نیستند عراق یک کشور قوی شده و با آن ها رقابت کند. برخی 
کشورها نیز هستند که به نفت عراق احتیاج دارند و از اهرم 

منابع آبی برای باج گیری از عراق استفاده می کنند. 
وی افزود: بنابراین عراق همواره گرفتار این تعارض منافع 
که  بزرگی  قدرت های  و  پیرامونی  کشورهای  خواسته های  و 
می خواهند در این کشور جای پای محکمی داشته باشند، 
بوده و هست. وضعیت امنیت در عراق نیز سالیان سال دچار 
اضطراب و حالت های نوسانی بوده و عوامل این موضوع نیز 
ناشی از تاثیرگذاری همین کشورهای پیرامونی و قدرت های 
بزرگ و ضعف و نارسایی شاکله حکومتی در داخل عراق است. 
در نتیجه مقوله امنیت در عراق یک مقوله بسیار متنوع و دارای 

عوامل اثرگذار متعددی است.
این کارشناس مسائل خاورمیانه گفت: طبعا کشورهایی که 
نام بردم، مایل نیستند ایران در عراق نفوذ حداکثری داشته 
آن ها فشار می آوردند و سیاست های خود جمهوری  باشد؛ 
اسلامی هم بعضا بی تاثیر نیست که گاهی به گروه های خاصی 
تمایل پیدا کرده است و آن گروه ها به نام ایران در مواردی وارد 
ایران و به ضرر کشورمان  نام  به  عمل شده و عملکرد آن ها 
تمام شده است. به هر حال  مسائلی از این قبیل همواره در 
مناسبات بین دو کشور تاثیرگذار بوده. ایران نفوذش را از دست 
نداده اما این نفوذ دچار آسیب شده و گروه هایی که خودشان را 
به ایران منتسب می کنند و یا نزدیک به ایران هستند در عملکرد 
اجتماعی شان اشتباهاتی داشته و دارند و طبعا آثار آن عملکرد 

اشتباه در تعداد آرای انتخاباتی هم تاثیر می گذارد. 
وی تاکید کرد: انتخابات  در عراق یک مساله داخلی است 
و خود مردم این کشور و احزاب با بررسی آسیب ها و قانون 
شان  رویه های  اصلاح  به  می توانند  عملکردها  و  انتخابات 
بپردازند اما جمهوری اسلامی ایران بارها و بارها به دوستان 
عراقی گوشزد کرده که اجازه نمی دهد عراق به محلی برای 
آسیب زدن به امنیت ایران و آسیب رساندن به روابط دوستانه 
دو کشور تبدیل شود، حال این نیروهای مخالف چه می خواهد 

رژیم صهیونیستی، چه آمریکا و چه عربستان سعودی و ترکیه 
باشد. طبعا بحث امنیت و علائمی که از اخلال در امنیت عراق 
یا امنیت ایران بروز کند، با عکس العمل مواجه شده و خواهد 
شد و نقش دیپلمات های دو کشور باید بر این موضوع متمرکز 
باشد که عوامل موثر در این وضعیت را شناسایی کرده و آن ها 

را از میان بردارند.  

فرمانده کل ارتش:

هرتهدیدی را با بالاترین سطح توانمندی 
پاسخ خواهیم داد

فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران تاکید کرد: ارتشِ امروز، با تجربه گهر 
بار دیروز، نبرد واقعی را در هر شرایط جغرافیایی آموخته و آزموده  و هر نوع تهدیدی 

را با بالاترین سطح توانمندی پاسخ خواهد داد. 
به گزارش روابط عمومی ارتش، امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده 
کل ارتش جمهوری اسلامی ایران، بمناسبت ۲۹ فروردین، روز ارتش و حماسه 
آفرینی های نیروی زمینی در پیامی تأکید کرد: ارتشِ امروز، با تجربه گهر بار دیروز، 
نبرد واقعی را در هر شرایط جغرافیایی آموخته و آزموده  و هر نوع تهدیدی را با 

بالاترین سطح توانمندی پاسخ خواهد داد.
متن پیام بدین شرح است:بسم الله الرحمن الرحیم

مِیرِ الْمُؤْمِنِینَ عَلیِ ابنِ اَبیطالِب 
َ
کِینَ بِوِلایََةِ أ ذِی جَعَلَنَا مِنَ الْمُتَمَسِّ هِ الَّ الْحَمْدُ لِلَّ

لَامُ ةِ عَلَیْهِمُ السَّ ئِمَّ
َ
وَ الْ

رمضان ماه ضیافت الهی و درگاه معراج بندگان صدیق خداوند به مقام رضوان 
حضرت حق تعالی است، باب گشوده رحمت الهی، لذت عبادت و ایثار، حلاوت 
مهرورزی به هم نوعان و نگاه فرامادی و اخروی به رفتار و منش انسانی، این ماه 
سراسر سعادت را مشحون رایحه رضوان کرده است. بندگان مخلص خدا در این 
ماه آسمانی، کردار علوی و کرامت حسنی را می آموزند، مسیر معراج را طلب 
می کنند و به لطف الهی، قدر می یابند. آرزوی تعالی طاعات و عبادات مقبولِ 
هم رزمانم در ارتش جمهوری اسلامی ایران و آحاد امت حزب الله را در این ماه 

مبارک و ایام پرقدر و فضیلت دارم.
۲۹ فروردین روز ارتش جمهوری اسلامی ایران و بزرگداشت حماسه آفرینی های 
نیروی زمینی، سالروز صدور فرمان تاریخی حضرت امام خمینی )ره(، و تقارن 
این سالگرد با  قرارگاه عبادت و اخلاص، برای آنان که در صفوف به هم پیوسته 
مشتاقان شهادت و ایثار حضور یافته اند، کارنامه مجاهدت ها و حماسه های ناب 
فرزندان ایثارگر امت در ارتش، این شجره طیبه را تداعی می کند. از شهید خلبان 
والامقام محمد نوژه که افطار روزه مبارکش در ایام و لیالی قدر به شربت شهادت 
گشوده شد تا دلدادگانی که در عملیات رمضان به فیض شهادت نائل آمدند و این 
خلعت فاخر را در رمضان المبارک به تن کردند؛ نشان مبارک ارتش و آیه پر فضیلت 
»وَ إنَّ جُندَنا لَهُمُ الغالِبون« را بر سینه داشتند و در شمار ارتش حزب الله، مرتبت 

فاخر سربازی ارتش یافته بودند.
فرزندان ملت در ارتش جمهوی اسلامی ایران تحت هدایت امامین انقلاب، 
ارتش قدرتمند را در تراز ارتش انقلابی، معنویت محور، ولایی و مردمی ارتقا دادند، 
امنیت مرزها را با خون پاک رزمندگان و ایثار خانواده معظمشان تأمین کرده و 

همواره امنیت خاطر شریف ملت را در دستور کار خود قرار دادند.
 هر جا که نیاز به حضور و پشتیبانی از ملت عزیز در دشواری ها و رخدادهای 
طبیعی بوده، ارتش در خط مقدم و به موقع به یاری مردم آمده و نشان داده که 
ارتشی تک بعدی و نیروی نظامی صرف نیست و به معنای واقعی کلمه،  شعار 
ارتش فدای ملت را جامه عمل پوشانده و با تمام وجود در خدمت مردم نجیب و 
نستوه  بوده است. امروز ارتش جمهوری اسلامی ایران، تنها ارتش معنویت محور 
دنیاست که اقتدار و سیادت خود را در پای بندی به سیره بزرگان دین و عمل به 
تکلیف سربازی و جانبازی ملت بزرگ ایران یافته است . افزایش توان نظامی ارتش، 
به روزآوری  راهکنش ها و شیوه های نبرد متناسب با جنگ های نوین و آمادگی 
رویارویی با هر تهدیدی، ارتش و مجموعه مقتدر نیروهای مسلح را تبدیل به بازوی 

اقتدار نظام و جمهوری اسلامی را  لنگر ثبات منطقه کرده است.
اهریمن روان پریش و یاوه گو بداند عمق راهبردی دشمن در دسترس تجهیزات 
هزینه ای  ایران،  علیه  اقدام  گونه  هر  و  است  اسلامی  جمهوری  بلند  دست  و 
گزاف برایشان به دنبال خواهد داشت. ارتشِ امروز، با تجربه گهر بار دیروز، نبرد 
واقعی را در هر شرایط جغرافیایی آموخته و آزموده  و هر نوع تهدیدی را با بالاترین 
سطح توانمندی پاسخ خواهد داد. با اتکا به قدرت لایزال الهی و اعتماد کامل به 
توانمندی و باورهای اعتقادی همرزمانم و تشکر خالصانه از مجاهدت و ایثار این 
عزیزان و خانواده صبور و معظمشان ، و قدردانی از ملت فهیم ایران که همواره 
پشتیبان صدیق ارتش جمهوری اسلامی ایران بوده اند، به پیشگاه فرماندهی 
معظم کل قوا و امت حزب الله معروض می دارم ارتش جمهوری اسلامی ایران 
در اجرای مأموریت قانونی خود، آماده ایثار جان در راه اعتلای نام ایران سربلند 
اسلامی و ملتی به بزرگی تاریخ به فرماندهی نایب امام زمان )عجل الله تعالی فرجه 

الشریف( حضرت امام خامنه ای عزیز است.
فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران

سرلشکر ستاد سید عبدالرحیم موسوی

لاجوردی نماینده مردم تهران:

گرانی سرسام آور خودرو، داد مردم را 
درآورده است

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: گرانی و رشد سرسام آور 
قیمت خودرو داد مردم را درآورده است و علیرغم تذکرات پیاپی نمایندگان به وزیر 

صمت شاهد اقدام شایسته ای نبوده ایم.
زهره سادات لاجوردی نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی ظهر روز 
)یکشنبه ۲8 فروردین( در تذکر شفاهی در صحن علنی مجلس گفت: ضمن خدا 
قوت به رئیس جمهور در خصوص تلاش های مضاعف دولت خواستار تسریع 
تعیین دبیر ستاد حمایت از خانواده و جوانی جمعیت هستیم. با وجود گذشت 
۵ ماه از تصویب این قانون هنوز ستادی که قرار بود تشکیل شود، تشکیل نشده 
است که باید برای اینکه مفاد این قانون اجرایی شود پیگیری های لازم در این زمینه 
صورت بگیرد. لاجوردی تصریح کرد: تذکر دوم به آقای فاتحی امین وزیر صمت 
است. درباره گرانی و رشد سرسام آور قیمت خودرو باید بگویم که داد مردم درآمده 

است و علیرغم تذکرات پیاپی نمایندگان شاهد تأثیر یا اقدام شایسته ای نبوده ایم.
وی افزود: همچنین درباره تولید کنندگان اصناف مختلف که در شهرک های 
صنعتی زمین خریداری کرده اند اما به دلیل مشکلات به وجود آمده و ناشی از 
کرونا، تحریم و سایر عوامل موفق به واردات تجهیزات و ماشین آلات مورد استفاده 
خود نشدند تا در تاریخ مقرر بهره برداری کنند. شرکت ذیربط حکم خلع ید آنان را 
از مراجع قضائی گرفته در حالی که آنها اغلب آماده تولید و یا راه اندازی هستند آنها 

را وادار به خریداری دوباره زمین و یا ترک آن کردند.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: با توجه به شعار سال 
شرایط کنونی و ضرورت مقابله با رکود اقتصادی آن هم در شرایطی که کشورهای 
همسایه سرمایه داران ایرانی را جذب می کنند، باید بدانیم چنین اقداماتی موجب 
فرار سرمایه های داخلی می شود که امید است تمهیدات لازم در این باره انجام 
شود. لاجوردی خاطرنشان کرد: همچنین درباره عدم استفاده از مسببین وضع 
موجود در مدیریت کشور با توجه به تأکید صریح رئیس جمهور بر این موضوع 
ضروری است اقدامات لازم در این زمینه انجام گیرد. وی در پایان در تذکری به 
هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: رأی استمزاجی که در جلسه 
غیر علنی مجلس راجع به فضای مجازی گرفته شده، قانونی نبوده و باید در این 

باره تجدید نظر شود.

 یک فعال سیاسی اصولگرا گفت:  تغییرات کابینه باید به طور ویژه در حلقه 
دوم مدیریتی آقای رئیسی انجام شود و در وزارت خانه های صمت، کشاورزی، 
این  تغییرات در  باشند؛ چراکه ضرورت  بیشتری داشته  نظارت  نیرو  و  کار 

وزارتخانه ها بیشتر احساس می شود. 
حسن بیادی در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال که آیا کابینه دولت 
سیزدهم تا به امروز عملکرد موفقی داشته است یا خیر و فکر می کنید تغییراتی 
در این زمینه نیاز است، گفت: دولت آقای رئیسی در بخشی از زمینه ها خیلی 
موفق بوده و از بیان مسائلی که برای گول زدن مردم و بی خود سر زبان ها  
تاکید   اما  ایجاد می  کرد، صرف نظر کرده است.  را  و مشکلاتی  بود  افتادن 
می کنم، تغییرات در کابینه و به طور ویژه در حلقه دوم مدیریتی ایشان باید 

صورت بگیرد.
وی در پاسخ به این سوال که در چه جاهایی باید این تغییرات صورت بگیرد، 
گفت: چون نمی خواهم به طور خاص وارد این موضوع شوم، بطور کلی بیان 
کردم. فلذا این تغییرات در لایه های دوم نیاز بیشتری نسبت به سطح وزیران 

دارد و در سطح وزیران احتمالا این تغییرات باید خیلی کم و محدود باشد.
شاید مجلس یک یا دو وزیر را استیضاح کند

بیادی در پاسخ به این سوال که نقطه قوت کابینه آقای رئیسی را در کجا 
می بینید، گفت: نقطه قوت کابینه آقای رئیسی در این است که مردم قبول 
کرده اند ایشان در حال خدمت به عنوان یک دولت مردمی است. توانسته 
آرامش عمومی را برقرار و جار و جنجال  کاذب که درباره برجام، ارز و برخی 
آقای  آنکه  دوم  نکته  ببرد.  بین  از  را  داشت  وجود  اجتماعی  دیگر  مسائل 
رئیسی انتقادی از عملکرد دولت های قبل نکرد و از تجارب دولت های پیشین 
استفاده کرد و تا امروز کسی را تخریب نکرده است. هر چه را که دولت وی 
انجام می دهد، پاسخگوی اعمال خودشان است و اشتباه اعمال خود را به 
گردن دیگری نمی اندازند به هر حال همه باید کمک کنیم تا ایشان موفق 

شود. اگر به آقای رئیسی و دولت مستقر کمک کنیم، به نفع همه است و اینکه 
دائما انتقادات بی ربط، غیرواقعی و بدون نظر کارشناسی انجام دهیم و باعث 

ناامیدی مردم شویم کار درستی نیست.
دبیرکل جمعیت آبادگران جوان ایران اسلامی تاکید کرد: اما به طور جدی 
اعتقاد دارم باید در سطح دوم حلقه مدیریتی دولت به ویژه در بخش های 
صمت، کشاورزی، وزارت کار و رفاه اجتماعی و دارایی و نیرو بیشتر نظارت 
کنند و ضرورت تغییرات در این وزارتخانه ها بیشتر احساس می شود و باید 
توجه داشت که نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی هم به این نتیجه 

رسیده اند که باید تغییرات مدیریتی صورت بگیرد.
بیادی در پاسخ به این سوال که آیا مجلس وزرای دولت را استیضاح می کند یا 

خیر گفت: احتمالا خیلی کم و شاید در حد یک یا دو نفر باشد.
از جیب مردم برای ماندگاری در پست های مدیریتی استفاده نکنیم 

دبیرکل جمعیت آبادگران جوان ایران اسلامی گفت: ما باید آینده نگر باشیم 
و تضمین آینده نگری هم رعایت حقوق شهروندی مردم است. ما نباید از جیب 
مردم برای ماندگاری خودمان بر سر پست های مدیریتی برنامه درست کنیم. 
دولت این مطلب را باید خوب درک کند که گرانی های افسار گسیخته، مردم را 
تحت فشار قرار داده است و بالا رفتن بی رویه قیمت ها به ویژه آب، برق، تلفن 
و گاز و مالیات های خلق الساعه که به مردم و بخش تجارت و صنعت تحمیل 
می شود مردم را عاصی کرده است. همچنین مسائلی که می گویند ما برای 
اقشار ضعیف و آسیب پذیر امتیازات ویژه ای در نظر گرفتیم، همه این حرف ها 
شوخی است و این کار اصلا تاثیرگذار نبوده و مردم از این بخش ناراضی 
هستند. چنانچه خوب دقت کنید قیمت کالا هم مثل قیمت ارز ساعتی جا 
به جا می شود و به همین دلیل این موضوعات شایسته دولت فعلی نیست و 
باید حتما تغییرات جدی بالاخص در لایه دوم مدیریتی دولت در سطح معاونان 
و روسای سازمان ها انجام شود و دیگر آنکه اگر توافق در معاهده برجام برای 
جامعه گشایشی نداشته باشد، حتما با واکنش عمومی مردم مواجه خواهد 

شد.

بیادی فعال سیاسی اصولگرا: 

باید در حلقه دوم مدیریتی کابینه دولت تغییراتی ایجاد شود

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس: 

قطعا از تیم مذاکره کننده قبلی مشاوره گرفته می شود
 چند روز قبل مقام معظم رهبری به تایید تیم مذاکره کننده به ریاست علی باقری کنی پرداختند و به ضرورت نقد خوشبینانه 

تاکید کردند.
در این خصوص یعقوب رضازاده معتقد است، مشکل در طرف های مقابل دیده شده و انشاالله که تیم مذاکره کننده با در 
نظر گرفتن تمام جوانب جلو می رود و سخنان و فرمایشات مقام معظم رهبری دقیقا در تایید رفتارها و حرکت رو به جلو تیم 

مذاکره کننده در مذاکرات وین بوده است.
 یعقوب رضازاده در گفت و گو با جماران، درباره تیم مذاکره کننده با توجه به رهنمودهای مقام معظم رهبری، گفت: مقام 
معظم رهبری در دیدار با کارگزاران و مسئولان دولتی قبل از افطار ماه مبارک رمضان به تایید تلاش تیم مذاکره کننده برای به 
نتیجه رسیدن مذاکرات در وین پرداختند. دو روز قبل ما در وزارت امورخارجه مهمان آقای وزیر بودیم و دکتر باقری کنی هم در 
این جلسه حضور داشتند و خوشبختانه در آن جلسه ۴ ساعته بین اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجه مجلس، 

وزیر، رییس تیم مذاکره کننده و معاونین انجام گرفت.
 فرمایشات رهبری در تایید رفتارها و حرکت رو به جلو تیم مذاکره کننده بوده است

وی در ادامه گفت و گو با جماران، افزود: نگاه ملی و تلاش و عزم ملی توام با اقتدار ملی و در نظر گرفتن مصالح ملت و 
کشور در سخنان رییس تیم مذاکره کننده و وزیر امور خارجه خوشبختانه مشاهده شد، نگاهی که در آنجا کاملا مشخص بود، 
رییس تیم مذاکره  کننده به دور از هر گونه نظرات شخصی صرفا با در نظرگرفتن دیدگاه مقام معظم رهبری و رییس دولت و 
همچنین با دیدگاه در نظر گرفتن امنیت و عزم مردم در این مذاکره قدم گذاشته و پیش می رود و آنجا که مقام معظم رهبری 
شاهد بودند، با مشکل برخورد کردند. مشکل در طرف های مقابل دیده شده و انشاالله که تیم مذاکره کننده با در نظر گرفتن 
تمام جوانب جلو می رود و سخنان و فرمایشات مقام معظم رهبری دقیقا در تایید رفتارها و حرکت رو به جلو تیم مذاکره کننده 

در مذاکرات وین بوده است.

 در تیم مذاکره کننده جدید هیچ آثاری از ضعف یا حرکت رو به عقب دیده نمی شود
 یعقوب رضازاده در ادامه گفت: در تیم مذاکره کننده جدید هیچ گونه آثاری از ضعف یا حرکت رو به عقب دیده نمی شود. 
مواضع، مواضع اصولی، منطقی و در نظر گرفتن تمام شئونات ملی و عزم جدی دیده می شود و تقریبا موازی با قانون 
راهبردی مجلس شورای اسلامی است. در تیم مذاکره کننده قبلی قانون راهبردی مجلس تصویب نشده بود و اواخر دولت 
تصویب شده بود که دیگر فایده ای نداشت اما برای تیم مذاکره کننده قانون راهبردی مجلس در حقیقت یک قانون تمام 
کننده است که بایستی بر اساس آن قانون که مورد تصویب مقام معظم رهبری و شورای نگهبان قرار گرفته است، به دولت 

ابلاع شده و بر اساس آن حرکت می کنند. 
فکر میکنم در فرصت های آینده توافق نهایی شود

 عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس در پاسخ به این سوال که آیا تیم مذاکره کننده فعلی از تیم مذاکره دولت حسن روحانی 
مشاوره می گیرند، گفت: قطعا از تیم قبلی هم مشاوره گرفته می شود و بعضی از آن ها هم در اتاق فکر هستند و انشاالله اگر 
تاخیری هم ایجاد شده از طرف تیم مذاکره کننده ما نبوده و نیست و از سوی طرف های مقابل بوده است. طرف های مذاکره 

کننده در حال برطرف کردن مشکلات هستند که فکر میکنم در فرصت های آینده نهایی شود و مذاکره به اتمام برسد.
وی افزود: کلیه توافقاتی که از سوی تیم مذاکره کننده صورت بگیرد، بایستی مورد تایید رهبر معظم انقلاب، رییس جمهور 

و به تایید مجلس شورای اسلامی قرار بگیرد.
وی با بیان اینکه هر روز اخبار ضد و نقیض از روند مذاکرات به گوش می رسد، گفت: گاهی اوقات سیاست های ایجابی 
مذاکره و در حقیقت طبق مصلحت در بخش رسانه ای به نحوی منعکس می شود که طرف های مقابل احتمالا سواستفاده 

نکنند اما عزم دولت و تیم مذاکره کننده این است که توافقات به نتیجه برسد.
یعقوب رضا زاده در پایان گفت: انشاالله در آینده نزدیک شاهد به توافق رسیدن مذاکرات خواهیم بود.



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.ir

امام علی علیه السلام:
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول و سردبیر: حسین عبداللهی
مدیرتحریریه: روح اله کرمانی جمکرانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت

تلفن: 32903209 - 32906160 صندوق پستی: 37185/4495 
نشانی:قم- بلوارشهید صدوقی،کوچه 21ممیزیک پلاک 47

اذان صبح:05/06 طلوع آفتاب:06/34 اذان ظهر:13/06 اذان مغرب: 19/57

اپ
وچ

فی 
گرا

یتو
ل

سبز
خه 

شا

هر که کم خورد ، اندیشه اش 
روشن و زلال می گردد .

دوشنبه -29فروردین ماه 1401 - سال بیست وپنجم- شماره 5483

. غرر الحکم : ج 5 ص 299 ح 8462

دادگاه مهرشاد سهیلی برگزار شد
وکیل مدافع مهرشاد سهیلی می گوید یک جلسه دادگاه برای رسیدگی به اتهامات »تحصیل مال نامشروع« 
و »غصب عنوان« و »جعل سند« موکلش برگزار شده است. عبدالصمد خرمشاهی در گفت وگو با ایسنا در این 
باره اظهار کرد: دادگاه مهرشاد سهیلی  روز ۲۰ فروردین در شعبه ۱۱۰ دادگاه کیفری دو استان قم برگزار شد 
و از آنجا که موکلم زیر ۱8 سال است دادگاهش در شعبه ۱۱۰ دادگاه کیفری قم که ویژه اطفال هم است برگزار 
شد. موکلم اتهامات را تکذیب کرد و گفت که اقداماتش همواره خیر و در جهت  کمک به فقرا  بوده است.وی 
ادامه داد: عناوین اتهامی موکلم »تحصیل مال نامشروع« و »غصب عنوان« و »جعل سند« بوده است. در دفاع 
از موکلم گفتم که هرگز و در هیچ جا عنوانی برای خود قائل نشده و اگر دیگران او را با عناوینی مانند فرمانده یاد 
کردند مشمول غصب عنوان نمی شود.خرمشاهی گفت: ایرادات شکلی و ماهوی پرونده را در دفاع از موکلم 

عنوان کردم و با اعلام ختم رسیدگی، رای پرونده طی روزهای آتی صادر خواهد شد.

آخرین وضعیت کرونا در استان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: طی بیست و چهار ساعت منتهی به بیست و هشتم فروردین ماه 
جاری، کرونا موجب جان باختن ۲ نفر در قم شد. به گزارش روز یکشنبه دانشگاه علوم پزشکی قم، مهدی 
مصری درگفت و گویی بیان کرد: طی مدت یاد شده، ۴۱ نفر با علائم کرونا در مراکز درمانی استان پذیرش 
شدند.وی با بیان اینکه ۲۱ بیمار کرونایی در قم بستری هستند، بیان داشت: حال چهار نفر از این بیماران 
وخیم است و در بخش مراقبت های ویژه تحت درمان قرار دارند. رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه 
از ۵8 تست روزانه کرونا، پنج مورد آن مثبت گزارش شده است، یادآور شد: تاکنون یک میلیون و 8۴۶ هزار و 
۴8۷ دُز واکسن از ابتدای طرح ملی واکسیناسیون عمومی علیه کرونا در این استان تزریق شده است.قم از 

بیست وهشتم اسفندماه سال گذشته در فهرست مناطق زرد و نسبتا پرخطر کرونایی کشور قرار دارد

انتقال 28 زندانی ایرانی از قطر به کشور 
سفیر جمهوری اسلامی ایران در قطر از انتقال ۲8 زندانی ایرانی در این کشور پیرو سفر رئیس جمهور ایران 
به دوحه خبر داد. حمیدرضا دهقانی در حساب کاربری خود در توییتر درباره انتقال زندانیان ایرانی در قطر 
نوشت: با تبریک ولادت امام حسن مجتبی )ع( خوشحالیم که اعلام کنیم پیرو سفر آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی رئیس جمهوری به قطر، امیر قطر با صدور فرمانی با انتقال ۲8 نفر از زندانیان ایرانی به کشورمان 
موافقت کرد.وی اضافه کرد: در طول ماه گذشته در حال آماده سازی پرونده و اخذ رضایت از زندانیان برای 

انتقال بوده ایم.

احضار کاردار سوئد در ایران به وزارت خارجه 
 در پی حوادث چند روز اخیر در سوئد که با آتش زدن قرآن کریم توسط راسموس پالودن، رهبر یک فرقه راست 
افراطی در شهر لینکوپینگ همراه بود، کاردار سوئد در تهران در غیاب سفیر آن کشور توسط رییس اداره سوم 
غرب اروپای وزارت امور خارجه احضار و مراتب اعتراض شدید جمهوری اسلامی ایران نسبت به اقدام موهن 

فرد یاد شده که متاسفانه به بهانه آزادی بیان با حمایت پلیس سوئد صورت گرفت، به وی ابلاغ شد. 

وضعیت جسمانی محسن رضایی چگونه است ؟ 
 یک مقام مسئول در دفتر محسن رضایی معاون اقتصادی رئیس جمهور ضمن اعلام آخرین وضعیت وی 
گفت: حال عمومی دکتر محسن رضایی نسبت به گذشته بهتر شده است و در منزل در حال استراحت است. 
وی تاکید کرد: نیازمند دعای خیر روزه داران جهت بهبودی تمام بیماران و سلامتی کامل سرباز وطن دکتر 

محسن رضایی هستیم.. 

رهبر موقت اخوان المسلمین مصر به حبس ابد محکوم شد
دادگاهی در مصر رهبر موقت اخوان المسلمین این کشور را در پرونده معروف به " نفوذ به مرزهای شرقی " 
به حبس ابد محکوم کرد. به گزارش ایرنا به نقل از پایگاه خبری »الیوم السابع« مصر، دادگاه کیفری قاهره روز 
)یکشنبه( در جریان محاکمه مجدد »محمود عزت« رهبر موقت اخوان المسلمین در پرونده ای که در رسانه ها 
به عنوان »نفوذ به مرزهای شرقی« شناخته می شود، حکم حبس ابد صادر کرد. پیشتر رسانه های مصری اعلام 
کرده بودند که قوه قضائیه این کشور حکم اعدام محمود عزت رهبر موقت اخوان المسلمین را تایید کرده است. 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم  خبرداد:

۱5 مجموعه به علت تخلفات بهداشتی پلمب شدند 
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم از انجام ۶ هزار بازرسی برای نظارت بر رعایت بهداشت در 
مجموعه ها و اماکن مختلف استان خبرداد و گفت: از اول ماه رمضان ۱۵ مجموعه پلمب و برای هزار و 

۲۷۹ مجموعه اخطار تعطیلی ۴8 ساعته صادر شده است. 
سیامک محبی با اشاره به اجرای طرح تشدید نظارت های بهداشتی در ماه مبارک رمضان گفت: در 
دو هفته گذشته از آغاز ماه مبارک بازرسان مرکز بهداشت با برقراری کشیک در ساعات بعد از افطار علاوه 

بر فعالیت روزانه، در مجموع موفق به انجام  ۶ هزار و ۶۷۳ مورد نظارت شدند. 
وی افزود:  این نظارت ها که با تاکید بر بازرسی از مراکز و کارگاه های تولید و فروش زولبیا بامیه، 
واحدهای پخت و فروش آش و حلیم، مراکز تهیه و توزیع مواد غذایی، مراکز و امکنه مسیرراهی، نظارت 
بر فعالیت استخرها و نیز رعایت پروتکل ها در مدارس انجام شده است منجر به پلمب یا تعطیلی ۱۵ 

امکنه متخلف شد.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در این مدت همچنین هزار و ۲۷۹ مرکز و امکنه نیز 
اخطار تعطیلی ۴8 ساعته دریافت کردند که در نظارت های بعدی چنانچه نواقص اعلام شده رفع نشود 

اقدام به تعطیلی و پلمب محل خواهد شد.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف گردوی قاچاق در اتوبوس مسافربری 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از کشف یک تن و ۱۶۰ کیلوگرم گردوی قاچاق در پی بازرسی از 

یک دستگاه اتوبوس مسافربری بین شهری در قم خبر داد. 
سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری ۱۲۲ فرماندهی انتظامی استان در راستای 
اجرای طرح برخورد با خودروهای حامل کالای قاچاق یک دستگاه اتوبوس مسافربری بین شهری را 

متوقف کردند.
وی خاطرنشان کرد: در بررسی صورت گرفته از خودرو فوق یک تن و ۱۶۰ کیلوگرم گردوی خارجی 

فاقد مجوز و قاچاق کشف شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: کارشناسان ارزش ریالی این محموله را حدود ۲ میلیارد 
ریال اعلام کردند.  اسماعیلی ادامه داد: در نهایت راننده دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده برای 

انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

حمل گردو قاچاق با اتوبوس مسافربری 
 جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف یک تن و ۱۶۰ کیلوگرم گردوی قاچاق در پی بازرسی از یک 

دستگاه اتوبوس مسافربری بین شهری در قم خبر داد. 
 سردار بهادر اسماعیلی" اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری ۱۲۲ فرماندهی انتظامی استان در 
راستای اجرای طرح برخورد با خودروهای حامل کالای قاچاق یک دستگاه اتوبوس مسافربری بین 

شهری را متوقف کردند.
وی خاطرنشان کرد: در بررسی صورت گرفته از خودرو فوق یک تن و ۱۶۰ کیلوگرم گردوی خارجی 

فاقد مجوز و قاچاق کشف شد .
جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: کارشناسان ارزش ریالی این محموله را حدود ۲ میلیارد 

ریال اعلام کردند.
سردار اسماعیلی ادامه داد: در نهایت راننده دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم خبرداد:

توقیف پژو پارس حامل کالای قاچاق 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان از توقیف یک دستگاه پژو پارس حامل بار قاچاق در این 

استان خبر داد 
 سرهنگ ولی ترابی اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری ۱۲۲ فرماندهی انتظامی استان، در عوارضی 

"قم-تهران" یک دستگاه پژو پارس را به ظن حمل بار قاچاق متوقف کردند.
وی افزود: در ادامه مأموران طی بازرسی از خودرو موصوف، ۲۲۴ جفت کتانی خارجی فاقد مجوز و 

قاچاق کشف کردند.
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم گفت: سرانجام خودرو به پلیس امنیت اقتصادی استان 
منتقل و در نهایت متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی 

استان شد.

فرمانده سپاه امام علی ابن ابی طالب)ع( استان قم، 
هدف از تعیین شهید شاخص در هر سال را زنده کردن،  
بازآفرینی و معرفی الگوهای درخشان و نام آوران شهدای 

بسیجی به جوانان برشمرد. 
سردار محمدرضا موحد فرمانده سپاه امام علی بن ابی 
طالب)ع( و حجت الاسلام سید حسن اکبری مسئول 
نمایندگی ولی فقیه در سپاه استان قم با خانواده شهید 
والامقام سید مجتبی صالحی خوانساری که به عنوان 
شهید شاخص سال ۱۴۰۱ استان قم معرفی شده است، 

دیدار کردند.
با اشاره به جایگاه رفیع و  در این دیدار سردار موحد 
شامخ شهدا گفت: در راستای ترویج سبک زندگی شهدای 
گرانقدر بسیجی و بهره گیری از این گوهرهای گنجینه 
انقلاب اسلامی، معرفی شهدای شاخص بسیج از سال 
۱۳8۹ پایه گذاری شده است که این سنت حسنه فرصت 

بی نظیری برای فرهنگ سازی در حوزه  مقاومت، ایثار و 
شهادت و بازخوانی سبک زندگی نام  آوران بسیجی است. 
وی افزود: پرداختن به معیارها و ویژگی های جوان مومن 
انقلابی و معرفی الگوهای عینی در تاریخ عزتمند انقلاب 
باعث  جوان  نسل  برای  الگو  این  بازآفرینی  و  اسلامی 
جریان سازی الگوی جوان مومن انقلابی  خواهد شد. 
در ادامه این دیدار نیز حجت الاسلام سید حسن اکبری 
گفت: تجلیل از مقام شامخ شهدا بعنوان گنجینه های 
تاریخ اسلام و انقلاب اسلامی و نشر، گسترش و تقویت 
فرهنگ ایثار، جهاد و شهادت جزو نیازهای اساسی جامعه 
برای شناختن و گم نکردن مسیر پر افتخار و شکوهمند 

انقلاب اسلامی است.
مسئول نمایندگی ولی فقیه در سپاه استان قم منظور 
از تعیین شهید شاخص سال را تبیین سیرهء عملی شهدا 
نمودن محیط  ارزشی  و  فرهنگی جامعه  مدیریت  برای 

مجتبی  سید  والامقام  شهید  افزود:  و  دانست  جامعه 
صالحی خوانساری، طلبه  فاضل، عالم و مردمی بود که 
این وجه مردمی بودن و جهادی بودن به معنای واقعی 
و سیرت پاک و خلوص نیت از ویژگی های بسیار بارز این 
روحانی شهید می باشد، که هنوز شخصیت والای این 
شهید به خوبی برای جامعه تبیین و برجسته نشده است. 
ان شاء الله بتوانیم در این سال گامی در شناساندن هرچه 

بهتر ایشان به نسل جوان و جامعه برداریم.
همچنین در ادامه همسر و خانواده این شهید به بیان 
برخی ویژگی های اخلاقی، معنوی و مردمداری شهید 
صالحی خوانساری پرداختند و گفتند: شخصیت معنوی 
ایشان آنقدر برجسته بود که حضرت آیت الله بهجت)ره( 
در مراسم ختم شهید تمام قد جلوی درب مسجد برای 
آقا  می گفتند  و  ایستادند  مهمانان  به  خوش آمدگویی 

مجتبی صالحی خوانساری مثل آئینه صاف و پاک بود.

فرمانده سپاه استان قم: 

هدف از تعیین شهید شاخص معرفی الگوهای درخشان به جوانان است 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خبرداد:

پیشرفت ۹5 درصدی
 سازه تونل جمهوری اسلامی 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: پروژه ادامه بلوار جمهوری حدفاصل 
میدان امام حسین)ع( تا بلوار یادگار امام با صرف ۳۰۰ میلیارد تومان هزینه در نیمه 

نخست سال ۱۴۰۱ به بهره برداری می رسد.
اجرا در شهر قم اظهار کرد:  پروژه های در حال  تبیین  عباس حلوایی زاده در 
ازجمله پروژه های شاخص شهرداری، تقاطع های غیرهمسطح یا احداث بلوارها و 
بزرگراه های شهری است که اکثراً پروژه های دوساله و سه ساله هستند و این طول 
زمان به علت حجم بالای عملیات عمرانی و رفع معارضات تأسیساتی و تملکی اتفاق 

می افتد.
وی ادامه داد: ازجمله پروژه هایی که سال های گذشته آغازشده و امسال تکمیل و 
به بهره برداری می رسد، پروژه ادامه بلوار جمهوری حدفاصل میدان امام حسین)ع( 
تا بلوار یادگار به طول 8۰۰ متر است که زیرگذر تونلی آن با ۳8۰ متر طول اجراشده و 

بالغ بر سه هزار و ۵۰۰ متر بتن برای اجرای آن مصرف شده است.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم، با بیان اینکه عملیات سازه ای این پروژه 
بالغ بر ۹۵ درصد پیشرفت فیزیکی داشته و کل پروژه بالغ بر ۷۰ درصد پیشرفت دارد 
گفت: به علت اینکه عملیات عمرانی این پروژه داخل بافت انجام می شد و همزمان 
می بایست انحراف ترافیکی و جابه جایی تأسیسات شهری را انجام می دادیم، با 
مشکلاتی مواجه بودیم که برای رفع آن به صورت گام به گام و بخش به بخش پیش 
رفتیم. وی با تأکید بر اینکه بیشتر موارد رفع معارضات تأسیساتی ازجمله فاضلاب، 
فیبر نوری، شبکه گاز، آب شیرین، شبکه فشارقوی ۲۰ کیلوولت و فشار ضعیف که 
داخل شبکه و معابر بوده انجام شده است، تصریح کرد: در حال حاضر عملیات 
در دست  امام  یادگار  تا  تملک مسیر حدفاصل سواران  ادامه  و  تونل  نازک کاری 
اجراست تا ان شاءالله طبق برنامه ریزی کلان مدیریت شهری تا نیمه اول امسال این 

پروژه به بهره برداری برسد.
حلوایی زاده خاطرنشان کرد: اجرای عملیات عمرانی و تملک صورت گرفته برای 
این پروژه حدود ۳۰۰ میلیارد تومان است که بزرگ ترین بزرگراه درون شهری قم از 

پردیسان تا یادگار امام را ایجاد می کند.
 

رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم خبرداد:

تشکیل اندیشکده اجتماعی برای رفع 
علمی مشکلات و آسیب های جامعه 

در  گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  اجتماعی  و  فرهنگی  کمیسیون  رئیس 
اندیشکده اجتماعی برای هر موضوع و آسیبی، هیئت یا میز اندیشه ورز تشکیل 
می شود و آن ها پیرامون یک موضوع مسئله شناسی، ریشه یابی و آسیب شناسی 

کرده و راه های برون رفت از آن موضوع را شناسایی می کند.
مصطفی ملایی با اشاره به طرح موضوع تشکیل اندیشکده اجتماعی برای رفع 
مشکلات و آسیب های موجود در جامعه، اظهار کرد: با تشکیل این اندیشکده 
در شورای شهر به دنبال مشارکت نخبگان علمی و فرهیختگان جامعه )حوزوی و 
دانشگاهی( پیرامون بررسی و رفع آسیب های اجتماعی و پیشگیری از رشد آسیب ها 
هستیم. وی با بیان اینکه در این اندیشکده برای هر موضوع و آسیبی، هیئت یا میز 
اندیشه ورز تشکیل می شود افزود: هر میز و یا هیئت اندیشه ورز پیرامون یک موضوع 
می پردازد؛ به عنوان مثال این هیئت ها به پدیده و آسیب سگ گردانی، عمارت های 
غیرمجاز، آرایشگاه های غیرمجاز و … پرداخته و پیرامون آن پدیده و آسیب، مسئله 
را  موضوع  آن  از  برون رفت  راه های  و  کرده  آسیب شناسی  و  ریشه یابی  شناسی، 

شناسایی می کند و این یعنی به درد و راه درمان می پردازد.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: اتصال 
این میزهای اندیشه ورز به یکدیگر، یک اندیشکده را تشکیل می دهد که باید در 

دانشگاه ها یا حوزه قرار داشته باشند.
وی با تأکید بر اینکه این اندیشکده باعث می شود جامعه علمی ما که موضوعات 
را در قالب مدل ها بررسی می کنند، با هم همگرا و هم افزا شوند، گفت: این ظرفیت 
برای بررسی و رفع آسیب های شهر مورداستفاده قرار می گیرد؛ یعنی ما جامعه علمی 
و نخبگانی را از حاشیه به متن کار و پای حل مشکلات جامعه آورده و مسئولیت پذیری 

جامعه علمی را نسبت به مسائل و مشکلات جامعه تقویت می کنند.
وی ابراز کرد: پدیده مشارکت نخبگان و جامعه حوزوی و دانشگاهی باعث می شود 
این اقشار اثرگذار از وضعیت سکوت درآمده و هم راستا با هم در جهت حل مشکلات 
جامعه تلاش کنند و از سوی دیگر جامعه هنگامی که ببیند نخبگان و فرهیختگان 
موضوعی را ناهنجاری و آسیب می دانند به عنوان الگو به آن نگاه کرده و برای تغییر 

وضعیت، تلاش خواهند کرد.
به گفته رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای اسلامی شهر قم، وقتی 
پدیده ای به صورت علمی بررسی شود، راه های برون رفت از آن نیز به صورت علمی 

و عملیاتی مشخص می شود.
  

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم:

قطع و جابجایی بدون مجوز درختان 
درسطح شهرغیرقانونی است

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از جلوگیری از جابجایی و 
قطع درختان سطح شهر بدون مجوز کمیسیون ماده هفت شهرداری قم خبر داد.

پیام جوادیان با اشاره به اقدامات انجام شده برای توسعه فضای سبز در سال های 
اخیر در شهر قم اظهار کرد: در سال های اخیر شهرداری هزینه های قابل توجهی را 
در زمینه توسعه فضای سبز در سطح شهر و تکمیل کمربند سبز شهر قم انجام داده 
تا بتوانیم ضمن افزایش سرانه ها، به تقویت شادابی و طراوت شهر و بهبود اقلیم و 

آب وهوا نیز کمک کنیم.
وی با اذعان به اینکه کاشت هر درخت هزینه های سنگینی برای شهر و شهروندان 
دارد تصریح کرد: به همین منظور، حفظ سرمایه های سبز موجود در سطح شهر 
زمینه  در  خاصی  اقدامات  سال ها  این  در  شده  تلاش  و  داشته  ویژه ای  اهمیت 
جلوگیری از قطع درختان و حفظ و نگهداری آن ها صورت گیرد. مدیرعامل سازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تأکید بر اینکه کمیسیون موضوع ماده هفت 
جهت بررسی و جلوگیری از قطع درختان و جابجایی آن ها فعال است گفت: هرگونه 
جابجایی درختان توسط مالکین متصدیان، ذینفعان و شهرداری در محدوده و حریم 
شهر و در معابر و اماکن عمومی و خصوصی با اخذ مجوز از کمیسیون موضوع ماده 

هقت امکان پذیر است در غیر این صورت شهرداری موظف به جلوگیری است.
 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

خسارت ۶۰ میلیارد ریالی 
چهارشنبه سوری به تابلوهای ترافیکی 

وارده  برآورد خسارت  از  ترافیک شهرداری قم  و  مدیرعامل سازمان حمل ونقل 
به تابلوهای ترافیکی و هدایت مسیر در چهارشنبه سوری سال ۱۴۰۰ خبر داد و 
گفت: متأسفانه در چهارشنبه آخر سال گذشته به بیش از ۵۰۰ مترمربع تابلوهای 
نصب شده در سطح شهر خسارت واردشده است که رقمی بالغ بر ۶۰ میلیارد ریال 

می شود. 
حسین شعبان زاده با اشاره به برآورد خسارت به تابلوهای ترافیکی و هدایت مسیر 
در سطح شهر گفت: متأسفانه در چهارشنبه آخر سال گذشته به بیش از ۵۰۰ 
مترمربع تابلوهای نصب شده در سطح شهر خسارت واردشده است که رقمی بالغ بر 
۶۰ میلیارد ریال  می شود. وی با بیان اینکه این متراژ تابلو می توانست کمبودها یا 
استانداردسازی تابلوهای ترافیکی در سطح معابر را تا حدود زیادی برطرف نماید 
تصریح کرد: اما با این خسارت ها، باید در زمینه تعویض و تعمیر تابلوها هزینه گردد.

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: با خسارت واردشده 
تعویض  صرف  سال ۱۴۰۱  در  سازمان  ترافیکی  و  عمرانی  بودجه  از  درصد   ۲۰

تابلوهای خسارت دیده خواهد شد.
به گفته وی، بسیاری از اقدامات و طرح های سازمان ترافیک با هدف افزایش 
ایمنی و بهبود عبور و مرور شهری صورت می گیرد که خسارت به این اقدامات 
و طرح ها، ضمن وارد آوردن خسارت مالی، ایمنی و کیفیت عبور و مرور شهر را 

مخدوش نموده و زمینه بروز خسارت های احتمالی بیشتری است.

استاندار قم در پیامی، فرارسیدن روز ارتش جمهوری اسلامی ایران را تبریک 
گفت و تاکید کرد: نقش ارتش در هموار ساختن مسیر حرکت پرشتاب انقلاب و 

رسیدن کشور به قله های رفیع پیشرفت، بیش از گذشته پررنگ است. 
به گزارش روابط عمومی استانداری قم، در پیام سید محمد تقی شاهچراغی، 
آمده است: ۲۹ فروردین روز تجلی ایمان، اقتدار، صلابت و حماسه آفرینی های 
نیروی الهی ارتش و به تعبیر امام امت "روز افتخار کشور و سرافرازی ارتشیان غیور و 

سایر قوای مسلح جمهوری اسلامی ایران" است.
پیام حاکیست: در چنین روز بزرگی، ارتشیان دلاور، این دلیرمردان سرافراز میدان 
نبرد دوران حماسه و ایثار، مردان سخت کوش روزگار صلح و آرامش و حافظان 
سربلند عزت و اقتدار و امنیت کشور، بیعتی جاودانه با رهبر و مقتدای خویش بسته 

و به اقیانوس عظیم ملت در راه مبارزه با رژیم ستمشاهی پیوستند.

پیام ادامه یافته است: ارتش آماده و جان برکف در سالهای پس از پیروزی انقلاب 
اسلامی نیز به عنوان حافظ پرتوان نظام و دژ مستحکم دفاعی کشور، حضور مؤثر 
و درخشانی را در راه ایفای وظایف و مأموریت های محوله نظامی خود به ویژه در 
طول هشت سال دفاع مقدس و بعد از آن دستیابی به توفیقات و دستاوردهای 
عظیم و کم نظیر در زمینه طراحی و تولید و استفاده از انواع محصولات پیشرفته و 
نوین نظامی- دفاعی و مشارکت فعال در عرصه بازسازی و عمران و آبادانی کشور و 

خدمت رسانی به مردم در بحران ها و شرایط سخت داشته است.
آفرینی ها،  از رهگذر این مسئولیت پذیری و نقش  پیام آمده است:  در این 
افتخارات و حماسه های عظیم و به یادماندنی زیادی در کارنامه پرافتخار این نیروی 
انقلابی و مردمی به ثبت رسیده است و امروز و در گام دوم انقلاب اسلامی و در سال 
مزین به "تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین"، نقش ارتش در هموار ساختن مسیر 
حرکت پرشتاب و بالنده انقلاب اسلامی و رسیدن کشور به قله های رفیع پیشرفت 

و آبادانی، بیش از گذشته پررنگ است.
پیام حاکیست: نیروهای غیرتمند ارتش جمهوری اسلامی ایران آمادگی دارند تا 
با صلابت و کوبنده تر از همیشه، گوش به فرامین فرماندهی معظم کل قوا و متحد و 
یکپارچه در کنار سایر نیروهای مسلح، در مقابل انواع تهدیدات دشمنان ایستادگی 

نموده و اقتدار و امنیت همه جانبه کشور را تضمین نمایند.
پیام ادامه یافته است: ضمن گرامیداشت یاد و خاطره شهدای عزیز ارتش، 
فرارسیدن روز ارتش جمهوری اسلامی ایران را به فرماندهی معظم کل قوا و تمامی 
نیروهای مومن، مخلص، فداکار و جان برکف به ویژه فرماندهان و کارکنان دلاور 
ارتش در استان قم تبریک و تهنیت عرض نموده، توفیقات و سرافرازی همگی این 
عزیزان را در خدمت به نظام مقدس جمهوری اسلامی و صیانت از دستاوردهای 

آن در ظل توجهات حضرت صاحب الزمان )عج( از درگاه ایزد منان مسألت دارم. 

استاندار قم: 

ارتش نقش مهمی در مسیر حرکت پرشتاب انقلاب برعهده دارد

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم از تحقق 
سال  در  شهرداری  بودجه  درصدی  از 96  بیش 

گذشته در بخش های درآمد و هزینه خبر داد.
سیدمرتضی حسام نژاد ، با اشاره به تحقق بودجه 
شهرداری قم در سال ۱۴۰۰ اظهار داشت: بودجه 
میلیارد  هزار  سه  بالغ بر  شهرداری   ۱۴۰۰ سال 
تومان مصوب شد که در طول سال با توجه به نیازها 

بالغ بر ۶۰۰ میلیارد تومان اضافه گردید.
وی با بیان اینکه نگرانی هایی برای تحقق این 

ابراز کرد:  بودجه در سال گذشته وجود داشت، 
با زحمات حوزه های درآمدی، شهرداران مناطق 
به ۱۰۰  نزدیک  شهرداری  مختلف  بخش های  و 
درصد این بودجه محقق شد که عملکرد قابل توجه 

و ویژه ای است.
معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم با تأکید بر 
اینکه در قسمت هزینه هم معاونت های عمرانی، 
خدمات شهری و حمل ونقل و ترافیک بالای ۹۶ 
مجموع  افزود:  است،  کرده  پیدا  تحقق  درصد 

تحقق  بالای 8۰ درصد  اگر  که  بود  این  برآوردها 
شود نمره قبولی گرفتیم ولی در این سطح جای 
خرسندی دارد که با تلاش همه بخش ها صورت 
گرفته است. وی با اشاره به اینکه این درصد بالا 
کارایی و انگیزه پرسنل شهرداری را نشان می دهد، 
ابراز کرد: این موضوع برای شهروندان نیز ملموس 
است، از آسفالت تا معابر جدید، بوستان ها و فضای 
سبز و دیگر خدماتی که مردم مستقیم آن ها را لمس 

کردند.

معاون مالی و اقتصادی شهرداری قم خبرداد:
تحقق ۹۶ درصدی بودجه بودجه شهرداری قم در سال گذشته

  نه دلار نه طلا؛ بادمجان رکورد گرانی را زد! 

طرح: محمدعلی رجبی

شهردار دستجرد از حمایت جدی شهرداری و شورای اسلامی این شهر از سرمایه 
گذاران عرصه گردشگری خبر داد و گفت: بسته های تشویقی در این زمینه تعریف 
و تشریح خواهد شدگفت: ما سعی می کنیم شهر دستجرد را به عنوان یک قطب در 

عرصه گردشگری استان قم معرفی نماییم.
حسین طالعی شنبه شب گذشته در گفت وگو با خبرنگاران، با اشاره به تلاش 
مدیریت شهری دستجرد برای استفاده از ظرفیت این شهر و معرفی آن به عنوان 
قطب گردشگری استان قم اظهار کرد: دستجرد با مشکلاتی مانند زمین خواری 
به دلیل عدم وجود اسناد دقیق مالکیت اراضی، نداشتن راه استاندارد دسترسی و 

همچنین کمبود آب شُرب رو به روست که این موارد باید حل و فصل شود.
وی نیاز دیگر دستجرد را الحاق اراضی به محدوده شهری برای حل مشکل کمبود 

مسکن عنوان کرد و افزود: نظم دهی به وضعیت املاک دستجرد در دستور کار 
مدیریت شهری است. شهردار دستجرد همچنین به برخی اقدامات  مدیریت 
شهری جدید توجه داد و خاطر نشان کرد: توجه به توسعه فضای سبز و زیباسازی 
شهری، پیگیری تخصیص زمین برای احداث پارک جنگلی، پیگیری اتمام برخی 
پروژه های عمرانی و طراحی اِلِمان شهدای گمنام، برپایی یادواره شهدای بخش 
خلجستان در کنار پخش اذان از پنج نقطه عمومی سطح شهر بخشی از اقدامات 

اخیر شورا و شهرداری دستجرد بوده است.
از سرمایه گذاران برای سرمایه گذاری در بخش گردشگری  با دعوت  طالعی 
دستجرد تاکید کرد: با همدلی ایجاد شده بین مسئولان نهادهای مختلف این شهر، 
اختصاص زمین و تخصیص منابع بانکی به سرمایه گذاران سرعت می گیرد؛ ضمن 

آن که بسته های سرمایه گذاری نیز در این زمینه تعریف و اعلام خواهد شد.
وی با اذعان به کم کاری در زمینه تبلیغات گردشگری دستجرد بیان کرد: ظرفیت 

های ملی و بین المللی گردشگری این شهر باید به خوبی معرفی شود.
شهردار دستجرد افزود: البته علاوه بر امکانات فعلی گردشگری در این شهر، 

احداث چند مجموعه دیگر گردشگری نیز در دستور کار است.
طالعی در پاسخ سوالی  درباره بودجه سالانه مدیریت شهری دستجرد نیز گفت: 
پیش بینی بودجه در سال جاری حدود 15 میلیارد تومان است که قول می دهیم 

این عدد به دو برابر برسد.
پرسش دیگر  هم درباره اولویت های مدیریت شهری دستجرد در سال 1401 بود 
که طالعی در این باره نیز گفت: تکمیل طرح بلوار اصلی شهر، توسعه خیابان ها و 
نظم دهی به فضای شهری و همچنین تکمیل بوستان پارک بام از جمله این اولویت 

هاست.

شهردار دستجرد :

شهردستجرد به قطب گردشگری استان قم تبدیل می شود


